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Studiul

1
25 – 31 martie

Isus câștigă. Satana pierde

Sabat după-amiază, 25 martie

Lumea căzută este câmpul de luptă pentru cel mai mare conflict la care 
au fost vreodată martori universul ceresc şi puterile pământului. Ea a fost 
desemnată ca scenă pe care să se dea marea luptă dintre bine şi rău, din-
tre cer şi iad. Fiecare fiinţă omenească ia parte la acest conflict. Nimeni 
nu se poate afla pe un teren neutru. Oamenii trebuie fie să-L accepte, fie 
să-L respingă pe Răscumpărătorul lumii. Toţi sunt martori – fie pentru, 
fie împotriva lui Hristos. Hristos îi cheamă pe aceia care stau sub stea-
gul Lui să participe în acest conflict alături de El ca soldaţi credincioşi, 
ca să poată moşteni cununa vieţii. Ei au fost înfiaţi ca fii şi fiice ale lui 
Dumnezeu. Hristos le-a dat făgăduinţa sigură că aceia care sunt părtaşi 
la umilinţa şi suferinţa Sa pentru adevăr vor primi o răsplată mare în 
Împărăţia cerului. 

… Aceia care, prin puterea lui Hristos, îl biruiesc pe marele vrăjmaş 
al lui Dumnezeu şi al omului vor ocupa în curţile cerului o poziţie supe-
rioară îngerilor care n-au căzut niciodată. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, 
p. 242 (23 august)

Fiecare pas în viaţă ne poate aduce mai aproape de Hristos, ne poate  
da o experienţă mai profundă a iubirii Sale şi ne poate aduce un pas mai  
aproape de căminul binecuvântat al păcii. De aceea, să nu ne părăsim în-
crederea, ci să avem o convingere de nestrămutat, mai tare ca oricând.  
„Până aici Domnul ne-a ajutat” (1 Samuel 7:12) şi ne va ajuta până la 
sfârşit. Să ne aducem aminte de dovezile monumentale ale iubirii lui 
Dumnezeu, de tot ce a făcut pentru mângâierea noastră, salvându-ne din 
mâna nimicitorului! Să păstrăm în minte toate dovezile îndurării pe care  
Dumnezeu a manifestat-o faţă de noi, lacrimile pe care le-a şters, durerile 
pe care le-a alinat, necazurile, temerile îndepărtate, nevoile pe care le-a 
satisfăcut şi binecuvântările pe care le-a revărsat asupra noastră, întărin-
du-ne astfel pentru tot ce mai avem de întâmpinat în peregrinajul nostru.
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6 Studiul 1

Ne putem aştepta la noi greutăţi în lupta viitoare a credinţei şi a vieţii, 
dar putem să privim la cele din trecut, ca şi la cele ce vor veni, şi să spu-
nem: „Până aici ne-a ajutat Dumnezeu”. „Şi puterea ta să ţină cât zilele 
tale” (Deuteronomul 33:25). Încercările nu vor fi mai mari decât puterea 
care ne-a fost dată ca să le suportăm. De aceea, să punem mâna la lucru, 
oriunde este ceva de făcut, având încredinţarea că, orice ar veni, ne va 
fi dată puterea necesară, proporţional cu încercările prin care trecem. – 
Calea către Hristos, p. 125

Căpetenia mântuirii noastre Îşi va întări poporul pentru lupta în care 
trebuie să se angajeze. De câte ori, atunci când Satana şi-a adus toate 
forţele să lupte împotriva urmaşilor lui Hristos şi când aceştia au privit 
moartea în faţă, rugăciunile stăruitoare înălţate cu credinţă L-au adus pe 
câmpul de luptă pe Cel care este Căpetenia oştirii Domnului şi au întors 
cursul luptei, izbăvindu-i pe cei oprimaţi! 

Acum este timpul când ar trebui să stăm strâns legaţi de Dumnezeu ca 
să putem fi ascunşi atunci când văpaia mâniei Lui se va revărsa peste fiii 
oamenilor. – Mărturii, vol. 5, p. 137 

 Duminică, 26 martie Lupta din ceruri 

Lucifer avusese o poziţie glorioasă, ca heruvim ocrotitor. Totuşi, acest 
înger creat de Dumnezeu şi căruia i se încredinţase o mare putere, a 
început să râvnească să fie ca Dumnezeu. El a câştigat simpatia unora 
dintre asociaţii lui, sugerându-le idei de critică la adresa guvernării lui 
Dumnezeu. Această sămânţă a păcatului a fost împrăştiată în cel mai 
ademenitor mod şi, după ce a încolţit şi a prins rădăcini în mintea multo-
ra, el a preluat ideile pe care el însuşi le implantase la început în mintea 
lor şi le-a adus înaintea ordinului celui mai înalt al îngerilor ca fiind gân-
dul altor minţi împotriva guvernării lui Dumnezeu. Astfel, prin metode 
ingenioase concepute chiar de el, Lucifer a introdus răzvrătirea în cer. – 
Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 4, p. 1143 

Fiecare om este liber să aleagă de care putere vrea să fie stăpânit. 
Nimeni n-a căzut atât de jos, nimeni nu este atât de ticălos, încât să nu 
găsească eliberarea în Hristos. În loc de rugăciune, demonizatul a pu-
tut să rostească numai cuvintele lui Satana; cu toate acestea, strigătul 
nerostit al inimii a fost auzit. Nu există strigăt al unei fiinţe în nevoie, 
chiar fără să fi fost rostit, care să nu fie ascultat. Aceia care vor consimţi 
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7Isus câștigă. Satana pierde

să intre în legământ cu Dumnezeul cerului nu vor fi lăsaţi în puterea lui 
Satana sau în slăbiciunile firii lor. Ei sunt invitaţi de Mântuitorul: „Să 
caute ocrotirea Mea, să facă pace cu Mine, da, să facă pace cu Mine”  
(Isaia 27:5). Duhurile întunericului se vor lupta pentru cel care odată a 
fost sub stăpânirea lor, dar îngerii lui Dumnezeu îl vor apăra cu o putere 
care va câştiga biruinţa. Domnul zice: „Se poate lua prada celui puter-
nic? Şi poate să scape cel prins din prinsoare? Da, zice Domnul, prada  
celui puternic va fi luată şi cel prins de asupritor va scăpa, căci Eu voi 
lupta împotriva vrăjmaşilor tăi şi voi scăpa pe fiii tăi” (Isaia 49:24,25). – 
Hristos, Lumina lumii, p. 258

„Cine nu este cu Mine este împotriva Mea şi cine nu strânge cu Mine 
risipeşte.” Cel care este cu Hristos, păstrând această unitate, avându-L  
pe Hristos domn pe tronul inimii sale şi ascultând de poruncile Sale  
este la adăpost de cursele celui rău. Acela care se uneşte cu Hristos va  
aduna pentru sine farmecul caracterului lui Hristos, va primi tărie, 
eficienţă şi putere pentru Domnul prin câştigarea de suflete pentru 
Hristos. Când Domnul Hristos ia în stăpânire citadela sufletului, agen-
tul uman devine una cu El. Prin conlucrarea cu Mântuitorul, omul de-
vine instrumentul prin care lucrează Dumnezeu. Atunci când vine şi 
se străduieşte să pună stăpânire pe sufletul acela, Satana descoperă 
că Hristos l-a făcut mai puternic decât un om tare şi bine înarmat. – 
Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 5, p. 1092 

 Luni, 27 martie Atacul lui Satana 

În răzvrătirea lui, Satana a atras de partea sa a treia parte din îngeri. Ei 
Le-au întors spatele Tatălui şi Fiului Său şi s-au unit cu instigatorul răz-
vrătirii. Cunoscând aceste lucruri, noi ar trebui să acţionăm cu cea mai 
mare prudenţă. …

„În lume veţi avea necazuri”, spune Hristos, dar în Mine veţi avea pa-
ce. Încercările la care sunt supuşi creştinii când trec prin întristări, prin 
greutăţi şi prin batjocuri sunt mijloace alese de Dumnezeu pentru a se-
para pleava de grâu. Mândria noastră, egoismul, pasiunile nelegiuite şi 
iubirea de plăceri lumeşti trebuie să fie biruite. De aceea, Dumnezeu ne 
trimite necazuri şi strâmtorări ca să ne pună la probă şi să ne încerce, 
pentru a ne arăta că aceste trăsături rele există în caracterul nostru. Noi 
trebuie să biruim prin puterea şi prin harul Său, ca să putem deveni păr-
taşi de natură dumnezeiască, după ce am fugit de stricăciunea care este 
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8 Studiul 1

în lume prin pofte. „Căci întristările noastre uşoare”, spune Pavel, „de o 
clipă, lucrează pentru noi tot mai mult o greutate veşnică de slavă. Pentru 
că noi nu ne uităm la lucrurile care se văd, ci la cele care nu se văd, căci lu-
crurile care se văd sunt trecătoare, pe când cele care nu se văd sunt veşni-
ce.” Necazurile, supărările, ispitele, greutăţile şi diferitele încercări sunt 
instrumentele folosite de Dumnezeu pentru a ne curăţi, pentru a ne sfinţi 
şi a ne face pregătiţi pentru grânarul ceresc. – Mărturii, vol. 3, p. 115 

Este una să citeşti şi să-i înveţi pe alţii din Biblie şi cu totul altceva 
să ai imprimate în suflet prin practică principiile ei sfinţitoare şi dătă-
toare de viaţă. „Prin har aţi fost mântuiţi, prin credinţă” (Efeseni 2:8). 
Mintea ar trebui să fie educată să îşi exercite credinţa mai degrabă decât 
să hrănească îndoiala, suspiciunea şi gelozia. Noi suntem prea înclinaţi 
să privim la obstacole ca la nişte imposibilităţi. Să crezi în făgăduinţele 
lui Dumnezeu, să mergi înainte prin credinţă, perseverând fără să te laşi 
condus de circumstanţe este o lecţie greu de învăţat. Totuşi, este absolut 
necesar ca fiecare copil al lui Dumnezeu să înveţe această lecţie. Trebuie 
să căutăm harul lui Dumnezeu prin Hristos, pentru că harul ne este dat ca 
singura cale de a ne apropia de Dumnezeu. – In Heavenly Places, p.109

Pentru slava Domnului, ambiţionaţi-vă să cultivaţi fiecare trăsătură 
frumoasă a caracterului! Trebuie să-I fiţi plăcuţi lui Dumnezeu în fieca-
re etapă a zidirii caracterului vostru. Puteţi face aceasta, deoarece Enoh  
I-a fost plăcut lui Dumnezeu, în ciuda faptului că a trăit într-un veac  
decăzut. În zilele noastre sunt mulţi ca Enoh. 

Rezistaţi ca Daniel, acel credincios om de stat, pe care nicio ispită nu 
l-a putut corupe! Nu-L dezamăgiţi pe Acela care v-a iubit atât de mult, în-
cât Şi-a dat viaţa pentru iertarea păcatelor voastre. El spune: „Despărţiţi 
de Mine nu puteţi face nimic” (Ioan 15:5). Aduceţi-vă aminte de aceasta. 
Dacă aţi făcut greşeli, dar le recunoaşteţi şi le consideraţi ca fiind nişte 
semnale de avertizare, cu siguranţă obţineţi şi o biruinţă. În felul aces-
ta, voi transformaţi înfrângerea în biruinţă, dezamăgindu-l pe vrăjmaş 
şi onorându-L pe Răscumpărătorul vostru. – Parabolele Domnului 
Hristos, p. 332 

 Marți, 28 martie Acceptarea biruinței lui Isus 

Domnul Hristos aflat pe cruce nu numai că îi atrage pe oameni la pocă-
inţă faţă de Dumnezeu pentru călcarea Legii Sale – pentru că pe acela pe 
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9Isus câștigă. Satana pierde

care îl iartă, Dumnezeu îl face mai întâi să se pocăiască –, ci, pe cruce, El a 
împlinit dreptatea. El S-a oferit de bunăvoie ca jertfă de ispăşire. Sângele 
Său vărsat şi trupul Său frânt împlinesc cerinţele Legii călcate şi astfel El 
aşază o punte peste prăpastia pe care a făcut-o păcatul. El a suferit fizic, 
pentru ca să-l poată apăra cu trupul Său rănit şi frânt pe păcătosul lipsit 
de apărare. Biruinţa câştigată la moartea Sa pe Golgota a înfrânt pentru 
totdeauna puterea acuzatoare a lui Satana în faţa universului şi a adus 
la tăcere acuzaţiile lui că la Dumnezeu nu există renunţare la Sine şi, ca 
urmare, aceasta nu este importantă nici pentru familia omenească.

Toţi cei care vor acest lucru pot să devină biruitori. Să ne dăm toate 
silinţele să atingem standardul care a fost pus înaintea noastră. Domnul 
Hristos ne cunoaşte slăbiciunile şi putem să mergem la El în fiecare zi 
pentru a primi ajutor. Nu este nevoie să primim putere cu o lună înainte. 
Noi trebuie să biruim în fiecare zi.

Noi devenim învingători atunci când îi ajutăm pe alţii să biruie şi ei 
prin sângele Mielului şi prin cuvântul mărturisirii noastre. Păzirea po-
runcilor lui Dumnezeu ne va face să avem un spirit supus şi Dumnezeu 
primeşte cu plăcere slujirea care este adusă cu un astfel de spirit. – 
Comentariile lui Ellen G. White, în CBAZȘ, vol. 7, p. 974

Satana apare deseori ca un înger de lumină, îmbrăcat în veşmântul 
cerului; îşi ia un aer prietenos, afişând o mare sfinţenie a caracterului şi 
o înaltă consideraţie pentru victimele lui, pentru sufletele pe care inten-
ţionează să le înşele şi să le distrugă. Pe calea pe care le invită să meargă 
se află multe pericole, dar el reuşeşte să le ascundă vederii lor şi să le pre-
zinte doar atracţiile. Marea Căpetenie a mântuirii noastre a biruit pentru 
noi, astfel încât, dacă vrem, şi noi să putem birui prin El, în dreptul nos-
tru. Dar Hristos nu mântuieşte pe nimeni împotriva voinţei lui, nu obligă 
pe nimeni să asculte. El a făcut un sacrificiu infinit pentru ca oamenii să 
poată birui în Numele Său şi neprihănirea Lui să le fie atribuită lor. – 
Mărturii, vol. 3, p. 456–567 

Acum, lumina de pe crucea Calvarului străluceşte cu putere, în raze 
clare şi strălucitoare, descoperindu-L pe Isus, Jertfa noastră pentru pă-
cat. În timp ce citeşti făgăduinţele pe care ţi le-am prezentat, adu-ţi amin-
te că ele sunt expresia iubirii şi a milei de nedescris. Inima cea mare a 
Iubirii infinite este atrasă spre păcătos cu o compasiune fără margini. „În 
El avem răscumpărarea, prin sângele Lui, iertarea păcatelor.” Da, doar 
să crezi că Dumnezeu este ajutorul tău. El doreşte să refacă în om chipul 
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10 Studiul 1

Său moral. Pe măsură ce te apropii de El cu mărturisire şi pocăinţă, El Se 
va apropia de tine cu milă şi cu iertare. Noi Îi datorăm totul Domnului. El 
este autorul mântuirii noastre. Când tu îţi duci până la capăt mântuirea 
cu frică şi cutremur „Dumnezeu este Acela care lucrează în voi şi vă dă, 
după plăcerea Lui, şi voinţa, şi înfăptuirea.” – Mărturii, vol. 5, p. 635 

 Miercuri, 29 martie Femeia în pustie 

Câtă vreme se aflau sub scutul lui Dumnezeu, niciun neam şi nicio 
naţiune nu puteau să-i biruiască, chiar dacă ar fi fost sprijinite de toată 
puterea lui Satana. Întreaga lume avea să fie uimită de lucrarea minu-
nată săvârşită de Dumnezeu în favoarea poporului Său – că un om care 
era hotărât să umble pe calea lui păcătoasă a fost stăpânit atât de tare de  
puterea divină, încât, în loc să blesteme, a rostit în cuvinte alese şi cu 
cele mai frumoase exprimări de sentimente poetice cele mai bogate şi 
mai scumpe făgăduinţe. Iar mila dovedită de Dumnezeu în vremea aceea 
faţă de Israel trebuia să fie o asigurare a grijii Sale ocrotitoare pentru 
copiii Săi ascultători şi credincioşi din toate veacurile. Când Satana îi va 
îndemna pe oamenii răi să bârfească, să chinuiască şi să-l nimicească pe 
poporul lui Dumnezeu, atunci în mintea copiilor Săi va reveni întâmpla-
rea aceasta, pentru ca astfel să li se întărească şi curajul, şi credinţa în El. 
– Patriarhi şi profeţi, p. 449

Solii crucii trebuie să se înarmeze cu veghere şi rugăciune şi să fie 
mai plini de credinţă şi de curaj, lucrând întotdeauna în Numele lui 
Isus. Ei trebuie să aibă încredere în Conducătorul lor, căci în faţa noas-
tră sunt vremuri de necaz. Judecăţile lui Dumnezeu sunt pretutindeni 
în ţară. Calamităţile vin una după alta într-o succesiune rapidă. În cu-
rând, Dumnezeu Se va ridica din locul Său pentru a zgudui pământul în 
mod teribil şi pentru a-i pedepsi pe cei răi pentru nelegiuirea lor. Apoi, 
Dumnezeu Se va ridica să-i apere pe cei din poporul Său şi le va acorda 
grija Sa protectoare. El Îşi va pune în jurul lor braţele Sale veşnice pentru 
a-i apăra de orice rău. – Slujitorii Evangheliei, p. 264–265 

Prezenţa lui Dumnezeu îi este garantată creştinului credincios. Această 
Stâncă a credinţei este prezenţa vie a lui Dumnezeu. Chiar şi cel mai slab 
se poate baza pe ea. Cei care se consideră cei mai puternici pot deveni 
cei mai slabi dacă nu depind de Hristos, ca fiind valoarea şi eficienţa lor. 
Aceasta este Stânca pe care putem clădi cu succes. Dumnezeu ne este 
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11Isus câștigă. Satana pierde

aproape în jertfa ispăşitoare a Domnului Hristos, în mijlocirea Sa, în 
stăpânirea Sa iubitoare şi duioasă asupra bisericii Sale. Stând pe tronul 
Său veşnic, El veghează asupra lor cu un puternic interes. Atâta vreme 
cât, prin credinţă, membrii bisericii îşi vor trage seva şi hrana din Isus 
Hristos şi nu din părerile, planurile şi metodele omeneşti, atâta vreme 
cât, având convingerea apropierii lui Dumnezeu în Isus Hristos, îşi pun 
întreaga încredere în El, ei vor avea o legătură vitală cu Hristos, aşa cum 
mlădiţa are legătură cu butucul viţei. Biserica este întemeiată nu pe teorii 
omeneşti, nu pe nişte planuri sau forme stabilite de mult. Ea este de-
pendentă de Hristos, neprihănirea ei. Ea este clădită pe credinţa în Isus 
Hristos şi „porţile Locuinţei morţilor nu o vor birui” (Matei 16:18). 

Tăria fiecărui suflet este în Dumnezeu, nu în om. Liniştea şi încrede-
rea trebuie să fie tăria tuturor acelora care Îi predau lui Dumnezeu inima 
lor. Hristos nu are faţă de noi un interes obişnuit, ci unul mai puternic 
decât cel pe care îl are o mamă pentru copilul ei. … El veghează asupra ta, 
copil al lui Dumnezeu care tremuri de teamă. El te va păstra în siguranţă 
sub protecţia Sa. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 77 (11 martie)

 Joi, 30 martie Rămășița lui Dumnezeu din zilele din urmă 

În Cuvântul lui Dumnezeu sunt reprezentate două părţi care sunt în con-
flict şi care îşi exercită influenţa şi controlul asupra oamenilor din lumea 
noastră. Acestea lucrează în mod constant cu fiecare fiinţă umană. Aceia 
care sunt sub controlul lui Dumnezeu şi sunt influenţaţi de îngerii cereşti 
vor fi în stare să distingă lucrările viclene ale puterilor nevăzute ale întu-
nericului. Aceia care doresc să fie în armonie cu trimişii cereşti vor dori cu 
ardoare şi zel să facă voia lui Dumnezeu. Ei nu trebuie să cedeze în niciun 
fel, niciun pic de teren pentru Satana şi îngerii lui. Dar, dacă nu veghem 
continuu, dacă nu suntem continuu atenţi, vom fi învinşi de vrăjmaş. 
Deşi tuturor li s-a dat o descoperire solemnă a voii lui Dumnezeu cu pri-
vire la noi, totuşi cunoaşterea voii Sale nu va anula nevoia de a ne ruga cu 
ardoare pentru ajutor şi de a căuta cu sârguinţă să lucrăm împreună cu 
Domnul pentru primirea şi împlinirea răspunsului la aceste rugăciuni. – 
Manuscript 95, 1903 

Speranţa creştinului nu trebuie să stea pe temelia de nisip a senti-
mentelor. Aceia care acţionează conform principiilor vor vedea slava 
lui Dumnezeu dincolo de negură şi se vor sprijini pe cuvântul sigur al 
făgăduinţei. Ei nu vor fi făcuţi să renunţe să Îl onoreze pe Dumnezeu 
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oricât de întunecată ar putea să pară calea. Adversităţile şi încercările nu 
vor fi pentru ei decât ocazii de a dovedi câtă sinceritate există în iubirea 
şi credinţa lor. … Țineţi-vă strâns de făgăduinţa Tatălui vostru ceresc şi 
aduceţi-vă aminte de felul în care S-a purtat în trecut cu voi şi cu toţi slu-
jitorii Săi, pentru că „toate lucrurile lucrează împreună spre binele celor 
care Îl iubesc pe Dumnezeu”. 

Cea mai dificilă experienţă din viaţa de creştin poate fi cea mai binecu-
vântată. Providenţele speciale pentru orele întunecate pot să încurajeze 
sufletul pentru viitoarele atacuri ale lui Satana şi să-l înarmeze pe sluji-
torul Domnului ca să poată rezista în cuptorul încercărilor. Încercarea 
credinţei voastre este mai de preţ decât aurul. Voi trebuie să aveţi acea 
încredere deplină în Dumnezeu care nu este tulburată de ispite şi de 
argumentele înşelătorului. Încredeţi-vă pe deplin în cuvântul spus de 
Dumnezeu! – Advent Review and Sabbath Herald, 24 ianuarie 1888 

Deşi va fi caracterizată prin smerenie, viaţa creştinului nu trebuie să 
fie marcată de amărăciune şi dispreţ de sine. Este privilegiul tuturor să 
trăiască astfel, încât Dumnezeu să-i aprobe şi să-i binecuvânteze. Nu este 
voia Tatălui nostru ceresc să fim întotdeauna sub condamnare şi întune-
cime. Nu este nicio dovadă de adevărată umilinţă în a merge cu capul ple-
cat, dar cu inima plină de gânduri egoiste. Putem să mergem la Isus şi să 
fim curăţiţi, pentru a sta înaintea Legii fără ruşine sau remuşcări. „Acum 
dar nu este nicio osândire pentru cei ce sunt în Hristos Isus, care nu tră-
iesc după îndemnurile firii pământeşti, ci după îndemnurile Duhului” 
(Romani 8:1).

Prin Isus, fiii căzuţi ai lui Adam devin „fii ai lui Dumnezeu”. „Căci 
Cel ce sfinţeşte şi cei ce sunt sfinţiţi sunt dintr-unul. De aceea, Lui nu-I  
este ruşine să-i numească fraţi” (Evrei 2:11). Viaţa creştinului trebuie 
să fie o viaţă de credinţă, de biruinţă şi de bucurie în Domnul. „Pentru 
că oricine este născut din Dumnezeu biruieşte lumea, şi ceea ce câştigă 
biruinţa asupra lumii este credinţa noastră” (1 Ioan 5:4).– Tragedia  
veacurilor, p. 477 

 Vineri, 31 martie: Pentru studiu suplimentar 
Asemenea lui Hristos, „Legea lui Hristos este legea iubirii“ p. 51 
(6 februarie).
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Studiul

2
1 – 7 aprilie

Momentul hotărârii finale

Sabat după-amiază, 1 aprilie

În toate timpurile, Dumnezeu le-a dat fiinţelor umane descoperiri divine, 
pentru ca astfel să-Şi poată aduce la îndeplinire planul de a desfăşura 
învăţătura harului în mod progresiv înaintea minţilor omeneşti. Modul 
Său de a răspândi adevărul este ilustrat prin cuvintele: „El se iveşte ca zo-
rile dimineţii.” Acela care se aşază acolo unde Dumnezeu îl poate lumina 
înaintează de la obscuritatea parţială a zorilor la deplina strălucire de la 
amiază. După cum soarele merge înainte în îndeplinirea misiunii lui de 
milă şi iubire, după cum razele aurii ale zilei inundă bolta cerului şi dau 
frumuseţe pădurilor şi munţilor, trezind lumea prin împrăştierea întune-
ricului nopţii, tot astfel urmaşii lui Hristos trebuie să meargă înainte, în 
misiunea iubirii pe care o au de îndeplinit. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, 
p. 335 (24 noiembrie)

Îngerii sunt reprezentaţi ca zburând prin mijlocul cerului, proclamân-
du-i lumii o solie de avertizare şi având o influenţă directă asupra oame-
nilor care trăiesc în ultimele zile ale istoriei lumii. Nimeni nu aude vocea 
acestor îngeri, deoarece ei sunt un simbol pentru poporul lui Dumnezeu 
care lucrează în armonie cu universul ceresc. Oameni iluminaţi de Duhul 
lui Dumnezeu şi sfinţiţi prin adevăr proclamă cele trei solii în ordinea lor. 
– Solii alese, cartea 2, p. 387 

Dumnezeu a chemat biserica Sa de astăzi, aşa cum l-a chemat pe 
Israelul din vechime, să fie o lumină pe pământ. Prin securea puternică a 
adevărului – mesajele celor trei îngeri – El a separat-o de celelalte bise-
rici şi de lume, pentru a o aduce într-o sfântă apropiere de El. El i-a făcut 
pe credincioşii Săi depozitarii Legii Sale şi le-a încredinţat marile ade-
văruri profetice pentru acest timp. La fel ca scrierile sfinte încredinţate 
Israelului din vechime, acestea sunt o moştenire sacră care trebuie să fie 
prezentată lumii. 
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Cei trei îngeri din Apocalipsa 14 îi reprezintă pe oamenii care pri-
mesc lumina mesajelor lui Dumnezeu şi merg, ca instrumente ale Sale, 
să vestească avertizarea de-a lungul şi de-a latul pământului. Hristos le 
spune celor care Îl urmează: „Voi sunteţi lumina lumii.” Fiecărui suflet 
care Îl primeşte pe Isus, crucea Calvarului îi spune: „Iată valoarea unui 
suflet. «Mergeţi în toată lumea şi predicaţi Evanghelia la orice făptură.»” 
Nimic nu trebuie lăsat să împiedice această lucrare. Este cea mai impor-
tantă lucrare pentru acest timp şi efectele ei vor ajunge până în veşnicie. 
Dragostea lui Isus, manifestată faţă de sufletele oamenilor prin sacrificiul 
pe care l-a făcut pentru răscumpărarea lor, îi va însufleţi pe toţi urmaşii 
Săi. – Mărturii, vol. 5, p. 455

 Duminică, 2 aprilie Alegeri veșnice 

În faţa ta sunt două căi – calea cea largă a îngăduinţei de sine şi calea în-
gustă a sacrificiului de sine. Pe calea cea largă poţi să iei cu tine egoismul, 
mândria, iubirea de lume, însă cei care merg pe calea strâmtă trebuie să 
lase la o parte orice povară şi păcatul care ne înfăşoară aşa de lesne. Ce 
cale ai ales – calea care duce la moarte veşnică sau calea care duce la slavă 
şi nemurire?

În istoria lumii nu a fost niciodată un timp mai solemn decât acesta 
pe care îl trăim acum. Sunt în joc interesele noastre veşnice şi noi ar tre-
bui să ne trezim şi să înţelegem cât este de important să ne facem sigure 
chemarea şi alegerea noastră. Noi nu îndrăznim să ne riscăm interesele 
veşnice pentru nişte simple probabilităţi. Trebuie să luăm lucrurile în se-
rios. Ceea ce suntem, ce facem, care va fi calea noastră în viitor – toate 
acestea sunt probleme de o însemnătate nemăsurată, şi noi nu ne putem 
permite să fim nepăsători, indiferenţi, fără grijă. – Our High Calling, p. 8 

Când Satana caută să dărâme barierele sufletului, ispitindu-ne să în-
găduim păcatul, noi trebuie să ne păstrăm legătura cu Dumnezeu printr-o 
credinţă vie şi să avem încredere în puterea Lui de a ne face în stare să 
depăşim orice piedică. Noi trebuie să fugim de rău şi să căutăm neprihă-
nirea, smerenia, blândeţea şi sfinţirea.

Este vremea, pentru fiecare dintre noi, să hotărască de partea cui este. 
Agenţii lui Satana vor lucra la mintea fiecărui om care îi îngăduie acest 
lucru. Dar există şi agenţi ai cerului care aşteaptă să le transmită razele 
strălucitoare de slavă de la Dumnezeu tuturor acelora care sunt dispuşi 
să Îl primească pe El.
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Noi alegem să ne numărăm printre cei care Îi slujesc lui Hristos sau 
printre slujitorii lui Satana. În fiecare zi, noi arătăm prin purtarea noas-
tră cui am ales să îi slujim. – Our High Calling, p. 15 

O transformare a caracterului aşa cum este văzută în viaţa lui Ioan 
este întotdeauna rezultatul comuniunii cu Hristos. În caracterul unui 
om pot fi defecte vădite, totuşi, atunci când devine un adevărat ucenic al 
lui Hristos, puterea harului divin îl transformă şi îl sfinţeşte. Privind ca  
într-o oglindă slava Domnului, el este schimbat din slavă în slavă, până 
ce ajunge asemenea Celui pe care Îl adoră. …

… Dumnezeu poate fi onorat de cei ce mărturisesc a crede în El nu-
mai dacă ei sunt asemenea chipului Său şi sunt călăuziţi de Spiritul Său. 
Atunci, ca martori pentru Mântuitorul, ei pot face cunoscut ce a făcut 
harul divin pentru ei.

Adevărata sfinţire vine prin punerea în practică a principiului iu-
birii. „Dumnezeu este dragoste şi cine rămâne în dragoste rămâne în 
Dumnezeu, şi Dumnezeu rămâne în el” (1 Ioan 4:16). În viaţa acelu-
ia în a cărui inimă locuieşte Hristos se va manifesta o evlavie practică. 
Caracterul va fi curăţat, înălţat, înnobilat şi glorificat. Învăţătura curată 
se va contopi cu lucrările neprihănirii, preceptele cereşti se vor întreţese 
cu practicile sfinte. – Faptele apostolilor, p. 559–560 

 Luni, 3 aprilie Fiul omului revine 

Iubirea lui Hristos nu este restrânsă la o anumită clasă de oameni. El Se 
identifică astfel cu fiecare copil al omenirii. El a devenit membru al fami-
liei pământeşti, pentru ca noi să putem deveni membri ai familiei cereşti. 
El este Fiul omului şi, în felul acesta, frate cu fiecare copil al lui Adam. 
Urmaşii Lui nu trebuie să se simtă despărţiţi de lumea care piere în jurul 
lor. Ei sunt o parte din uriaşa ţesătură a omenirii, iar Cerul îi consideră 
fraţi cu păcătoşii şi cu sfinţii. Iubirea lui Hristos îl îmbrăţişează pe cel 
decăzut, rătăcit şi păcătos şi fiecare faptă de bunătate îndeplinită pentru 
înălţarea unui suflet căzut, fiecare faptă de milă este primită ca fiind fă-
cută pentru El. – Hristos, Lumina lumii, p. 638

Isus vine, dar nu ca la prima venire, ca un prunc în Betleem, nu cum 
a intrat călare pe măgăruş în Ierusalim, când ucenicii L-au lăudat pe 
Dumnezeu cu glas tare şi au strigat „Osana”, ci în slava Tatălui şi cu toa-
tă suita îngerilor sfinţi, care Îl însoţesc în drumul Său spre pământ. Tot 
cerul va fi golit de îngeri, în timp ce sfinţii răbdători Îl vor aştepta şi se 
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vor uita spre cer aşa cum se uitau bărbaţii galileeni când El S-a înălţat de 
pe Muntele Măslinilor. Atunci, numai cei care sunt sfinţi, cei care au ur-
mat în toate Modelul blând, vor exclama cu o bucurie neasemuită în timp  
ce-L privesc: „Iată, Acesta este Dumnezeul nostru în care aveam încre-
dere că ne va mântui.” Şi ei vor fi transformaţi „într-o clipă, într-o cli-
peală din ochi, la cea din urmă trâmbiţă” – acea trâmbiţă care îi trezeşte 
pe sfinţii care dorm şi îi cheamă din paturile lor de ţărână, îmbrăcaţi în 
nemurire slăvită şi strigând: „Biruinţă! Biruinţă asupra morţii şi a mor-
mântului!” Sfinţii schimbaţi sunt apoi luaţi împreună cu îngerii ca să-L 
întâmpine pe Domnul în văzduh, pentru a nu mai fi niciodată despărţiţi 
de Acela pe care-L iubesc cu toată inima. – Scrieri timpurii, p. 110

Dumnezeu a hotărât ca Acela care a fost în corp omenesc Prinţul su-
ferinzilor să fie judecătorul lumii întregi. Acela care a venit din curţile 
cereşti să-l salveze pe om din moarte veşnică, Acela care a fost supus 
acuzaţiilor unui tribunal pământesc şi a suferit moartea înjositoare pe 
cruce, numai El trebuie să rostească sentinţa de răsplată sau de pedeap-
să. Acela care S-a supus suferinţei şi umilinţei crucii aici trebuie să pri-
mească în sfatul cerului deplina îndreptăţire şi răsplată şi să fie înălţat 
pe tron, recunoscut de tot universul ceresc, ca Prinţ al sfinţilor. El a luat 
asupra Sa lucrarea de mântuire şi a arătat înaintea lumilor necăzute că 
este în stare să ducă la bun sfârşit lucrarea pe care a început-o. În ziua 
aceea, a pedepsei şi a răsplătirii finale, atât sfinţii, cât şi păcătoşii vor 
recunoaşte în Acela care a fost crucificat pe Judecătorul oricărei făpturi. 
– In Heavenly Places, p. 359 

 Marți, 4 aprilie  Judecata cerească 

În timp ce ucenicii priveau în sus pentru a prinde cea din urmă privi-
re a Domnului lor care Se înălţa, El era primit în rândurile îngerilor 
cereşti care se bucurau. În timp ce Îl escortau spre curţile de sus, îngerii 
aceştia cântau triumfător: „Cântaţi lui Dumnezeu, împărăţiile pământu-
lui, şi lăudaţi pe Domnul! Cântaţi Celui ce călăreşte pe cerurile cerurilor 
veşnice! Daţi slavă lui Dumnezeu, a cărui măreţie este peste Israel şi a 
cărui putere este în ceruri” (Psalmii 68:32-34).

Ucenicii încă mai priveau cu ardoare spre cer când „li s-au arătat doi 
bărbaţi îmbrăcaţi în alb şi au zis: «Bărbaţi galileeni, de ce staţi şi vă uitaţi 
spre cer? Acest Isus, care S-a înălţat la cer din mijlocul vostru, va veni în 
acelaşi fel cum L-aţi văzut mergând la cer»” (Faptele 1:10,11).
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Făgăduinţa celei de a doua veniri a lui Hristos trebuia să fie păstra-
tă mereu proaspătă în mintea ucenicilor Săi. Acelaşi Isus, pe care Îl vă-
zuseră înălţându-Se la cer, urma să vină iarăşi pentru a-i lua la Sine pe  
aceia care, pe acest pământ, s-au consacrat servirii Lui. – Faptele apos-
tolilor, p. 32–33

Hristos S-a smerit ca să stea în fruntea omenirii, să facă faţă ispitelor 
şi să îndure încercările cărora trebuie să le facă faţă şi pe care trebuie să 
le îndure şi neamul omenesc. El trebuia să cunoască ce are de întâmpinat 
omenirea din partea vrăjmaşului căzut, ca să ştie cum să-i ajute pe cei 
care sunt ispitiţi. 

Şi Hristos a fost făcut Judecătorul nostru. Nu Tatăl este Judecătorul. 
Nici îngerii, ci Acela care a luat asupra Sa natura omenească şi a trăit în 
această lume o viaţă desăvârşită, El urmează să ne judece. Doar El poate 
fi Judecătorul nostru. Vă veţi aduce aminte de aceasta, fraţilor? Vă veţi 
aduce aminte de aceasta, pastorilor? Vă veţi aduce aminte de aceasta, taţi 
şi mame? Hristos a luat asupra Sa natura omenească pentru a putea fi 
Judecătorul nostru. Niciunul dintre voi nu a fost desemnat să fie judecă-
torul celorlalţi. Tot ce puteţi face este să vă disciplinaţi pe voi înşivă. În 
Numele lui Hristos, vă îndemn să luaţi în seamă porunca pe care v-o dă, 
aceea de a nu vă aşeza niciodată pe scaunul de judecată. Zi după zi, solia 
aceasta a răsunat în urechile mele: „Daţi-vă jos de pe scaunul de judecată. 
Daţi-vă jos în smerenie.” – Mărturii, vol. 9, p. 185–186 

Şi Dumnezeu „I-a dat putere să judece, întrucât este Fiu al omului”. 
Întrucât a gustat până la drojdie durerile şi ispitele oamenilor şi înţelege 
slăbiciunile şi păcatele lor, întrucât pentru binele nostru a stat neclintit 
în faţa ispitelor lui Satana şi Se va purta cu dreptate şi milă cu fiinţele 
pentru salvarea cărora a vărsat însuşi sângele Său, pentru toate acestea 
Fiul omului a fost rânduit să execute judecata.

Însă misiunea lui Hristos nu era să judece, ci să salveze. „Dumnezeu, 
în adevăr, n-a trimis pe Fiul Său în lume ca să judece lumea, ci ca lumea 
să fie mântuită prin El” (Ioan 3:17). El a declarat în faţa Sinedriului: „Cine 
ascultă cuvintele Mele şi crede în Cel ce M-a trimis are viaţă veşnică şi nu 
vine la judecată, ci a trecut din moarte la viaţă” (Ioan 5:24). – Hristos, 
Lumina lumii, p. 210 
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 Miercuri, 5 aprilie  Cununa biruitorului

„El a mai zis: «Cu Împărăţia lui Dumnezeu este ca atunci când aruncă 
un om sămânţa în pământ: fie că doarme noaptea, fie că stă treaz ziua, 
sămânţa încolţeşte şi creşte fără să ştie el cum. Pământul rodeşte singur: 
întâi un fir verde, apoi spic, după aceea grâu deplin în spic şi, când este 
copt rodul, pune îndată secera în el, pentru că a venit secerişul»” (Marcu 
4:26-29). 

Agricultorul care „pune îndată secera în el, pentru că a venit secerişul” 
nu poate fi nimeni altul decât Domnul Hristos. El este cel care va culege 
recolta pământului în marea zi de pe urmă. Dar semănătorul îi reprezintă 
şi pe aceia care lucrează în slujba lui Hristos. Despre sămânţă se spune că 
„încolţeşte şi creşte fără să ştie el” (semănătorul). Dar această declaraţie 
nu poate fi făcută cu privire la Fiul lui Dumnezeu. Domnul Hristos nu 
doarme la datorie, ci veghează zi şi noapte. El nu este în situaţia de a nu 
şti cum creşte sămânţa. – Parabolele Domnului Hristos, p. 62–63

Dumnezeu este acela care preface mugurul în floare şi floarea în fruct. 
Prin puterea Sa se dezvoltă sămânţa… . Plantele şi florile nu cresc prin 
propria grijă, prin eforturile şi preocuparea lor, ci primind ceea ce a 
prevăzut Dumnezeu că este spre creşterea şi viaţa lor. Copilul nu poate,  
prin propria putere şi grijă, să adauge nimic la statura lui. Nici tu nu poţi, 
prin grija şi eforturile tale, să obţii creşterea spirituală. Planta şi copilul 
cresc datorită faptului că primesc din mediul înconjurător cele necesare 
pentru viaţă: aer, lumina soarelui şi hrană. Ceea ce sunt aceste daruri ale 
naturii pentru animale şi plante este Hristos pentru aceia „care se încred 
în El”. El este „Lumina ta pe vecie”, „un soare şi un scut” (Isaia 60:19; 
Psalmii 84:11). …

În darul fără egal al Fiului Său, Dumnezeu a înconjurat lumea în-
treagă cu o atmosferă de har tot atât de reală ca aerul care înconjoară  
globul pământesc. Toţi aceia care aleg să respire această atmosferă dătă-
toare de viaţă vor trăi şi vor creşte până la statura de bărbaţi şi femei în 
Hristos Isus.

După cum floarea se întoarce după soare pentru ca razele lui străluci-
toare să poată ajuta la desăvârşirea frumuseţii şi a simetriei ei, tot astfel 
şi noi să ne întoarcem spre Soarele Neprihănirii, pentru ca lumina cerului 
să lumineze asupra noastră, iar caracterul nostru să se dezvolte aseme-
nea caracterului Domnului Hristos. – Calea către Hristos, p. 67–68 
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19Momentul hotărârii finale

Avem nevoie de minţi care să înţeleagă simplitatea evlaviei. Ar trebui 
să dorim mai mult decât orice altceva ca Domnul Isus Hristos să dom-
nească în templul sufletului, pentru că nu se poate ca El să locuiască 
acolo şi să nu fie descoperit prin roade şi fapte bune. … Dumnezeu vrea 
ca fiecare dintre voi să dea o mână de ajutor în lucrarea Sa şi, dacă vă 
predaţi Lui, El vă va învăţa şi va lucra prin voi, astfel că voi veţi fi făcuţi 
în stare să oferiţi şi altora. Atunci veţi putea să spuneţi: „O, Doamne! …  
bunătatea Ta mă face mare!” – Manuscript 91, 1901 

 Joi, 6 aprilie Fiecare sămânță produce o recoltă 

Fiul nevinovat al lui Dumnezeu atârna pe cruce, trupul Său era sfârte-
cat în bătăi, mâinile acelea, atât de des întinse pentru binecuvântare, 
erau pironite pe cruce, picioarele acelea, neobosite în a sluji din iubire, 
erau ţintuite pe lemn, acel cap împărătesc era străpuns de coroana de 
spini, buzele acelea tremurânde erau gata să strige de durere. Şi toate 
suferinţele îndurate – picăturile de sânge care se prelingeau din cap, 
din mâinile şi picioarele Sale, chinurile care au zguduit fiinţa Sa şi du-
rerea de nedescris care I-a umplut sufletul atunci când Tatăl Şi-a ascuns 
faţa de El – îi vorbesc fiecărui copil al neamului omenesc, declarând: 
Pentru tine, Fiul lui Dumnezeu a consimţit să poarte această povară a 
vinovăţiei; pentru tine, El a nimicit împărăţia morţii şi a deschis porţile 
Paradisului. Acela care a liniştit valurile furioase şi a umblat pe crestele 
înspumate ale valurilor, care i-a făcut pe demoni să tremure şi boala să 
înceteze, care a deschis ochii orbilor şi care i-a chemat pe morţi la viaţă,  
S-a oferit pe Sine ca jertfă pe cruce şi a făcut lucrul acesta din iubire pen-
tru tine. El, Purtătorul de păcat, a îndurat mânia judecăţii divine şi, pen-
tru tine, S-a făcut păcat. …

În întunericul înspăimântător, în aparenţă uitat de Dum ne zeu, 
Domnul Hristos a băut ultimele drojdii din cupa durerii omeneşti. 
În ceasurile acelea îngrozitoare, El S-a sprijinit pe dovezile acceptării 
Sale de către Tatăl, care Îi fuseseră date mai înainte. El cunoştea ca-
racterul Tatălui Său, înţelegea dreptatea, mila şi marea Sa iubire. Prin 
credinţă, El Se baza pe Acela pe care totdeauna L-a ascultat cu bucurie. 
Şi, în supunere, El S-a încredinţat pe Sine lui Dumnezeu, iar sentimen-
tul pierderii aprobării Tatălui Său L-a părăsit. Prin credinţă, Domnul  
Hristos a fost biruitor. – Hristos, Lumina lumii, p. 755–756 
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Recolta este o reproducere a seminţei semănate. Fiecare sămânţă dă  
rod după soiul ei. Tot aşa este şi cu trăsăturile de caracter pe care le cul-
tivăm. Egoismul, dragostea de sine, mândria, îngăduinţa de sine se în-
mulţesc, iar sfârşitul este nenorocire şi ruină. „Cine seamănă în firea lui 
pământească va secera din firea pământească putrezirea, dar cine seamă-
nă în Duhul va secera din Duhul viaţa veşnică” (Galateni 6:8). Iubirea, 
compasiunea şi bunătatea rodesc binecuvântare, o recoltă care este 
nepieritoare. 

Sămânţa se înmulţeşte în recoltă. Un singur bob de grâu, înmulţit 
prin semănări repetate, ar acoperi o ţară întreagă cu snopi aurii. Atât 
poate fi de răspândită influenţa unei singure vieţi, a unei singure fapte. – 
Educaţie, p. 109 

Aceste adevăruri, aşa cum sunt prezentate în Apocalipsa 14, în legă-
tură cu „Evanghelia veşnică”, vor deosebi biserica lui Hristos la vremea 
venirii Sale. Căci, ca urmare a întreitei solii îngereşti, se spune: „Aici es-
te răbdarea sfinţilor care păzesc poruncile lui Dumnezeu şi credinţa lui 
Isus” (în engl.: „Aici este răbdarea sfinţilor: Iată-i pe cei care păzesc po-
runcile lui Dumnezeu şi credinţa lui Isus”). Această solie este ultima care 
va fi dată înainte de venirea Domnului. Îndată după proclamarea ei, Fiul 
omului este văzut de profet venind în slavă pentru a culege secerişul pă-
mântului. – Tragedia veacurilor, p. 453

 Vineri, 7 aprilie: Pentru studiu suplimentar 

Asemenea lui Hristos, „Puterea transformatoare a Duhului Sfânt”, p. 217 
(22 iulie); Solii alese, cartea 1, p. 97–98, „Un cer de câştigat”. 
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Studiul

3
8 – 14 aprilie

Evanghelia veșnică
Sabat după-amiază, 8 aprilie

Lucrarea lui Dumnezeu este aceeaşi în toate timpurile, deşi sunt diferite 
trepte de dezvoltare şi diferite manifestări ale puterii Sale, pentru a pu-
tea face faţă nevoilor oamenilor din diferite timpuri. Începând cu prima 
făgăduinţă a Evangheliei, coborând prin timpurile patriarhale şi iudaice 
şi ajungând până în vremurile noastre, are loc o desfăşurare progresivă 
a scopurilor urmărite de Dumnezeu în planul de mântuire. Mântuitorul 
preînchipuit în ritualurile şi ceremoniile legii iudaice este Acelaşi cu Cel 
descoperit în Evanghelie. Norii care învăluiau fiinţa Sa divină s-au dat 
la o parte, ceaţa şi umbrele au dispărut şi Isus, Răscumpărătorul lumii, 
Se descoperă. Acela care a proclamat Legea pe Sinai şi care i-a dat lui 
Moise preceptele legii ceremoniale, este Acelaşi care a rostit Predica de 
pe Munte.

Marile principii ale iubirii lui Dumnezeu, pe care le-a prezentat ca te-
melie a Legii şi Profeţilor, sunt numai o repetare a ceea ce i-a spus prin 
Moise, poporului evreu: „Ascultă, Israele! Domnul, Dumnezeul nostru, 
este singurul Domn. Să iubeşti pe Domnul, Dumnezeul tău, cu toată ini-
ma ta, cu tot sufletul tău şi cu toată puterea ta”. „Să iubeşti pe aproape-
le tău ca pe tine însuţi” (Deuteronomul 6:4,5; Leviticul 19:18). În am-
bele dispensaţiuni, este acelaşi Învăţător. Cerinţele lui Dumnezeu sunt 
aceleaşi. Căci toate pornesc de la Cel „în care nu este nici schimbare, nici 
umbră de mutare” (Iacov 1:17). – Patriarhi şi profeţi, p. 373

Hristos va veni a doua oară, cu putere, ca să aducă mântuire. Ca să-i 
pregătească pe oameni pentru acest eveniment, El a trimis prima, a doua 
şi a treia solie îngerească. Aceşti îngeri îi reprezintă pe cei care primesc 
adevărul şi, plini de putere, duc lumii vestea cea bună. – Comentariile 
Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 7, p. 978 

Acest mesaj [mesajul celor trei îngeri, întreita solie îngerească] es-
te un mesaj de punere la probă. Primit de o inimă onestă, se va dove-
di un antidot pentru toate păcatele şi relele lumii. Eficienţa lui nu poate 
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fi împiedicată de condiţiile de mediu, de sărăcie, de ignoranţă sau de 
prejudecăţi şi nici adaptabilitatea lui la nevoile oamenilor nu poate fi 
diminuată.

Proclamarea importantului mesaj evanghelic este lucrarea ucenicilor 
lui Hristos. Unii vor lucra într-un mod, alţii vor prelua o altă ramură a 
lucrării, după cum îi cheamă şi îi conduce Domnul pe fiecare dintre ei. 
Nu vor urma toţi aceeaşi metodă de lucru, dar toţi se pot uni în eforturile 
lor. Cuvântul Dumnezeului celui viu trebuie proclamat în toată lumea. 
Evanghelia va fi dusă cu mare putere, însoţită de manifestări ale Duhului 
lui Dumnezeu. Lucrătorii noştri trebuie să devină forţe vii pentru a des-
coperi planul avut de Dumnezeu atunci când i-a chemat în lucrarea Sa. 
Cuvântul Evangheliei slăvite trebuie să fie vestit în înţelesul său divin. 
Noi trebuie să exemplificăm principiile Evangheliei atât prin cuvinte pli-
ne de putere, cât şi prin fapte de bunătate şi împreună-simţire. – The 
Upward Look, p. 277 

 Duminică, 9 aprilie O carte a speranței, plină de har 
Întrucât se insista asupra acestor învăţături false, au apărut deose-
biri şi ochii multora au fost abătuţi ca să nu mai privească la Isus ca la 
Începătorul şi Desăvârşitorul credinţei lor. Discutarea punctelor neim-
portante de doctrină şi contemplarea basmelor plăcute, născocite de om, 
le ocupa timpul care ar fi trebuit să fie petrecut în vestirea Evangheliei 
… şi Satana părea să câştige ascendenţă asupra celor care susţineau a fi 
urmaşi ai lui Hristos.

În acest timp critic din istoria bisericii, Ioan a fost condamnat să fie 
exilat. Niciodată mai înainte biserica nu avusese mai multă nevoie de gla-
sul lui ca acum. Aproape toţi foştii săi tovarăşi din slujba Evangheliei 
suferiseră martiriul. Credincioşii care mai rămăseseră înfruntau o împo-
trivire aprinsă. După toate semnele care se arătau, nu era prea departe 
ziua când vrăjmaşii bisericii lui Hristos aveau să triumfe.

Mâna Domnului se mişca însă nevăzută în întuneric. În providenţa lui 
Dumnezeu, Ioan a fost aşezat acolo unde Hristos putea să-i dea o minu-
nată descoperire despre Sine şi despre adevărul Lui dumnezeiesc pentru 
iluminarea bisericilor.

Exilându-l pe Ioan, vrăjmaşii adevărului au sperat să aducă la tăcere 
pe vecie glasul credinciosului martor al lui Dumnezeu; dar, pe Patmos, 
ucenicul a primit o solie a cărei influenţă avea să continue să întărească 
biserica până la sfârşitul vremii. – Faptele apostolilor, p. 580–590
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Cartea Apocalipsa trebuie studiată în mod special … . Fiecare educa-
tor care se teme de Dumnezeu trebuie să caute să înţeleagă şi să prezinte 
cât mai bine vestea bună pe care Mântuitorul în persoană a venit să i-o 
descopere slujitorului Său Ioan – „Descoperirea lui Isus Hristos, pe care 
I-a dat-o Dumnezeu ca să arate robilor Săi lucrurile care au să se întâm-
ple în curând” (Apocalipsa 1:1). Nimeni nu ar trebui să se descurajeze 
din pricina simbolurilor aparent mistice din această carte. „Dacă vreu-
nuia dintre voi îi lipseşte înţelepciunea s-o ceară de la Dumnezeu, care  
dă tuturor cu mână largă şi fără mustrare, şi ea îi va fi dată” (Iacov 1:5). 

„Ferice de cine citeşte şi de cei ce ascultă cuvintele acestei prorocii şi 
păzesc lucrurile scrise în ea, căci vremea este aproape!” (Apocalipsa 1:3). 

Când în inima elevului se naşte o dragoste adevărată pentru Biblie şi 
începe să-şi dea seama cât de vast este câmpul ei de cunoaştere şi cât de 
preţioasă este comoara ei, va dori să profite de orice oportunitate de a 
cunoaşte mai bine Cuvântul lui Dumnezeu. – Educaţie, p. 191 

Istoria bisericii de pe pământ şi istoria bisericii răscumpărate din cer 
îşi au centrul la crucea de pe Golgota. Aceasta este tema, acesta este cân-
tecul – Hristos, totul în toate –, iar oştirea imposibil de numărat, de mii 
şi de zeci de mii câte zece mii de răscumpăraţi, va înălţa imnuri de laudă. 
Totul se reuneşte în această cântare a lui Moise şi a Mielului. Este un cân-
tec nou, deoarece nu a mai fost cântat niciodată în cer. – Mărturii pentru 
pastori şi slujitorii Evangheliei, p. 433 

 Luni, 10 aprilie  Evanghelia „veșnică”

„Oricine este din adevăr, ascultă glasul Meu”, afirma Isus (Ioan 18:37). 
Fiind participant la consiliile cereşti ale lui Dumnezeu şi locuind în 
veşnicele înălţimi ale Sanctuarului, toate elementele adevărului se aflau 
în El. El era cu Dumnezeu. A-L prezenta în orice demers misionar pe 
Isus, şi pe El răstignit, înseamnă mai mult decât pot înţelege minţile 
mărginite. „El era străpuns pentru păcatele noastre, zdrobit pentru fă-
rădelegile noastre; pedeapsa care ne dă pacea a căzut peste El şi prin 
rănile Lui suntem tămăduiţi” (Isaia 53:5). „Pe Cel ce n-a cunoscut ni-
ciun păcat, El L-a făcut păcat pentru noi, ca noi să fim neprihănirea lui 
Dumnezeu în El” (2 Corinteni 5:21). Hristos răstignit pentru păcate-
le noastre, Hristos înviat din morţi, Hristos înălţat la cer ca Mijlocitor 
al nostru – aceasta este ştiinţa mântuirii pe care trebuie s-o învăţăm şi  
s-o prezentăm şi altora. Aceasta trebuie să fie misiunea lucrării noastre.
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Crucea lui Hristos! Învăţaţi-l şi iar învăţaţi-l pe fiecare elev despre 
ea! Cât de mulţi cred ceea ce trebuie despre cruce? Cât de mulţi o au în 
studiu şi-i cunosc adevărata însemnătate? Ar putea exista vreun creştin 
în lumea noastră fără crucea lui Hristos? Înălţaţi crucea şi faceţi din ea 
temelia adevăratei educaţii! – Sfaturi pentru părinţi, educatori şi elevi, 
p. 22–23 

A fost pregătit un har îmbelşugat, pentru ca sufletul care crede să fie 
păzit de păcat, deoarece tot cerul, cu resursele lui nemărginite, a fost pus 
la dispoziţia noastră. Trebuie să scoatem apă din izvoarele mântuirii. 
Pentru toţi cei care cred, Domnul Hristos este sfârşitul neprihănirii obţi-
nute prin păzirea Legii. Noi înşine suntem păcătoşi, dar în Hristos sun-
tem neprihăniţi. După ce ne-a făcut neprihăniţi prin atribuirea neprihă-
nirii lui Hristos, Dumnezeu ne declară drepţi şi ne tratează ca şi cum am 
fi drepţi. El ne consideră copiii Săi dragi. Domnul Hristos luptă contra 
puterii păcatului, iar acolo unde s-a înmulţit păcatul, harul s-a înmulţit şi 
mai mult. „Deci, fiindcă suntem socotiţi neprihăniţi prin credinţă, avem 
pace cu Dumnezeu prin Domnul nostru Isus Hristos. Lui Îi datorăm fap-
tul că, prin credinţă, am intrat în această stare de har în care suntem şi ne 
bucurăm în nădejdea slavei lui Dumnezeu” (Romani 5:1,2). – Solii alese, 
cartea 1, p. 394 

„El ne-a mântuit şi ne-a dat o chemare sfântă, nu pentru faptele noas-
tre, ci după hotărârea Lui şi după harul care ne-a fost dat în Hristos Isus 
înainte de veşnicii” (2 Timotei 1:9).

Planul şi hotărârea harului au existat din veşnicie. Înainte de înte-
meierea lumii, faptul ca omul să fie creat şi înzestrat cu capacitatea de 
a aduce la îndeplinire voinţa divină a fost hotărât cu tărie în sfatul lui 
Dumnezeu. Însă căderea omului, cu toate consecinţele ei, nu a fost un 
lucru necunoscut Celui Atotputernic, dar nici nu L-a oprit să-Şi aducă 
la îndeplinire planul cel veşnic, pentru că Domnul a vrut să-Şi înteme-
ieze tronul pe neprihănire. Dumnezeu cunoaşte sfârşitul de la început. 
De aceea, răscumpărarea nu a fost un plan stabilit ulterior, ci unul hotă-
rât pentru veşnicie, pentru a revărsa binecuvântarea Sa nu numai peste 
această lume, un fir de praf din univers, ci pentru binele tuturor lumilor 
create de Dumnezeu. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 129 (1 mai)

 Marți, 11 aprilie Istoria harului 
Mesajul proclamat de îngerul care zbura prin mijlocul cerului este 
Evanghelia veşnică, aceeaşi Evanghelie care a fost proclamată în Eden, 
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când Dumnezeu i-a zis şarpelui: „Vrăjmăşie voi pune între tine şi feme-
ie, între sămânţa ta şi sămânţa ei. Aceasta îţi va zdrobi capul, şi tu îi vei 
zdrobi călcâiul” (Geneza 3:15). Aici a fost prima făgăduinţă cu privire la 
un Mântuitor care va sta pe câmpul de bătălie pentru a lupta cu Satana 
şi a-l birui. Domnul Hristos a venit în lumea noastră pentru a reprezen-
ta caracterul lui Dumnezeu, aşa cum este prezentat de Legea Sa sfântă, 
deoarece Legea Sa este o transcriere a caracterului Său. Domnul Hristos 
a fost atât Legea, cât şi Evanghelia. Îngerul care proclamă Evanghelia 
veşnică proclamă Legea lui Dumnezeu, deoarece Evanghelia mântuirii îi 
aduce pe oameni la ascultare de Lege şi, în felul acesta, caracterul lor este 
format după chipul divin. – Solii alese, cartea 2, p. 106 

„Căci ştiţi că nu cu lucruri pieritoare, cu argint sau cu aur, aţi fost răs-
cumpăraţi …, ci cu sângele scump al lui Hristos, Mielul fără cusur şi fără 
prihană.”

Cuvântul lui Dumnezeu este marele document prin care sunt convertiţi 
cei neconvertiţi, convingându-i de nevoia lor de un Salvator care să le ier-
te păcatele. 

Planul de mântuire combină influenţele sfinte ale luminii din trecut 
cu cele ale luminii prezente. Acestea sunt legate împreună prin lanţul de 
aur al ascultării din iubire. Când Îl primesc pe Hristos prin credinţă şi se 
pleacă în supunere faţă de voia lui Dumnezeu, oamenii devin fii şi fiice 
ale lui Dumnezeu. Prin puterea pe care numai Mântuitorul o poate da, 
ei sunt făcuţi membri ai familiei regale, moştenitori ai lui Dumnezeu şi 
împreună-moştenitori cu Hristos.

A-L iubi pe Dumnezeu din toată inima, a fi părtaş cu Domnul Hristos 
la umilinţa şi suferinţele Sale înseamnă mai mult decât înţeleg mulţi 
oameni. Ispăşirea realizată de Domnul Hristos este marele adevăr cen-
tral în jurul căruia se strâng toate adevărurile legate de marea lucrare 
de răscumpărare. Mintea omului trebuie să fie într-o strânsă legătură cu 
gândul lui Hristos. Această unire sfinţeşte înţelegerea şi le dă gândurilor 
claritate şi forţă. – Lift Him Up, p. 229 

Fiecare suflet are privilegiul de a fi un canal viu, prin care Dumnezeu 
să-i poată transmite lumii comorile harului Său, bogăţiile de nepătruns 
ale Domnului Hristos. Nimic nu doreşte Domnul Hristos mai mult de-
cât să aibă slujitori care să reprezinte spiritul şi caracterul Său în lume. 
De nimic nu are nevoie lumea mai mult decât de manifestarea iubirii 
Mântuitorului prin oameni. Tot cerul aşteaptă să existe canale prin care 
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uleiul sfânt să poată fi revărsat pentru a fi o bucurie şi o binecuvântare 
pentru inima oamenilor. 

Domnul Hristos a pus la dispoziţie toate mijloacele necesare ca bise-
rica Lui să fie un trup transformat şi iluminat de Lumina lumii, plin de 
slava lui Emanuel. Scopul Său este ca fiecare creştin să fie înconjurat de 
atmosfera spirituală a luminii şi a păcii. El doreşte să manifestăm în viaţa 
noastră bucuria Sa. 

Locuirea lăuntrică a Duhului Sfânt va fi arătată prin manifestarea iu-
birii cereşti. Plinătatea divină se va revărsa prin oameni consacraţi, pen-
tru a le fi transmisă şi altora. – Parabolele Domnului Hristos, p. 419 

 Miercuri, 12 aprilie În întreaga lume 

Iudeii fuseseră făcuţi depozitarii adevărului sacru, dar fariseismul făcuse 
din ei poporul cel mai exclusivist şi cel mai bigot dintre toate neamurile. 
Tot ce era legat de preoţi şi conducători – îmbrăcămintea, obiceiurile, 
ceremoniile şi tradiţiile – i-a împiedicat să fie lumina lumii. Considerau 
că ei înşişi, naţiunea iudaică, reprezintă lumea întreagă. Dar Hristos 
i-a însărcinat pe ucenicii Săi să vestească lumii acel fel de credinţă şi 
de închinare care să nu depindă de vreo castă sau de vreo ţară, adică o 
credinţă care să fie potrivită pentru toate popoarele, toate neamurile şi  
toate clasele de oameni. …

Hristos i-a împuternicit pe ucenicii Lui să îndeplinească lucrarea 
pe care le-o încredinţase, începând din Ierusalim. Ierusalimul fuse-
se scena uimitoarei Lui bunăvoinţe faţă de neamul omenesc. Acolo su-
ferise, fusese lepădat şi osândit. Ținutul Iudeii era locul naşterii Lui.  
Acolo, îmbrăcat în haina umanităţii, a umblat printre oameni şi puţini 
şi-au dat seama cât de aproape era cerul când Isus era printre ei. În 
Ierusalim trebuia să înceapă lucrarea ucenicilor. – Hristos, Lumina lu-
mii, p. 819–820 

Toţi cei care primesc în inimă solia Evangheliei vor simţi dorinţa 
puternică de a o vesti. Iubirea cerească a Domnului Hristos trebuie să 
le fie prezentată şi altora. Cei care L-au primit pe Hristos îşi vor rela-
ta experienţa, descriind pas cu pas modul în care au fost conduşi de 
Duhul Sfânt, foamea şi setea lor după cunoaşterea lui Dumnezeu şi 
a lui Isus Hristos pe care L-a trimis El, rezultatele studierii Sfintelor 
Scripturi, rugăciunile, agonia sufletului lor şi cuvintele pe care li le-a  
adresat Domnul Hristos: „Păcatele îţi sunt iertate.” Nu este normal ca 
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toate aceste lucruri să fie păstrate ascunse, iar cei care sunt plini de iubi-
rea lui Hristos nu vor proceda astfel. 

În măsura în care Domnul i-a făcut deţinătorii adevărului sfânt, ei vor 
dori foarte mult ca şi alţii să primească aceeaşi binecuvântare. Şi, în timp 
ce le prezintă altora comorile bogate ale harului lui Dumnezeu, acest har 
le va fi oferit într-o măsură din ce în ce mai mare. – Parabolele Domnului 
Hristos, p. 125 

Ultimul lucru pe care l-a făcut Hristos înainte de a pleca de pe pământ 
a fost să le încredinţeze ambasadorilor Săi misiunea de a merge în toată 
lumea cu adevărul Său. Ultimele cuvinte au fost rostite pentru a imprima 
în mintea ucenicilor gândul că lor le-a fost încredinţat mesajul cerului 
pentru lume.

Dacă ne-am da seama cu cât zel a lucrat Hristos pentru a semăna 
seminţele Evangheliei în lume, noi, care trăim foarte aproape de înche-
ierea timpului de probă, ar trebui să lucrăm neobosiţi pentru a le oferi 
pâinea vieţii sufletelor care pier. …

Nu mai avem decât foarte puţin timp ca să ne pregătim pentru eterni-
tate. … Lumina pe care Dumnezeu ne-a dat-o ca popor, nu ne-a fost dată 
ca să o păstrăm numai pentru noi. Noi trebuie să lucrăm în armonie cu 
marea misiune încredinţată fiecărui ucenic al lui Hristos, de a duce lumii 
întregi lumina adevărului. – In Heavenly Places, p. 317 

 Joi, 13 aprilie O mișcare misionară 

Nouă ne-a fost încredinţată o mare lucrare – aceea de a proclama solia 
îngerului al treilea oricărui neam, oricărei seminţii, oricărei limbi şi ori-
cărui popor. Dar nu avem decât puţini misionari. Din ţară şi din afară, 
primim multe apeluri urgente pentru lucrători. Tineri, tinere şi adulţi 
şi, de fapt, toţi cei care se pot angaja în slujba Domnului trebuie să se 
unească într-un efort de pregătire pentru întâmpinarea acestor nevoi. 
… Dacă ne consacrăm trupul şi mintea în slujba lui Dumnezeu, ascul-
tând de Legea Sa, El ne va da o sfântă putere morală pentru lucrarea pe  
care ne-am asumat-o. – Sfaturi pentru părinţi, educatori şi elevi, p. 209 

Dumnezeu îl cheamă pe fiecare membru al bisericii să intre în servi-
ciul Său. Adevărul care nu este trăit şi nu este împărtăşit şi altora îşi pier-
de puterea dătătoare de viaţă, capacitatea de a vindeca. Fiecare ar trebui 
să înveţe să lucreze şi să stea la postul său ca purtător de poveri. Fiecare 
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persoană care se alătură bisericii ar trebui să fie încă un lucrător care 
să contribuie la aducerea la îndeplinire a marelui plan de răscumpărare. 
Biserica întreagă, acţionând ca unul singur, legată într-o unitate perfectă, 
trebuie să fie o forţă misionară vie şi activă. …

Este o lege a cerului aceea că, atunci când primim, trebuie să dăm şi 
altora. Creştinul trebuie să fie o binecuvântare pentru alţii şi astfel este 
binecuvântat el însuşi. „Sufletul binefăcător va fi săturat, şi cel ce udă pe 
alţii va fi udat şi el” (Proverbele 11:25). Aceasta nu este o simplă promi-
siune. Este o lege a guvernării lui Dumnezeu, o lege prin care El a plă-
nuit ca şuvoaiele de binecuvântare să circule continuu, să fie păstrate în 
mişcare ca nişte curenţi de mare adâncime, întorcându-se mereu la sur-
să. În împlinirea acestei legi stă puterea misiunii creştine. – In Heavenly 
Places, p. 317

„Îmi veţi fi martori” (Faptele 1:8). Aceste cuvinte ale Domnului Isus 
nu au pierdut nimic din puterea lor. În aceste zile ale formalismului reli-
gios, Mântuitorul nostru are nevoie de martori credincioşi, dar, chiar şi 
printre cei care se declară ambasadori ai lui Hristos, cât de puţini sunt 
gata să prezinte o mărturie personală credincioasă pentru Domnul lor! 
Mulţi pot vorbi despre oamenii mari şi buni ai generaţiilor trecute şi des-
pre lucrurile pe care le-au făcut, despre curajul lor, despre suferinţele şi 
bucuriile lor. Ei prezintă cu elocvenţă puterea Evangheliei care i-a făcut 
pe alţii în stare să se bucure când au trecut prin lupte grele şi să stea 
neclintiţi în faţa ispitelor nemiloase. Dar, în timp ce sunt atât de zeloşi în 
a-i evidenţia pe alţi creştini care au fost martorii lui Isus, ei înşişi par să nu 
aibă nicio experienţă personală, recentă şi actuală, pe care să o relateze. …

Care este experienţa voastră – a celor care pretindeţi că proclamaţi 
ultima solie solemnă a harului pentru lume – în cunoaşterea adevăru-
lui şi care a fost efectul ei asupra inimii voastre? Mărturiseşte caracterul 
vostru în favoarea lui Hristos? Puteţi să vorbiţi despre influenţa înălţă-
toare, înnobilatoare şi sfinţitoare a adevărului lui Isus? Ce aţi văzut şi  
ce aţi cunoscut voi despre puterea lui Hristos? … 

Fără o credinţă vie în Domnul Hristos ca Mântuitor personal, este im-
posibil să faceţi în aşa fel, încât credinţa voastră să fie simţită într-o lume 
a scepticismului. – Slujitorii Evangheliei, p. 273–274 

 Vineri, 14 aprilie: Pentru studiu suplimentar 
Asemenea lui Hristos, „Credincioşii îndreptăţiţi umblă în lumină”, p. 78 
(5 martie). 
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Studiul

4
15 – 21 aprilie

Temeți-vă de Dumnezeu  
și dați-I slavă

Sabat după-amiază, 15 aprilie 

După cum le-a făcut cunoscută voia Sa evreilor captivi, celor care se 
despărţiseră cel mai mult de obiceiurile şi practicile unei lumi care zăcea 
în nelegiuire, tot aşa Dumnezeu le va trimite lumină din cer tuturor ace-
lora care vor aprecia un „Aşa zice Domnul.” Lor le va descoperi dorinţa 
Sa. Acelora care sunt cel mai puţin legaţi de idei lumeşti, de etalare, va-
nitate şi mândrie, care nu tânjesc după promovări, celor care stau cu fer-
mitate ca popor deosebit al Său, plin de râvnă pentru fapte bune, El le va 
descoperi înţelesul Cuvântului Său. Cea dintâi manifestare a puterii lui 
Dumnezeu faţă de evreii captivi a fost atunci când El a arătat insuficienţa 
înţelepciunii oamenilor mari ai pământului. Înaintea lui Dumnezeu, 
înţelepciunea omului este nebunie. …

Lucrarea pe care o avem de făcut noi acum este aceea de a ilumina 
lumea, nu de a duce un mesaj de pace şi linişte. În mâinile noastre a fost 
pus un stindard pe care stă scris: „Aici este răbdarea sfinţilor care păzesc 
poruncile lui Dumnezeu şi credinţa lui Isus.” Este un mesaj deosebit, care 
va produce o separare, un mesaj care nu trebuie să fie transmis cu un su-
net neclar. El trebuie să-i întoarcă pe oameni de la puţurile crăpate, care 
nu au apă, la izvorul apelor vii. – Letter 60, 1898 

Nu sunt destule relele care se întâmplă în jurul nostru ca să ne arate 
pericolele care ne asaltează pe cale? Oriunde am privi, vedem naufra-
gii umane, altare familiale neglijate, familii destrămate. Există o ciudată 
abandonare a principiilor, o coborâre a standardului moralităţii; se înmul-
ţesc cu repeziciune păcatele care au făcut ca judecăţile lui Dumnezeu să 
fie revărsate asupra pământului la potop şi cu ocazia distrugerii Sodomei 
prin foc. Ne apropiem de sfârşit. Dumnezeu a suportat mult timp perver-
sitatea oamenilor, dar pedepsirea lor nu este mai puţin sigură din această 
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cauză. Cei care declară că sunt lumina lumii să se îndepărteze de orice 
nelegiuire! Vedem astăzi că se manifestă împotriva adevărului acelaşi 
spirit care se manifesta şi în timpul lui Hristos. Din lipsă de argumente 
biblice, cei care dau deoparte Legea lui Dumnezeu vor fabrica minciuni  
ca să-i denigreze pe cei care lucrează pentru cauza lui Dumnezeu. Ei I-au 
făcut lucrul acesta Răscumpărătorului omenirii şi li-l vor face şi urma-
şilor Lui. Afirmaţii complet nefondate vor fi prezentate drept adevăr.

Dumnezeu i-a binecuvântat pe cei care sunt poporul Său, păzitori ai 
poruncilor Sale, şi toată opoziţia şi minciunile care pot fi aduse împotriva 
lor nu vor face decât să-i întărească pe cei care stau hotărâţi în apărarea 
credinţei care a fost dată sfinţilor o dată pentru totdeauna. Dar, dacă cei 
care susţin că sunt depozitarii Legii lui Dumnezeu devin călcători ai ei, 
grija Sa protectoare va fi retrasă şi mulţi vor cădea din cauza perversităţii 
şi a imoralităţii. Atunci, într-adevăr, nu vom fi în stare să stăm în faţa 
vrăjmaşilor noştri. Dar, dacă poporul Său rămâne separat şi deosebit de 
lume, ca un popor care trăieşte în neprihănire, atunci Dumnezeu va fi 
apărarea lui şi nicio armă îndreptată împotriva lui nu va reuşi să îl învin-
gă. – Mărturii, vol. 5, p. 601 

 Duminică, 16 aprilie Temeți-vă de Dumnezeu 

Al treilea înger zboară prin mijlocul cerului, vestind poruncile lui 
Dumnezeu şi credinţa lui Isus. Aceasta este lucrarea care trebuie făcu-
tă în aceste zile din urmă. Solia nu pierde nimic din putere pe măsură 
ce înaintează în zbor. Ioan vede lucrarea crescând în putere, până când 
pământul întreg se umple de slava lui Dumnezeu. Solia: „Temeţi-vă de 
Dumnezeu şi daţi-I slavă, căci a venit ceasul judecăţii Lui” să fie trans-
misă cu voce tare. Fiinţele omeneşti trebuie să ducă mai departe lucra-
rea Domnului cu zel şi energie înteţite. În cămin, în şcoală şi în biseri-
că, bărbaţi, femei şi tineri trebuie să se pregătească să dea lumii solia. … 
Avem nevoie de tinere şi de tineri puternici, devotaţi şi cu sacrificiu de 
sine, care să iasă în faţă. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 207 (19 iulie)

Astăzi, urmaşii lui Hristos să se ferească de tendinţele de a pierde spi-
ritul de respect şi de teamă sfântă. Scripturile îi învaţă pe oameni cum 
să se apropie de Făcătorul lor – cu umilinţă şi cu temere, prin credinţă  
într-un Mijlocitor divin. Psalmistul declara: 

„Căci Domnul este un Dumnezeu mare, 
Este un Împărat mare, mai presus de toţi dumnezeii. ...
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Veniţi să ne închinăm şi să ne smerim,
să ne plecăm genunchiul înaintea Domnului, Făcătorului nostru!” 
(Psalmii 95:3,6) …
Adevăratul respect pentru Dumnezeu este imprimat de simţul măreţiei 

Sale infinite şi de conştienţa prezenţei Sale. Orice inimă trebuie să fie im-
presionată de acest simţământ al [prezenţei] Celui Nevăzut. Ceasul şi lo-
cul rugăciunii sunt sfinte, pentru că acolo este Dumnezeu. Şi, atunci când 
se manifestă respect în atitudine şi în comportament, simţământul din 
care izvorăşte se va adânci. „Numele Lui este sfânt şi înfricoşat” (Psalmii 
111:9), declară psalmistul. Atunci când Îi rostesc Numele, îngerii îşi aco-
peră feţele. Deci cu cât respect ar trebui să luăm Numele Lui pe buzele 
noastre, noi care suntem păcătoşi şi decăzuţi! – Profeţi şi regi, p. 47–48 

Umilinţa şi respectul ar trebui să caracterizeze purtarea tuturor ace-
lora care vin în prezenţa lui Dumnezeu. În Numele lui Isus, noi putem 
veni înaintea Sa cu încredere, dar nu trebuie să ne apropiem de El cu 
îndrăzneală şi încumetare, ca şi când El ar fi pe aceeaşi treaptă cu noi. 
Sunt unii oameni care I se adresează marelui, atotputernicului şi sfântu-
lui Dumnezeu, care locuieşte într-o lumină de care nu te poţi apropia, ca 
şi când i s-ar adresa cuiva care este deopotrivă cu ei sau chiar unuia mai 
prejos decât ei. Sunt unii oameni care se poartă în casa Lui cum nu s-ar 
încumeta să se poarte în camera de audienţă a unui conducător pămân-
tesc. Aceştia să-şi aducă aminte că se află în faţa Aceluia pe care Îl adoră 
serafimii şi în prezenţa căruia îngerii îşi acoperă feţele. Dumnezeu trebu-
ie să fie foarte mult onorat; toţi aceia care îşi dau într-adevăr seama de 
prezenţa Lui se vor pleca în umilinţă înaintea Lui şi, asemenea lui Iacov 
când a privit descoperirea lui Dumnezeu, vor striga: „Cât de înfricoşat 
este locul acesta! Aici este casa lui Dumnezeu, aici este poarta cerurilor!” 
(Geneza 28:17). – Patriarhi şi profeţi, p. 252 

 Luni, 17 aprilie Temerea și ascultarea de Dumnezeu 

„Căci noi suntem lucrarea Lui şi am fost zidiţi în Hristos Isus pentru 
faptele bune pe care le-a pregătit Dumnezeu mai dinainte ca să umblăm 
în ele.” În rânduiala Sa divină, prin favoarea Sa, pe care nu o merităm, 
Domnul a hotărât ca faptele bune să fie răsplătite. Noi suntem primiţi de 
Tatăl numai prin meritele lui Hristos, iar faptele bune, de milostenie şi 
compasiune, pe care le facem noi sunt rodul credinţei şi devin o binecu-
vântare pentru noi, pentru că oamenii sunt răsplătiţi potrivit cu faptele 
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lor. Numai parfumul meritelor Domului Hristos face ca faptele noastre 
bune să fie plăcute înaintea lui Dumnezeu şi harul Său este acela care 
ne face în stare să facem faptele pentru care suntem apoi răsplătiţi. În şi 
prin ele însele, faptele noastre nu au niciun merit … şi nu ar fi putut să fie 
făcute în puterea naturii noastre păcătoase.

Domnul ne-a chemat să ne apropiem de El şi Se va apropia şi El de 
noi; apropiindu-ne de El, noi primim harul prin care să putem face acele 
fapte care vor primi răsplata din mâna Sa. – Comentariile Ellen G. White 
în CBAZȘ, vol. 5, p. 1122

O religie legalistă niciodată nu poate să conducă sufletele la Hristos, 
fiindcă este o religie lipsită de iubire, lipsită de Hristos. Postul şi rugă-
ciunea care vin dintr-un spirit doritor de a se îndreptăţi sunt o urâciu-
ne înaintea lui Dumnezeu. Adunarea solemnă pentru rugăciune, şirul  
ceremoniilor religioase, umilinţa exterioară, sacrificiile impunătoare ara-
tă că acela care face astfel de lucruri se consideră neprihănit şi având 
drept la cer, dar totul este o amăgire. Faptele noastre nu pot să plătească 
niciodată mântuirea.

Cum era în zilele lui Hristos, aşa este şi astăzi. Fariseii nu-şi cunosc 
lipsa spirituală. … Îndreptăţirea lui Hristos este pentru ei ca un veşmânt 
nepurtat, ca o fântână neatinsă. …

… Omul trebuie să fie golit de eul lui înainte de a putea fi, în înţelesul 
deplin al cuvântului, un credincios în Isus. Când omul a renunţat la eul 
său, Domnul poate face din el o făptură nouă. Vase noi pot să cuprindă 
vin nou. Iubirea lui Hristos îl va însufleţi pe credincios cu o viaţă nouă. 
În acela care priveşte la Începătorul şi Desăvârşitorul credinţei noastre, 
se va manifesta caracterul lui Hristos. – Hristos, Lumina lumii, p. 280 

Puterea care I-a fost dată Domnului Hristos în ceasul suferinţei fizice 
şi al angoasei mentale în Grădina Ghetsimani, le-a fost dată şi le va fi 
dată celor care suferă pentru Numele Său. Acelaşi har care I-a fost dat lui 
Isus şi aceeaşi mângâiere, mai tari decât moartea, îi vor fi date fiecărui 
copil credincios al lui Dumnezeu care ajunge în încurcătură şi suferinţă, 
care este ameninţat cu închisoarea şi moartea de către agenţii lui Satana. 
Niciun suflet care se încrede în Hristos nu a fost şi nu va fi lăsat nicio-
dată să piară. Eşafodul, rugul şi toate invenţiile cruzimii pot omorî tru-
pul, dar nu pot atinge viaţa care este ascunsă cu Hristos în Dumnezeu. 
– Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 5, p. 1123 
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 Marți, 18 aprilie O viață care Îl are în centru pe Dumnezeu 

Am fost instruită că fiecare credincios trebuie să vegheze în rugăciune ca 
să nu dea greş în lupta vieţii creştine. Fiecare om trebuie să-L caute zil-
nic pe Domnul cu toată inima, dimineaţa, la amiază şi seara şi să lase ca  
mintea să stăruie asupra Cuvântului lui Dumnezeu ca să înţeleagă ce-
rinţele Sale. 

Lucrul cel mai important este să-I servim Domnului cu o totală ho-
tărâre a inimii şi să căutăm să devenim ai Domnului cu inima şi mintea. 
Toţi aceia care vin la Mântuitorul pentru sfat vor primi exact ajutorul  
de care au nevoie dacă vin în umilinţă şi se prind cu încredere de 
făgăduinţa: „Cereţi şi vi se va da, căutaţi şi veţi găsi, bateţi şi vi se va  
deschide” (Matei 7:7).

Ridicaţi standardul, începând cu o deplină supunere şi continuând în 
simplitatea ascultării de toate poruncile Domnului, în conformitate cu 
îndrumările Sale speciale. Niciunul dintre lucrurile importante specifi-
cate în Cuvântul Său nu trebuie să fie neglijat. – Astăzi cu Dumnezeu, 
p. 128 (29 aprilie) 

Trebuie să-ţi ţii gândurile în stăpânire. Nu este uşor şi nu poţi face 
acest lucru fără un efort stăruitor. Dar Dumnezeu îţi cere aceasta, este 
o datorie care apasă asupra oricărei fiinţe omeneşti. Eşti responsabilă 
înaintea lui Dumnezeu pentru gândurile tale. Dacă te laşi în voia imagi-
naţiei deşarte, îngăduind minţii să zăbovească asupra unor subiecte care 
nu sunt curate, într-o anumită măsură eşti la fel de vinovată înaintea lui 
Dumnezeu ca şi când aceste gânduri ar fi fost puse în practică. Singurul 
lucru care le împiedică să fie realizate este lipsa ocaziei. A visa zi şi noapte 
şi a clădi castele de nisip sunt nişte obiceiuri rele şi foarte periculoase. 
Odată înrădăcinate, este aproape imposibil să scapi de ele şi să-ţi îndrepţi 
gândurile către subiecte curate, sfinte şi nobile. Dacă vrei să-ţi ţii sub 
control mintea şi să-ţi împiedici gândurile pervertite să-ţi întineze su-
fletul, trebuie să devii un paznic credincios peste ochii, peste urechile şi 
peste toate simţurile tale. Doar puterea harului poate să realizeze această 
lucrare atât de necesară. – Mărturii, vol. 2, p. 561 

„Opriţi-vă şi să ştiţi că Eu sunt Dumnezeu!” (Psalmii 46:10)
Creştinii ar trebui să cultive obiceiul de a medita [la Dumnezeu – n.r.] 

şi de a nutri un spirit de devoţiune. Multora parcă le pare rău după mo-
mentele petrecute în meditaţie, cercetarea Scripturilor şi rugăciune, ca 
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şi cum timpul petrecut astfel ar fi pierdut. Aş dori ca toţi să vedeţi aceste 
lucruri în lumina în care doreşte Dumnezeu să le vedeţi, pentru că atunci 
veţi acorda Împărăţiei cerului cea mai mare importanţă. Atunci când ini-
ma voastră este în cer, toate virtuţile voastre vor fi pline de vigoare, iar 
îndatoririle vor fi îndeplinite cu însufleţire. Disciplinarea minţii pentru a 
se concentra asupra lucrurilor cereşti va pune viaţă şi zel în toate străda-
niile voastre. …

Când mintea este umplută astfel, cel ce crede în Hristos va fi în sta-
re să scoată lucruri bune din vistieria inimii sale. – Fii şi fiice ale lui 
Dumnezeu, p. 109 (12 aprilie)

 Miercuri, 19 aprilie Să-I dăm slavă lui Dumnezeu! 

A-I da slavă lui Dumnezeu înseamnă a descoperi caracterul Său în noi 
şi a-L face astfel cunoscut. Când Îl facem cunoscut pe Tatăl sau pe Fiul, 
noi Îl glorificăm pe Dumnezeu. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ,  
vol. 7, p. 979 

Providenţa l-a condus poporul lui Dumnezeu în afara obiceiurilor ex-
travagante ale lumii, departe de îngăduirea apetitului şi a pasiunii, pen-
tru a lua poziţie pe platforma tăgăduirii de sine şi a cumpătării în toa-
te lucrurile. Poporul pe care îl conduce Dumnezeu va fi deosebit. Copiii 
Lui nu vor fi asemenea lumii. Dacă vor urma călăuzirea lui Dumnezeu, 
vor împlini scopurile Sale, vor supune voinţa lor voinţei Sale. Hristos va 
locui în inimă. Templul lui Dumnezeu va fi sfânt. Trupul vostru, spune 
apostolul, este templul Duhului Sfânt. Dumnezeu nu le cere copiilor Săi 
o tăgăduire de sine care să le vatăme tăria fizică. El le cere să asculte 
de legile naturale pentru a-şi păstra sănătatea fizică. Calea naturală es-
te drumul marcat de El, şi aceasta este suficient de largă pentru orice 
creştin. Cu o mână generoasă, Dumnezeu ne-a pus la îndemână daruri 
bogate şi variate pentru subzistenţa şi bucuria noastră. Pentru ca noi să 
ne bucurăm însă de un apetit natural, care va păstra sănătatea şi va pre-
lungi viaţa, El limitează pofta. Domnul spune: Atenţie! Limitaţi, tăgă-
duiţi apetitul nefiresc! Dacă ne facem un apetit pervertit, violăm legile 
făpturii noastre şi ne asumăm responsabilitatea de a fi abuzat de trupu-
rile noastre şi de a fi adus boala asupra noastră. – Dietă şi hrană, p. 160 

Omul este lucrarea lui Dumnezeu, capodopera Sa, creat pentru un 
scop înalt şi sfânt şi, pe fiecare parte a templului omenesc, Dumnezeu 
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vrea să scrie legea Sa. Fiecare nerv şi fiecare muşchi, fiecare înzestrare 
mintală şi fizică trebuie păstrate curate. 

Dumnezeu doreşte ca trupul nostru să fie un templu pentru Spiritul 
Său Sfânt. Prin urmare, cât de solemnă este răspunderea care îi revine 
fiecărui om! Dacă ne întinăm trupul, ne facem rău nouă înşine şi, mai 
mult, le facem rău multor altor oameni. … 

… Aveţi curaj şi învingeţi orice obicei care întinează templul sufletu-
lui! Suntem cu totul dependenţi de Dumnezeu, iar credinţa noastră este 
întărită atunci când credem, chiar dacă nu înţelegem planul pe care îl 
are Dumnezeu cu noi sau consecinţele felului Său de a Se purta cu noi. 
Credinţa ne îndreaptă privirile înainte şi în sus, spre lucrurile viitoare, 
sprijinindu-ne de singura putere care ne poate face desăvârşiţi în El. – 
Asemenea lui Hristos, p. 165 (31 mai) 

Dumnezeu cere o jertfă vie. El ne spune că trupul nostru este tem-
plul Duhului Sfânt, sălaşul Spiritului Său, şi le cere tuturor celor care 
poartă chipul Său să aibă grijă de corpul lor ca să-I poată sluji Lui şi să-I 
aducă slavă. „Voi nu sunteţi ai voştri” spune apostolul inspirat, „căci aţi 
fost cumpăraţi cu un preţ”; de aceea, „proslăviţi dar pe Dumnezeu în tru-
pul şi în duhul vostru, care sunt ale lui Dumnezeu”. Pentru a face lucrul 
acesta, uniţi cu fapta cunoştinţa, cu cunoştinţa, înfrânarea, cu înfrâna-
rea, răbdarea. Este o datorie să ştim cum să ne păstrăm corpul în cea 
mai bună stare de sănătate şi este o datorie sfântă să trăim după lumina 
pe care ne-a dat-o Dumnezeu, în îndurarea Sa. – Mărturii, vol. 2, p. 70 

 Joi, 20 aprilie Biruitorii din Apocalipsa 
Singura speranţă a păcătosului este să se bizuie cu totul pe Hristos. 
Dumnezeu ne primeşte numai prin Fiul Său preaiubit şi faptele bune 
sunt doar rodul lucrării făcute de iubirea Sa, prin care ne iartă păcate-
le. Acestea nu sunt meritul nostru şi noi nu primim nimic pentru fapte-
le noastre bune, deci nu le putem considera ca o parte realizată de noi 
pentru salvarea noastră. Mântuirea este darul fără plată al lui Dumnezeu 
oferit celui care crede, dat numai prin meritele lui Hristos. Sufletul care 
este tulburat poate să găsească pace prin credinţa în Hristos. El nu îşi 
poate prezenta faptele sale bune ca un argument pentru salvarea sa. – 
Our High Calling, p. 118 

Şi astăzi sunt mii de oameni care au nevoie să înveţe acelaşi adevăr ca-
re i-a fost dat ca învăţătură lui Nicodim, prin simbolul cu şarpele înălţat. 
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Ei se încred în ascultarea de Legea lui Dumnezeu, care să-i recomande 
pentru cer. Când sunt invitaţi să privească la Isus şi să creadă că El îi 
mântuieşte numai prin harul Său, ei exclamă: „Cum se poate face aşa 
ceva?”

La fel ca Nicodim trebuie să fim gata să intrăm în viaţă ca cel mai  
mare păcătos. Prin Hristos, deoarece „nu este alt nume sub cer dat oa-
menilor, prin care să fim mântuiţi” (Faptele 4:12). Prin credinţă primim  
harul lui Dumnezeu, dar credinţa nu este mântuitorul nostru. Ea nu ne 
dă niciun câştig. Ea este numai mâna prin care ne prindem de Hristos 
şi ne însuşim meritele Lui, care înseamnă vindecare de păcat. Şi nici  
măcar nu putem să ne pocăim fără ajutorul Duhului Sfânt. Scriptura 
spune despre Hristos: „Pe acest Isus, Dumnezeu L-a înălţat cu puterea 
Lui şi L-a făcut Domn şi Mântuitor, ca să dea lui Israel pocăinţa şi ier-
tarea păcatelor” (Faptele 5:31). Pocăinţa vine de la Hristos tot aşa cum  
vine şi iertarea. – Hristos, Lumina lumii, p. 175 

„Pentru că oricine este născut din Dumnezeu biruieşte lumea şi ceea 
ce câştigă biruinţă asupra lumii este credinţa noastră” (1 Ioan 5:4).

… Ispitele lui Satana nu au nicio putere asupra celui care priveşte la 
Hristos ca Autorul şi Desăvârşitorul credinţei sale. Satana nu îl poate face 
să păcătuiască pe cel care acceptă prin credinţă atributele Celui care a 
fost ispitit în toate ca şi noi, dar fără păcat. …

… Acela care se pocăieşte de păcatul său şi care acceptă darul vieţii 
Fiului lui Dumnezeu nu poate fi învins. Punând stăpânire, prin credinţă, 
pe natura divină, el devine copil al lui Dumnezeu. Se roagă, crede. Când 
este ispitit, el face apel la puterea pentru care Isus a murit ca să ne-o ofere 
şi, astfel, copilul lui Dumnezeu învinge prin harul Său. Orice păcătos tre-
buie să înţeleagă acest lucru. El trebuie să se pocăiască de păcatele sale, 
trebuie să creadă în puterea lui Hristos şi să accepte această putere, care 
îl poate ţine departe de păcat şi îl poate mântui. …

Adevărul trebuie primit în suflet, iar acesta va produce sfinţirea carac-
terului. Va rafina şi înălţa viaţa şi te va pregăti pentru a intra în locurile 
pe care Hristos le-a pregătit pentru cei care Îl iubesc. – Fii şi fiice ale lui 
Dumnezeu, p. 349 (8 decembrie)

 Vineri, 21 aprilie: Pentru studiu suplimentar 

Solii alese, „Hristos stă alături de sfinţii Săi persecutaţi”, cartea 3, p. 420. 
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Studiul

5
22 – 28 aprilie

Vestea bună a judecății 

Sabat după-amiază, 22 aprilie 

„Preaiubiţilor, acum suntem copii ai lui Dumnezeu. Şi ce vom fi nu s-a 
arătat încă. Dar ştim că, atunci când Se va arăta El, vom fi ca El, pen-
tru că Îl vom vedea aşa cum este” (1 Ioan 3:2). Moştenirea poporului lui 
Dumnezeu este înţeleasă prin credinţa în Cuvântul lui Dumnezeu. „Şi 
viaţa veşnică este aceasta: să Te cunoască pe Tine, singurul Dumnezeu 
adevărat şi pe Isus Hristos, pe care L-ai trimis Tu” (Ioan 17:3).

Prin credinţă, copiii lui Dumnezeu dobândesc o cunoaştere a lui 
Hristos şi cultivă nădejdea venirii Sale pentru a judeca lumea cu drep-
tate, până când această nădejde ajunge să fie o aşteptare plină de slavă, 
deoarece atunci Îl vor vedea aşa cum este El, vor fi făcuţi asemenea Lui 
şi vor fi pentru totdeauna cu Domnul. Atunci, sfinţii care dorm în mor-
minte vor fi chemaţi afară, la o nemurire plină de slavă. Când va veni 
ziua eliberării, veţi privi înapoi şi îi veţi deosebi pe aceia care I-au slujit 
lui Dumnezeu de cei care nu I-au slujit. Venirea Domnului Hristos va fi 
întâmpinată cu admiraţie de toţi cei ce cred, iar împărăţiile lumii acesteia 
vor fi ale Domnului şi Mântuitorului nostru Isus Hristos. – Credinţa şi 
faptele, p. 115

„Căci Dumnezeu va aduce orice faptă la judecată, şi judecata aceasta 
se va face cu privire la tot ce este ascuns, fie bine, fie rău” (Eclesiastul 
12:14).

Domnul va veni curând pe norii cerului, cu putere şi slavă mare. Oare 
acest eveniment, precum şi pregătirea importantă pe care trebuie să o 
facem, nu este îndeajuns cuprins în adevărurile descoperite pentru a ne 
face să ne gândim în mod solemn la datoria noastră? Acest subiect tre-
buie să fie prezentat în mod deosebit şi clar înaintea poporului. „Când va 
veni Fiul omului în slava Sa …, toate neamurile vor fi adunate înaintea 
Lui” (Matei 25:31,32).
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Prezintă adevărul de care are nevoie orice comunitate în vede-
rea atingerii ţintei, adică judecata cu deciziile şi răsplătirile ei veşnice. 
Dumnezeu va da fiecăruia după faptele lui. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 296 
(14 octombrie)

Judecata finală este un eveniment de cea mai mare solemnitate, 
înfricoşător. Tatăl I-a încredinţat toată judecata Domnului Isus. El va 
rosti hotărârea de răsplată pentru loialitatea faţă de Legea lui Iehova. 
Dumnezeu va fi onorat şi guvernarea Sa va fi dovedită fără greş şi glo-
rificată, şi aceasta se va face în prezenţa locuitorilor lumilor necăzute. 
Guvernarea lui Dumnezeu va fi proslăvită pentru că se va dovedi că 
acuzaţiile au fost false. Judecata nu se face cu privire la un individ sau 
un popor, ci cu privire la lumea întreagă. O, ce schimbare se va produce 
atunci în înţelegerea tuturor fiinţelor create! Atunci toţi vor vedea valoa-
rea vieţii veşnice. – Letter 131, 14 octombrie 1900 (scrisoare adresată fr. 
A.G. Daniells) 

 Duminică, 23 aprilie Semnificația ceasului judecății 

Domnul Hristos a arătat în învăţăturile Sale cât de vaste sunt principiile 
Legii rostite pe Sinai. El a făcut o aplicaţie practică a acelei Legi ale cărei 
principii rămân pentru totdeauna marele standard al neprihănirii – stan-
dardul după care vor fi judecaţi toţi în ziua cea mare, când se va aşeza 
scaunul de judecată şi vor fi deschise cărţile cerului. El a venit să împli-
nească toate condiţiile neprihănirii şi, în calitate de Conducător al ome-
nirii, să-i arate omului că şi el poate să facă aceeaşi lucrare, îndeplinind 
fiecare detaliu al cerinţelor lui Dumnezeu. Prin harul Său, care este pus 
la dispoziţia fiecărui om, nimeni nu trebuie să piardă cerul. Desăvârşirea 
caracterului poate fi atinsă de fiecare om care se străduieşte să ajungă 
la ea. Aceasta constituie însăşi temelia noului legământ al Evangheliei. 
Legea lui Iehova este pomul, Evanghelia constituie florile parfumate şi 
roadele pe care le aduce. – Solii alese, cartea 1, p. 211-212

„Şi iată că pe norii cerurilor a venit unul ca un Fiu al omului; a înaintat 
spre Cel Îmbătrânit de zile şi a fost adus înaintea Lui. I s-a dat stăpânire, 
slavă şi putere împărătească, pentru ca să-I slujească toate popoarele, 
neamurile şi oamenii de toate limbile. Stăpânirea Lui este o stăpânire 
veşnică şi nu va trece nicidecum” (Daniel 7:13,14). Venirea lui Hristos 
descrisă aici nu este a doua Sa venire pe pământ. El vine la Cel Îmbătrânit 
de zile, în cer, pentru a primi stăpânirea, slava şi o împărăţie care-I va fi 
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dată la încheierea lucrării Sale de Mijlocitor. Această venire, şi nu a doua 
Sa venire pe pământ, a fost prevestită în profeţie ca având loc la înche-
ierea celor 2300 de zile, în anul 1844. Însoţit de îngeri cereşti, Marele 
nostru Preot intră în Sfânta Sfintelor şi acolo Se înfăţişează înaintea lui 
Dumnezeu, pentru a îndeplini ultimele acte ale slujirii Sale în favoa-
rea omului – pentru a îndeplini lucrarea judecăţii de cercetare şi a face 
ispăşire pentru toţi aceia care au dreptul la binefacerile ei. – Tragedia 
veacurilor, p. 479 

Vă prezint Psalmul 51, un psalm plin de lecţii preţioase. … Domnul i-a 
trimis regelui lui Israel, care era înălţat şi onorat, un mesaj de mustrare 
prin profetul Său. David şi-a recunoscut păcatul şi şi-a smerit inima, de-
clarând că Domnul este drept în toată purtarea Sa faţă de el [se citează 
Psalmul 51:1-17].

Păcatul este păcat, fie că este comis de unul care stă pe tron, fie că este 
făcut de un om de rând, de cea mai modestă condiţie. Vine ziua în care 
toţi cei care au făcut păcate le vor recunoaşte, chiar dacă va fi prea târziu 
ca să mai poată primi iertare pentru ele. Dumnezeu aşteaptă un timp în-
delungat ca păcătosul să se pocăiască. El dovedeşte o răbdare minunată. 
Însă, în cele din urmă, trebuie să-l cheme pe păcătos să dea socoteală 
înaintea Legii Sale. …

Nu este sigur pentru noi să închidem ochii şi să ne împietrim conştiinţa 
ca să nu ne vedem păcatele şi să nu ne dăm seama de ele. Trebuie să 
ţinem la instrucţiunile care ne-au fost date cu privire la caracterul odios 
al păcatului ca să ne putem recunoaşte păcatele, să le mărturisim, să le 
regretăm şi să nu le mai facem. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 3, p. 1147 

 Luni, 24 aprilie Mila și judecata lui Dumnezeu 

Cei care nu înţeleg cât de rău este păcatul nu sunt în stare să aprecie-
ze valoarea ispăşirii şi nevoia noastră de a fi curăţaţi de toate păcatele. 
Păcătosul se compară cu el însuşi şi cu cei care sunt păcătoşi la fel ca el. 
El nu priveşte la puritatea şi sfinţenia Domnului Hristos. Dar, când Legea 
lui Dumnezeu îi aduce în inimă convingerea, el spune împreună cu Pavel: 
„Odinioară, fiindcă eram fără Lege, trăiam, dar, când a venit porunca, 
păcatul a înviat şi eu am murit” (Romani 7:9).

Dumnezeu l-a creat pe om pentru slava Sa. El nu va îngădui, El nu 
poate îngădui prezenţa păcatului acolo unde domneşte El. …
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Ridicaţi-vă ochii, fraţii mei! Şi-a pierdut Evanghelia puterea de a im-
presiona inima? Inimile nu sunt purificate, sfinţite şi pregătite de Duhul 
Sfânt pentru că puterea regeneratoare Spiritului lui Hristos a încetat să 
existe? Nu. Cuvântul Dumnezeului Celui Viu, sabia Duhului, încă este cu 
noi, dar el trebuie folosit cu zel. Să-l folosim şi noi aşa cum l-au folosit în 
trecut cei sfinţiţi de Dumnezeu. Prin puterea sa vie şi cuceritoare el îşi va 
croi singur calea către inimi. – The Upward Look, p. 16 

Cât de teribil va fi raportul în faţa căruia va sta în ziua de pe urmă 
neamul omenesc, fiindcă marea majoritate a oamenilor au refuzat darul 
de nepreţuit, au respins cel mai bogat dar pe care Dumnezeu l-a putut 
revărsa asupra lumii! Prin acest dar inestimabil al lui Hristos ne vin toate 
binecuvântările. Viaţa, sănătatea, prietenii, raţiunea, fericirea le primim 
prin meritele lui Hristos. O, dacă tinerii şi bătrânii şi-ar da seama că toate 
ajung la ei în virtutea vieţii şi morţii lui Hristos şi dacă L-ar recunoaşte pe 
Dumnezeu ca stăpân! – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 238 (19 august)

Caracterul pe care îl cultivăm, atitudinea pe care o avem astăzi ne 
hotărăsc destinul viitor. Toţi trebuie să facem o alegere – fie să fim îm-
preună cu cei fericiţi şi binecuvântaţi, în Cetatea luminii, fie să fim cu 
cei nelegiuiţi afară din cetate. Principiile care ne guvernează acţiunile pe 
pământ sunt cunoscute în cer, iar faptele noastre sunt consemnate cu 
exactitate în cărţile de aducere-aminte. Acolo se ştie dacă avem un carac-
ter modelat după porunca lui Hristos. …

A fi iertaţi în felul în care iartă Hristos nu înseamnă numai să fim 
iertaţi, ci şi reînnoiţi în duhul minţii noastre. Domnul spune: „Vă voi da o 
inimă nouă.” Chipul lui Hristos trebuie să fie imprimat în mintea, inima şi 
sufletul nostru. Apostolul spune: „Noi însă avem gândul lui Hristos.” Fără 
procesul transformator care se poate realiza numai prin puterea divină, 
înclinaţiile iniţiale spre păcat rămân în inimă în toată puterea lor, produ-
când noi lanţuri, impunând o sclavie care nu poate fi niciodată înfrântă 
prin puterea omului. – Asemenea lui Hristos, p. 303 (16 octombrie) 

 Marți, 25 aprilie O scenă magnifică 

Cei care I se predau lui Dumnezeu pentru a fi îndrumaţi şi călăuziţi de El 
vor prinde adevăratul înţeles al evenimentelor plănuite de El. 

Noi trebuie să vedem în istorie împlinirea profeţiei, să studiem 
intervenţia Providenţei în marile mişcări reformatoare şi să înţelegem 
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desfăşurarea evenimentelor care pregătesc naţiunile pentru conflictul fi-
nal al marii lupte. 

Este nevoie de un studiu mai atent al Cuvântului lui Dumnezeu, în 
special cărţile Daniel şi Apocalipsa ar trebui să fie în atenţia noastră mai 
mult ca oricând. ... Lumina pe care Daniel a primit-o de la Dumnezeu a 
fost dată mai ales pentru aceste ultime zile. ...

Prezicerile neîmplinite din cartea Apocalipsa se vor împlini în curând. 
Aceste profeţii trebuie să fie studiate acum de poporul lui Dumnezeu 
cu sârguinţă şi înţelese. Ele nu ne ascund adevărul, ci ne avertizează, 
anunţându-ne cu privire la ceea ce va avea loc în viitor. 

Soliile solemne, care au fost date în ordinea lor, în Apocalipsa, trebuie 
să ocupe primul loc în mintea poporului lui Dumnezeu. – Evenimentele 
ultimelor zile, p. 15–16 

Un studiu atent al desfăşurării planului lui Dumnezeu în istoria po-
poarelor şi în descoperirea lucrurilor viitoare ne va ajuta să apreciem 
la adevărata valoare cele văzute şi cele nevăzute şi să învăţăm care es-
te scopul adevărat al vieţii. Astfel, văzând lucrurile prezentate în lumina 
veşniciei, putem, asemenea lui Daniel şi tovarăşilor lui, să trăim ceea ce 
este adevărat, nobil şi dăinuitor. Şi învăţând în viaţa aceasta principiile 
Împărăţiei Domnului şi Mântuitorului nostru, acea Împărăţie binecu-
vântată, care va dăinui din veşnicie în veşnicie, putem fi pregătiţi ca, la 
venirea Sa, să intrăm împreună cu El în stăpânirea ei. – Profeţi şi regi, 
p. 548

Pentru că nu pot aprofunda toate tainele Cuvântului lui Dumnezeu, cei 
sceptici le leapădă; şi nu toţi cei care mărturisesc a crede în Evanghelie 
sunt scutiţi de această primejdie. Apostolul spune: „Luaţi seama dar, 
fraţilor, ca niciunul dintre voi să nu aibă o inimă rea şi necredincioasă, 
care să vă despartă de Dumnezeul cel viu” (Evrei 3:12). Este numai bine 
şi drept să studiem cu atenţie învăţăturile Sfintelor Scripturi şi să cerce-
tăm „lucrurile adânci ale lui Dumnezeu” (1 Corinteni 2:10) în măsura în 
care sunt descoperite în Scripturi. În timp ce „lucrurile ascunse sunt ale 
Domnului, Dumnezeului nostru”, „lucrurile descoperite sunt ale noastre 
şi ale copiilor noştri, pe vecie” (Deuteronomul 29:29). Dar lucrarea lui 
Satana este aceea de a perverti puterea de înţelegere a minţii. ... 

Intenţia lui Dumnezeu este ca, începând chiar din această viaţă, ade-
vărurile Cuvântului Său să fie mereu descoperite poporului Său. Există 
numai o singură cale pe care poate fi obţinută această cunoştinţă. Noi 
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putem ajunge la o înţelegere a Cuvântului lui Dumnezeu numai prin ilu-
minarea Duhului Sfânt, prin care acest Cuvânt a fost dat… . Iar făgăduinţa 
Mântuitorului făcută urmaşilor Săi a fost: „Când va veni Mângâietorul, 
Duhul adevărului, are să vă călăuzească în tot adevărul, pentru că va 
lua din ce este al Meu, şi vă va descoperi” (Ioan 16:13,14). – Calea către 
Hristos, p. 108–109 

 Miercuri, 26 aprilie O licărire a cerului 

Contopirea milei cu judecata face ca mântuirea să poată fi deplină şi 
completă. Atunci când privim la Mântuitorul lumii şi la Legea lui Iehova, 
fuziunea celor două ne face să exclamăm: „Ajung mare prin bunătatea 
Ta” (2 Samuel 22:36). Ştim că Evanghelia este un sistem perfect şi com-
plet, care descoperă caracterul neschimbător al Legii lui Dumnezeu. 
Harul Său ne invită să intrăm pe porţi în cetatea lui Dumnezeu, iar mila  
S-a jertfit pentru a-i acorda fiecărui suflet credincios drepturi depline  
de membru al familiei regale, copil al Regelui ceresc.

Să privim prin credinţă la curcubeul din jurul tronului şi la norul de 
păcate mărturisite din spatele lui. Curcubeul făgăduinţei este o asigurare 
pentru fiecare credincios smerit şi zdrobit că viaţa sa este una cu viaţa lui 
Hristos şi că Hristos este una cu Dumnezeu. Mânia lui Dumnezeu nu va 
cădea asupra vreunui suflet care caută adăpost în El. Dumnezeu Însuşi 
a declarat: „Când voi vedea sângele voi trece pe lângă tine”. „Curcubeul 
Meu va fi în nor şi Eu Mă voi uita la el ca să-Mi aduc aminte de legă-
mântul cel veşnic” (Exodul 12:13; Geneza 9:16). – Harul uimitor al lui 
Dumnezeu, p. 70 

În viaţa aceasta, va trebui să înfruntăm încercări de foc şi să facem 
sacrificii costisitoare, dar răsplata va fi pacea lui Hristos. Există atât de 
puţină tăgăduire de sine, atât de puţină suferinţă de dragul lui Hristos, 
încât crucea este aproape cu totul uitată! Noi trebuie să fim părtaşi cu 
Hristos la suferinţele Sale dacă vrem să stăm triumfători împreună cu 
El, pe tronul Său. Atâta timp cât alegem calea uşoară, a satisfacerii do-
rinţelor egoiste, şi suntem înspăimântaţi de gândul de a ne tăgădui pe 
noi înşine, credinţa noastră nu va deveni niciodată fermă, iar noi nu vom 
putea cunoaşte pacea lui Isus şi nici bucuria care vine dintr-o biruinţă 
conştientă. Cei mai înălţaţi din oastea celor răscumpăraţi, care stau îna-
intea lui Dumnezeu şi a Mielului îmbrăcaţi în haine albe, cunosc lupta 
biruinţei, deoarece ei au trecut prin necazul cel mare. Cei care au cedat în 
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faţa împrejurărilor, în loc să se angajeze în luptă, nu vor şti cum să stea 
în picioare în ziua aceea, când orice suflet va fi cuprins de un mare chin, 
când, chiar dacă Noe, Iov şi Daniel ar fi în mijlocul lor, nu ar putea salva 
nici fiu şi nici fiică, deoarece fiecare trebuie să-şi salveze sufletul prin pro-
pria neprihănire. – Mărturii, vol. 5, p. 215 

Ascultaţi vocile acestea [ale celor răscumpăraţi] cântând osana, în 
timp ce flutură ramurile de palmier ale biruinţei! O muzică bogată um-
ple cerul când ei cântă cu putere aceste cuvinte: „Vrednic, vrednic este 
Mielul care a fost înjunghiat, care a înviat pentru veşnicie! Mântuirea 
este a Dumnezeului nostru care şade pe scaunul de domnie şi a Mielului.” 
Şi oştile îngereşti, îngerii fără număr, serafimii glorioşi şi heruvimii ocro-
titori preiau ecoul corului acesta triumfător şi plin de bucurie: „Amin! A 
Dumnezeului nostru să fie lauda, slava, înţelepciunea, mulţumirile, cin-
stea, puterea şi tăria în vecii vecilor!” (Apocalipsa 7:12). 

Oh, în ziua aceea se va descoperi că cei neprihăniţi au fost cu adevărat 
înţelepţi, iar cei păcătoşi şi neascultători au fost lipsiţi de înţelepciune 
[nebuni]. – In Heavenly Places, p. 371 

 Joi, 27 aprilie Isus este vrednic 

Mântuitorul este înfăţişat înaintea lui Ioan sub simbolul Leului „din 
seminţia lui Iuda” şi al unui „Miel înjunghiat” (Apocalipsa 5:5,6). Aceste 
simboluri reprezintă unirea tăriei atotputernice cu iubirea jertfitoare de 
sine. Leul din Iuda, atât de îngrozitor pentru cei care leapădă harul Său, 
va fi Mielul lui Dumnezeu pentru cel ascultător şi credincios. Stâlpul de 
foc care inspiră groază şi mânie pentru călcătorul Legii lui Dumnezeu 
este semnul luminii, al îndurării şi al eliberării pentru aceia care au păzit 
poruncile Sale. Braţul destul de tare ca să-l nimicească pe răzvrătit va fi 
puternic ca să-l scape pe cel credincios. Oricine este credincios va fi mân-
tuit. „El va trimite pe îngerii Săi cu trâmbiţa răsunătoare şi vor aduna 
pe aleşii Lui din cele patru vânturi, de la o margine a cerurilor până la 
cealaltă” (Matei 24:31). – Faptele apostolilor, p. 598

În Hristos noi avem tot ce ne este necesar în viaţa aceasta şi ceea ce 
ne va umple de bucurie în lumea care va veni. Toţi banii din lume nu 
pot să cumpere pacea, tihna şi iubirea. Aceste daruri ne sunt asigura-
te prin credinţa în Hristos. Noi nu putem să cumpărăm aceste daruri 
de la Dumnezeu, nu avem nimic cu care să le plătim. Noi suntem cu  

EGW_2-2023.indd   43EGW_2-2023.indd   43 2/6/2023   12:41:38 PM2/6/2023   12:41:38 PM



44 Studiul 5

totul proprietatea lui Dumnezeu, pentru că mintea, sufletul şi trupul 
nostru au fost cumpărate prin răscumpărarea plătită cu viaţa Fiului lui 
Dumnezeu. …

Domnul Isus a lăsat deoparte coroana regală, a renunţat la înalta Sa 
poziţie de comandant şi Şi-a îmbrăcat divinitatea în natură omenească 
pentru ca, în acest fel, să poată ridica neamul omenesc. El a preţuit atât 
de mult posibilităţile pe care le are omenirea, încât a devenit Înlocuitorul 
şi Garantul omului. El a pus în dreptul omului meritele Sale şi astfel l-a 
înălţat pe scara valorilor morale care au preţ înaintea lui Dumnezeu. …

Prin harul lui Dumnezeu noi putem să fim întăriţi şi să ne maturi-
zăm astfel încât, chiar dacă acum avem multe imperfecţiuni, să putem 
deveni desăvârşiţi în El. Noi ne-am vândut viaţa lui Satana, dar Domnul  
Hristos a venit să ne scoată din mâna lui, să ne răscumpere. Noi nu  
putem să Îi plătim nimic lui Dumnezeu. Suntem mântuiţi, salvaţi, nu-
mai prin har, darul fără plată al lui Dumnezeu, în Isus Hristos. – That I  
May Know Him, p. 83 

Oare cei din poporul nostru evaluează trecutul, prezentul şi viitorul 
aşa cum se desfăşoară ele înaintea lumii? Ascultă ei soliile de avertizare 
care le sunt vestite? Este preocuparea noastră cea mai mare aceea de a 
trăi o viaţă curăţită şi de a reflecta asemănarea cu Modelul divin? Aceasta 
trebuie să fie experienţa tuturor acelora care se alătură celor ce sunt spă-
laţi şi albiţi în sângele Mielului. Ei trebuie să fie îmbrăcaţi în neprihănirea 
lui Hristos. Numele Său trebuie să fie scris pe fruntea lor. Ei trebuie să 
se bucure în nădejdea slavei lui Dumnezeu. Domnul Hristos a săpat pe 
palmele Sale numele celor din poporul Său. Domnul nu Îşi va pierde inte-
resul faţă de niciun suflet care depinde de El. – Solii alese, cartea 1, p. 56

 Vineri, 28 aprilie: Pentru studiu suplimentar 

Comentariul Biblic AZȘ, „Integritatea neabătută este singura cale sigu-
ră”, vol. 4, p. 1171; Harul uimitor al lui Dumnezeu, „Plată sau dar?” p. 313 
(1 noiembrie). 
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6
29 aprilie – 5 mai

Ceasul judecății Lui
Sabat după-amiază, 29 aprilie 

Noi formăm o parte din marea ţesătură a omenirii şi o influenţă reciprocă 
se exercită asupra noastră, nu numai în biserică, ci familia din cer şi cea 
de pe pământ devin una pentru ca Hristos să poată deveni o putere în 
lume. Toate nestematele adevărului date patriarhilor şi profeţilor, acu-
mulate de la o epocă la alta şi de la o generaţie la alta trebuie adunate ca 
o moştenire de preţ. 

… Poporul lui Dumnezeu de astăzi are toate privilegiile şi ocaziile 
generaţiilor trecute şi o lumină mai mare, care să-l facă mai puternic în 
lucrarea lui Dumnezeu decât au fost cei din generaţiile anterioare. Aceste 
avantaje înseamnă o răspundere mai mare. Eforturile noastre trebuie să 
fie proporţionale cu comorile cereşti care ne-au fost încredinţate pentru 
a le deschide calea şi altora către ele.

Domnul este la uşă. Inteligenţele cereşti unite cu cei sfinţiţi de pe pă-
mânt trebuie să proclame a treia solie îngerească şi să vestească avertiza-
rea: Sfârşitul tuturor lucrurilor este aproape. „Încă puţină, foarte puţină 
vreme, şi Cel ce vine va veni şi nu va zăbovi” (Evrei 10:37). Trebuie să fie 
pregătit un popor care să stea în picioare în ziua Domnului, care să ră-
mână în picioare după ce va fi biruit totul. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 170 
(10 iunie)

„Noaptea aproape a trecut, se apropie ziua. Să ne dezbrăcăm dar de  
faptele întunericului şi să ne îmbrăcăm cu armele luminii” (Romani 13:12).

Venirea Domnului este foarte aproape. Nu avem decât foarte puţin 
timp în care să ne pregătim. Dacă sunt neglijate ocaziile favorabile, ur-
marea va fi o pierdere veşnică. Avem nevoie de o legătură strânsă cu 
Domnul. Nu suntem în siguranţă nici măcar o clipă dacă nu suntem 
conduşi şi stăpâniţi de Duhul lui Dumnezeu. …

Viaţa este scurtă. Lucrurile acestei lumi se duc odată ce sunt fo-
losite. Să fim înţelepţi şi să construim pentru eternitate. Nu ne putem 
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permite să risipim momentele preţioase sau să ne angajăm în activităţi 
care nu vor aduce rod pentru eternitate. Să ne petrecem timpul adunând 
cunoştinţă din Scriptură, înfrumuseţând şi sfinţindu-ne viaţa, aducând 
binecuvântare şi înnobilând viaţa şi caracterul altora. Această lucrare va 
primi aprobarea lui Dumnezeu, iar noi vom primi binecuvântarea cereas-
că: „Bine, rob bun şi credincios.” – Our High Calling, p. 187

Tăria atotputernică a Duhului Sfânt este apărarea oricărui suflet 
zdrobit. Hristos nu va permite ca vreun om care, în pocăinţă şi credinţă, 
I-a cerut protecţie să treacă sub puterea vrăjmaşului. Este adevărat că 
Satana este o fiinţă puternică, însă mulţumim lui Dumnezeu că avem 
un Mântuitor tare, care l-a aruncat pe cel rău din ceruri. Satana este 
mulţumit când preamărim puterea lui. De ce să nu vorbim despre Isus? 
De ce să nu preamărim puterea şi iubirea Sa? – Divina vindecare, p. 94

 Duminică, 30 aprilie Curățirea Sanctuarului 

Satana i-a făcut pe mulţi să creadă că părţile profetice ale cărţilor lui 
Daniel şi Ioan, descoperitorul, nu pot fi înţelese. Dar făgăduinţa este cla-
ră – o binecuvântare deosebită va însoţi studierea acestor prorocii. „Cei 
înţelepţi vor înţelege” (Daniel 12:10) s-a spus despre vedeniile lui Daniel 
care urmau să fie desigilate în zilele de pe urmă, iar despre descoperi-
rea dată de Hristos slujitorului Său Ioan, pentru călăuzirea poporului lui 
Dumnezeu prin toate veacurile, făgăduinţa este: „Ferice de cine citeşte şi 
de cei ce ascultă cuvintele acestei prorocii şi păzesc lucrurile scrise în ea!” 
(Apocalipsa 1:3). – Profeţi şi regi, p. 547

După ce i s-a poruncit lui Daniel: „Ia aminte dar la cuvântul acesta 
şi înţelege vedenia”, primele cuvinte ale îngerului au fost: „Şaptezeci de 
săptămâni sunt hotărâte asupra poporului tău şi cetăţii tale celei sfinte”. 
Cuvântul tradus aici prin „hotărât” înseamnă literal „tăiat”, şaptezeci de 
săptămâni, reprezentând patru sute nouăzeci de ani, sunt declaraţi de în-
ger a fi tăiaţi, ca aparţinând îndeosebi iudeilor. Însă din ce au fost tăiaţi? 
Cele două mii trei sute de zile erau singura perioadă de timp menţionată 
în capitolul 8, deci aceasta trebuie să fie perioada din care au fost tăiate 
cele şaptezeci de săptămâni; ele sunt deci o parte din cele două mii trei 
sute de zile, iar aceste două perioade trebuie să înceapă în acelaşi timp. 
Cele şaptezeci de săptămâni, conform declaraţiei îngerului, trebuiau să 
înceapă la darea poruncii pentru zidirea din nou a Ierusalimului. Şi dacă 
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se putea găsi data acestei porunci, atunci putea fi precizat punctul de 
plecare pentru marea perioadă de două mii trei sute de zile. – Tragedia 
veacurilor, p. 326 

Prin acest serviciu anual, poporul era învăţat cu privire la importante-
le adevăruri ale ispăşirii. În jertfele pentru păcat aduse în timpul anului 
fusese primit sângele victimei în locul păcătosului, dar sângele acesta nu 
făcuse o ispăşire deplină pentru păcat. El nu făcuse decât să procure mij-
loacele prin care păcatul era transferat asupra sanctuarului. … În Ziua 
Ispăşirii, marele-preot … mergea în Locul Preasfânt cu sângele jertfei şi 
stropea din el spre capacul ispăşirii, care era deasupra tablelor Legii. În 
felul acesta, cerinţele Legii, care cerea viaţa păcătosului, erau satisfăcute. 
Apoi, în calitatea sa de mijlocitor, marele-preot lua păcatele asupra sa şi, 
ieşind din sanctuar, ducea cu sine povara vinovăţiei poporului Israel. La 
uşa tabernaculului, îşi punea mâinile pe capul ţapului de trimis şi mărtu-
risea asupra lui „toate fărădelegile copiilor lui Israel şi toate călcările lor 
de lege, cu care au păcătuit ei”, punându-le „pe capul ţapului”. Iar când 
ţapul care purta păcatele acestea era trimis în pustie, se socotea că, odată 
cu el, şi aceste păcate au fost îndepărtate pentru totdeauna de la popor. 
Aceasta a fost slujba săvârşită drept „chipul şi umbra lucrurilor cereşti” 
(Evrei 8:5). – Patriarhi şi profeţi, p. 355

 Luni, 1 mai Cele două mii trei sute de zile și sfârșitul timpului 

Însă Dumnezeu îi poruncise solului Său: „Gabriele, tâlcuieşte-i vedenia 
aceasta!” Această însărcinare trebuia îndeplinită. În ascultare de ea, în-
gerul s-a întors la Daniel şi i-a zis: „Daniele, am venit acum să-ţi luminez 
mintea. … Ia aminte dar la cuvântul acesta şi înţelege vedenia!” (Daniel 
8:16; 9:22,23,25-27). În vedenia din capitolul 8 era un punct important 
care fusese lăsat neexplicat referitor la timp – perioada de două mii trei 
sute de zile –, de aceea îngerul, rezumând explicaţia, a zăbovit mai ales 
asupra acestui punct. …

Îngerul fusese trimis la Daniel cu scopul precis de a-i explica punctul 
pe care nu-l înţelesese în viziunea din capitolul 8, declaraţia cu privire  
la timp – „până vor trece două mii trei sute de zile, apoi Sfântul Locaş va 
fi curăţit”. – Tragedia veacurilor, p. 325–326 

După cum păcatele oamenilor din vechime erau transferate simbo-
lic asupra sanctuarului pământesc, prin sângele jertfei pentru păcat, tot 
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aşa păcatele noastre sunt transferate în fapt asupra Sanctuarului ceresc, 
prin sângele lui Hristos. Şi, după cum curăţirea tipică a sanctuarului pă-
mântesc era îndeplinită prin îndepărtarea păcatelor care îl întinaseră, 
tot aşa curăţirea reală a celui ceresc trebuia să fie îndeplinită prin în-
depărtarea, sau ştergerea păcatelor care sunt înregistrate acolo. Faptul 
acesta făcea necesară o examinare a cărţilor cereşti pentru a stabili ci-
ne este îndreptăţit, prin pocăinţa de păcat şi prin credinţa în Domnul 
Hristos să beneficieze de ispăşirea asigurată de El. Ca urmare, curăţirea 
Sanctuarului implică o judecată de cercetare. Lucrarea aceasta trebuie să 
fie îndeplinită înainte ca Domnul Hristos să vină pentru a-i salva pe cei 
din poporul Său, deoarece, atunci când vine, răsplata Sa este cu El ca să 
dea fiecărui om după faptele lui (Apocalipsa 22,12). 

Astfel, aceia care au urmat lumina progresivă a cuvântului profetic au 
înţeles că în 1844, la încheierea celor două mii trei sute de zile profetice, 
în loc de a veni pe pământ, Domnul Hristos a intrat în Sfânta Sfintelor din 
Sanctuarul ceresc, în prezenţa lui Dumnezeu, pentru a îndeplini lucrarea 
finală a ispăşirii, care pregătea venirea Sa. – Istoria mântuirii, p. 378 

Trebuie să lucrăm cât este încă ziuă, căci, la venirea nopţii întunecate a 
necazului şi suferinţei, va fi prea târziu să lucrăm pentru Dumnezeu. Isus 
Se află în templul Său sfânt şi va accepta acum jertfele noastre, rugăciu-
nile şi mărturisirile greşelilor şi păcatelor noastre şi va ierta toate fărăde-
legile lui Israel, pentru a putea fi şterse înainte ca El să iasă din Sanctuar. 
Când Isus părăseşte Sanctuarul, cei care sunt sfinţi şi fără prihană se vor 
sfinţi şi vor trăi şi mai departe în neprihănire, căci toate păcatele lor vor 
fi şterse atunci şi ei vor fi pecetluiţi cu sigiliul viului Dumnezeu. Dar cei 
care sunt nedrepţi şi întinaţi vor fi nedrepţi şi se vor întina şi mai depar-
te, căci atunci nu va mai fi un Mare-Preot în Sanctuar, care să prezinte 
jertfele, mărturisirile şi rugăciunile lor înaintea scaunului de domnie al 
Tatălui. De aceea, tot ce trebuie făcut pentru a salva sufletele de apropi-
ata furtună a mâniei trebuie să fie înfăptuit înainte ca Isus să părăsească 
Sfânta Sfintelor din Sanctuarul ceresc. – Scrieri timpurii/Experienţe şi 
viziuni, p. 48

 Marți, 2 mai Instrucțiunile îngerului pentru Daniel 

Cerul s-a plecat să asculte cererea stăruitoare a prorocului [Daniel]. 
Chiar înainte de a-şi încheia rugăciunea pentru iertare şi restatornicire, 
puternicul Gabriel i s-a arătat din nou şi i-a atras atenţia la vedenia pe 
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care o avusese înainte de căderea Babilonului şi de moartea lui Belşaţar. 
Şi atunci, îngerul i-a descris în amănunt perioada celor şaptezeci de săp-
tămâni care aveau să înceapă de la „darea poruncii pentru zidirea din nou 
a Ierusalimului” (vers. 25). 

Rugăciunea lui Daniel fusese înălţată „în anul întâi al domniei lui 
Darius” (vers. 1), monarhul persan al cărui general, Cirus, luase de la 
Babilon sceptrul conducerii universale. Domnia lui Darius a fost onorată 
de Dumnezeu. La el a fost trimis îngerul Gabriel, aşa cum a spus: „ca să-l 
ajut şi să-l sprijin” (Daniel 11:1). După moartea lui Darius, care a surve-
nit cam la doi ani după căderea Babilonului, a urmat la tron Cirus, iar 
începutul domniei lui a marcat împlinirea celor şaptezeci de ani de când 
prima grupă de evrei fusese luată de Nebucadneţar din ţara lor şi dusă la 
Babilon. – Profeţi şi regi, p. 556 

La încheierea „vremii” – a celor şaizeci şi nouă de săptămâni din Daniel 
capitolul 9, care urmau să se întindă până la „Unsul”, Mesia – Hristos 
primise ungerea Duhului, după ce fusese botezat de Ioan în Iordan. Iar 
„Împărăţia lui Dumnezeu”, despre care ei spuseseră că este la uşi, fu-
sese întemeiată prin moartea lui Hristos. Această împărăţie nu era aşa 
cum fuseseră ei învăţaţi să creadă, o împărăţie pământească. Nu era nici 
împărăţia aceea veşnică, nemuritoare, care va fi întemeiată atunci când 
„domnia, stăpânirea şi puterea tuturor împărăţiilor de sub cerul întreg, 
vor fi date poporului sfinţilor Celui Preaînalt”, acea împărăţie veşnică în 
care „toate puterile Îl vor sluji şi-L vor asculta” (Daniel 7:27). – Tragedia 
veacurilor, p. 347 

În zilele noastre, la fel ca în timpul lui Hristos, se dă o interpretare 
greşită Scripturilor. Dacă iudeii ar fi cercetat Scripturile cu seriozitate 
şi rugăciune, efortul lor ar fi fost răsplătit printr-o cunoaştere corectă a 
timpului, şi nu doar a timpului, ci şi a modalităţii în care urma să vină 
Hristos. Ei nu i-ar fi atribuit primei veniri a lui Hristos slava celei de a do-
ua veniri. Ei au avut mărturia lui Daniel, mărturia lui Isaia şi a celorlalţi 
profeţi şi au avut învăţăturile lui Moise, iar Însuşi Hristos a fost în mijlo-
cul lor, şi totuşi ei încă mai cercetau Scripturile ca să găsească dovezi cu 
privire la venirea Sa. …

Mulţi fac la fel în timpul nostru, în 1897, pentru că nu au avut o ex-
perienţă cu privire la adevărurile cruciale cuprinse în soliile primului, 
celui de al doilea şi al treilea înger. Unii cercetează Scripturile pentru a 
găsi dovezi că vestirea acestor solii se află încă în viitor. Ei adună laolaltă 
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adevărurile acestor solii, dar nu reuşesc să le aşeze în locul corespunză-
tor în istoria profetică. … Ei nu cunosc semnele venirii lui Hristos şi nici 
semnele sfârşitului lumii. – Evanghelizare, p. 612–613 

 Miercuri, 3 mai Mesia „stârpit” 

Timpul primei veniri şi al unora dintre evenimentele principale legate 
de lucrarea Mântuitorului i-a fost făcut cunoscut lui Daniel de îngerul 
Gabriel: „Şaptezeci de săptămâni”, a zis îngerul, „au fost hotărâte asupra 
poporului tău şi asupra cetăţii tale celei sfinte, până la încetarea fărăde-
legilor, până la ispăşirea păcatelor, până la ispăşirea nelegiuirii, până la 
aducerea neprihănirii veşnice, până la pecetluirea vedeniei şi a prorociei 
şi până la ungerea Sfântului sfinţilor” (Daniel 9:24). … Cele şaptezeci de 
săptămâni, sau patru sute nouăzeci de zile, reprezintă patru sute nouă-
zeci de ani. Este dat şi punctul de plecare pentru această perioadă: „Să 
ştii dar şi să înţelegi că, de la darea poruncii pentru zidirea din nou a 
Ierusalimului până la Unsul (Mesia), la Cârmuitorul, vor trece şapte săp-
tămâni; apoi... şaizeci şi două de săptămâni” (Daniel 9:25), şaizeci şi no-
uă de săptămâni sau patru sute optzeci şi trei de ani. Porunca pentru 
refacerea şi clădirea Ierusalimului … a intrat în vigoare în toamna anului 
457 î.Hr. (vezi Ezra 6:14). De la această dată, patru sute optzeci şi trei de 
ani se întind până în toamna anului 27 d.Hr. Conform profeţiei, această 
perioadă urma să ajungă până la Mesia, Cel Uns. În anul 27 d.Hr., Isus a 
primit la botez ungerea cu Duhul Sfânt şi, la scurt timp după aceea, Şi-a 
început slujirea. Apoi a fost vestită solia: „S-a împlinit vremea!” (Marcu 
1:15). – Profeţi şi regi, p. 698 

Timp de şapte ani după ce Mântuitorul Şi-a început lucrarea, Evan-
ghelia avea să le fie predicată îndeosebi iudeilor, timp de trei ani şi ju-
mătate de Hristos Însuşi şi, după aceea, de apostoli. „La jumătatea săp-
tămânii va face să înceteze jertfa şi darul de mâncare” (Daniel 9:27). În 
primăvara anului 31 d.Hr., adevărata jertfă, Hristos Însuşi, a fost adusă 
pe Calvar. Atunci, perdeaua templului s-a sfâşiat în două, arătând că în-
semnătatea şi caracterul sacru al serviciului jertfelor trecuseră. Venise 
timpul ca jertfa şi darul pământesc să înceteze. 

O săptămână – şapte ani – s-a încheiat în anul 34 d.Hr. Atunci, prin 
uciderea lui Ştefan cu pietre, iudeii au pecetluit respingerea Evangheliei. 
– Profeţi şi regi, p. 699 
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Dincolo de crucea de pe Golgota, cu suferinţa şi ocara ei, Isus a privit 
la ziua finală, ziua cea mare, când prinţul puterii văzduhului va fi distrus 
odată cu pământul, care a fost mutilat atâta vreme prin revolta lui. …

De aici înainte, urmaşii lui Hristos trebuiau să privească la Satana ca 
la un vrăjmaş înfrânt. Pe cruce, Isus urma să câştige biruinţa pentru ei; 
El dorea ca ei să primească biruinţa aceasta ca fiind a lor. „Iată”, a zis El, 
„că v-am dat putere să călcaţi peste şerpi şi peste scorpii şi peste toată 
puterea vrăjmaşului, şi nimic nu vă poate vătăma.” …

… Mântuitorul este alături de cei ispitiţi şi încercaţi. Cu El nu poate 
fi insucces, pierdere, imposibilitate sau înfrângere; noi putem totul prin 
Acela care ne întăreşte. – Hristos, Lumina lumii, p. 490 

 Joi, 4 mai Anul 1844 

La încheierea celor două mii trei sute de zile, în anul 1844, pe pământ nu 
mai exista de multe secole niciun sanctuar; de aceea, Sanctuarul din cer 
trebuie să fie acela despre care se vorbeşte în declaraţia: „Până vor trece 
două mii trei sute de seri şi dimineţi, apoi Sfântul Locaş va fi curăţit”. Dar 
cum poate Sanctuarul ceresc să aibă nevoie de curăţire? Întorcându-se 
iarăşi la Scripturi, cercetătorii profeţiei au aflat că această curăţire nu  
însemna îndepărtarea impurităţilor fizice, deoarece trebuia făcută cu 
sânge şi, prin urmare, trebuia să fie o curăţire de păcat. Apostolul spune: 
„Dar, deoarece chipurile lucrurilor care sunt în ceruri au trebuit curăţite 
în felul acesta [cu sângele animalelor], trebuia ca înseşi lucrurile cereşti 
să fie curăţite cu jertfe mai bune decât acestea [chiar sângele scump al  
lui Hristos]” (Evrei 9:23).

Pentru a obţine o cunoaştere mai profundă a curăţirii despre care 
vorbeşte profeţia, a fost necesară înţelegerea serviciului din Sanctua-
rul ceresc. Acest lucru putea fi învăţat numai din slujba Sanctuarului  
pământesc, deoarece Pavel declară că slujirea preoţilor de aici reprezen-
ta „chipul şi umbra lucrurilor cereşti” (Evrei 8:5). – Istoria mântuirii, 
p. 377–378 

Poziţia noastră este acum la fel ca a israeliţilor în Ziua Ispăşirii. Când 
marele-preot intra în Locul Preasfânt, reprezentând de fapt locul unde 
mijloceşte acum Marele nostru Preot, şi stropea sângele ispăşitor spre 
tronul harului, afară nu se aducea nicio jertfă de ispăşire. Când marele-
preot mijlocea înaintea lui Dumnezeu, fiecare inimă trebuia să se plece în 
umilinţă, cerând iertarea păcatelor.
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La moartea lui Hristos, tipul a întâlnit antitipul (simbolul s-a întâlnit 
cu Cel simbolizat), Mielul junghiat pentru păcatele lumii. Marele nostru 
Preot a adus singura jertfă care are valoare pentru mântuirea noastră. 
Când S-a oferit pe Sine Însuşi pe cruce, a fost făcută o ispăşire desăvârşită 
pentru păcatele poporului. Acum noi stăm în curtea din afară, aşteptând 
şi privind înainte spre împlinirea acestei fericite speranţe, arătarea  
marelui nostru Domn şi Mântuitor Isus Hristos. … Rugăciunile şi mărtu-
risirile de păcate trebuie adresate numai Lui, Aceluia care a intrat o dată 
pentru totdeauna în Sfânta Sfintelor. El îi va mântui în mod desăvârşit  
pe toţi aceia care vin la El prin credinţă. – Lift Him Up, p. 319 

Toţi aceia care îşi vor avea numele scrise în cartea vieţii trebuie ca 
acum, în cele câteva zile ale încercării lor care au mai rămas, să-şi sme-
rească sufletele înaintea lui Dumnezeu, părându-le rău de păcatele 
săvârşite. Trebuie să aibă loc o profundă şi credincioasă cercetare a ini-
mii. Spiritul uşuratic, nutrit de atât de mulţi dintre cei ce mărturisesc a 
fi creştini, trebuie părăsit. Îi aşteaptă un război teribil pe toţi aceia care 
vor să supună tendinţele rele care se luptă pentru supremaţie. Lucrarea 
de pregătire este o lucrare personală. Noi nu suntem mântuiţi în grup. 
Curăţia şi credincioşia unuia nu vor compensa lipsa acestor calităţi la al-
tul. Fiecare trebuie pus la probă şi găsit fără pată, zbârcitură sau altceva 
de felul acesta. 

Solemne sunt scenele legate de încheierea lucrării de ispăşire. Foarte 
importante sunt mizele aici. Acum judecata are loc în Sanctuarul de sus. 
În prezenţa de temut a lui Dumnezeu, viaţa noastră trebuie să vină la ju-
decată. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 355 (14 decembrie)

 Vineri, 5 mai: Pentru studiu suplimentar 

Solii alese, „Pretenţia de neprihănire”, cartea 3, p. 353. 
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Studiul

7
6 – 12 mai

Închinarea la Creator

Sabat după-amiază, 6 mai 

Datoria de a ne închina lui Dumnezeu se întemeiază pe faptul că El este 
Creatorul şi că Lui Îi datorează existenţa toate celelalte fiinţe. Şi, peste tot 
în Biblie, unde este prezentată porunca Sa cu privire la respect şi închina-
re mai presus de zeii păgânilor, este citată şi dovada puterii Sale creatoa-
re: „Căci toţi dumnezeii popoarelor sunt nişte idoli, dar Domnul a făcut 
cerurile” (Psalmii 96:5); „«Cu cine Mă veţi asemăna, ca să fiu deopotrivă 
cu el?» zice Cel Sfânt. «Ridicaţi-vă ochii în sus şi priviţi! Cine a făcut 
aceste lucruri?»”; „Căci aşa vorbeşte Domnul, Făcătorul cerurilor, singu-
rul Dumnezeu, care a întocmit pământul: ...«Eu sunt Domnul, şi nu este 
altul!»” (Isaia 40:25,26; 45:18). Psalmistul zice: „Să ştiţi că Domnul este 
Dumnezeu! El ne-a făcut, ai Lui suntem” (Psalmii 100:3.) „Veniţi să ne 
închinăm şi să ne smerim, să ne plecăm genunchiul înaintea Domnului, 
Făcătorului nostru!” (Psalmii 95:6).– Tragedia veacurilor, p. 436 

Dumnezeu … când a venit împlinirea vremii, … L-a trimis pe Fiul Său. 
Cel rânduit în sfatul ceresc a venit pe pământ ca Învăţător. El nu era altul 
decât Creatorul lumii, Fiul Dumnezeului nemărginit. Dumnezeu, în bu-
nătatea Lui cea mare, L-a dat lumii noastre şi, pentru a împlini nevoile 
omenirii, El a luat asupra Lui natura omenească. Spre uimirea oştilor 
cereşti, El a umblat pe acest pământ ca fiind Cuvântul cel veşnic. Pregătit 
pe deplin, El a părăsit curţile cereşti pentru a veni în lumea noastră stri-
cată şi întinată de păcat. În mod tainic, El S-a legat de natura umană. 
„Şi Cuvântul S-a făcut trup şi a locuit printre noi” (Ioan 1:14). Excesul 
de bunătate, bunăvoinţa şi dragostea lui Dumnezeu au constituit o sur-
priză pentru lume, un har ce putea fi simţit, şi nu doar spus prin vorbe. 
– Principiile fundamentale ale educaţiei creştine, p. 399–340

Toate fiinţele create trăiesc prin voinţa şi puterea lui Dumnezeu. 
Ele sunt beneficiare ale vieţii Fiului lui Dumnezeu. Oricât de capabili şi 
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talentaţi ar fi, oricât de mare ar fi capacitatea lor, oamenii sunt alimentaţi 
cu viaţă din Sursa oricărei vieţi. El este izvorul, fântâna vieţii. Viaţa pe ca-
re Şi-o dăduse în trup omenesc, a luat-o iarăşi şi a dat-o omenirii. „Eu am 
venit”, spune El, ca ei „să aibă viaţă şi s-o aibă din belşug” (Ioan 10:10). 
Hristos S-a făcut una cu neamul omenesc, pentru ca omul să poată de-
veni una în Spirit şi în viaţă cu El. În virtutea acestei uniri în ascultarea 
de Cuvântul lui Dumnezeu, viaţa Lui devine viaţa lor. El îi spune celui ce 
se pocăieşte: „Eu sunt Învierea şi Viaţa.” – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, 
p. 237 (18 august)

 Duminică, 7 mai Un tovarăș în suferință 

Ioan a fost aruncat într-un cazan cu ulei în clocot, însă Domnul a ocrotit 
viaţa credinciosului Său slujitor, aşa cum i-a ocrotit pe cei trei tineri evrei 
în cuptorul încins. …

Din nou mâna prigoanei s-a lăsat greu asupra apostolului. Printr-un 
decret al împăratului, Ioan a fost exilat pe insula Patmos, osândit „din 
pricina Cuvântului lui Dumnezeu şi din pricina mărturiei lui Isus Hristos” 
(Apocalipsa 1:9). De aici, gândeau vrăjmaşii lui, influenţa lui nu avea să 
mai fie simţită şi, în cele din urmă, el va muri de mâhnire şi întristare.

Patmos, o insulă stearpă şi stâncoasă în Marea Egee, fusese aleasă de 
cârmuirea romană ca loc pentru exilarea criminalilor, dar, pentru sluji-
torul lui Dumnezeu, acest loc trist a devenit poarta cerului. Aici, departe 
de scenele agitate ale vieţii, cum şi de lucrarea plină de sârguinţă a anilor 
de mai înainte, el a avut părtăşie cu Dumnezeu, cu Hristos şi cu îngerii 
cerului şi de la ei a primit îndrumare pentru biserica din toate vremurile 
viitoare. – Faptele apostolilor, p. 570

A fost o zi de Sabat când Domnul slavei i S-a arătat apostolului exilat. 
… „Când L-am văzut”, scrie Ioan, „am căzut la picioarele Lui ca mort. El 
Şi-a pus mâna dreaptă peste mine şi a zis: «Nu te teme!»” (Apocalipsa 
1:17).

Ioan a fost întărit ca să poată trăi în prezenţa Domnului său glorifi-
cat. Apoi, înaintea privirii sale uimite, s-a descoperit slava cerului. I s-a 
îngăduit să vadă tronul lui Dumnezeu şi, privind dincolo de luptele de pe 
pământ, să vadă ceata celor răscumpăraţi, îmbrăcată în haine albe. El a 
auzit muzica îngerilor cerului, cum şi imnurile de triumf ale celor care 
biruiseră prin sângele Mielului şi cuvântul mărturiei lor. În descoperirea 
dată, i s-au înfăţişat, scenă după scenă, de un interes zguduitor, momente 
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din experienţele poporului lui Dumnezeu, iar istoria bisericii a fost profe-
tizată până la încheierea vremii. În chipuri şi simboluri, lui Ioan i-au fost 
prezentate subiecte de o nemărginită importanţă, pe care el avea să le 
pună în scris, pentru ca poporul lui Dumnezeu din vremea sa, cum şi din 
veacurile viitoare, să poată avea o inteligentă înţelegere cu privire la pe-
ricolele şi luptele care îi stăteau în faţă. – Faptele apostolilor, p. 581–582

Timpul de necaz care stă înaintea poporului lui Dumnezeu va cere o 
credinţă neclintită. Copiii Lui trebuie să arate că ei se închină numai lui 
Dumnezeu şi nicio recompensă, nici chiar viaţa, nu-i poate convinge să 
facă nici cea mai mică concesie închinării false. 

În vremea aceea, aurul va fi despărţit de zgură. … Multe stele pe care 
le-am admirat pentru strălucirea lor se vor stinge în întuneric. Cei care 
şi-au asumat podoabele Sanctuarului, dar nu sunt îmbrăcaţi cu nepri-
hănirea lui Hristos, vor apărea atunci în ruşinea propriei goliciuni. – 
Maranatha, p. 196 (7 iulie) 

 Luni, 8 mai Închinați-vă Creatorului 

Prima solie îngerească îi cheamă pe oameni să se teamă de Dum nezeu şi 
să-I dea slavă şi să I se închine ca fiind Creatorul cerului şi al pământului. 
Pentru a face lucrul acesta, ei trebuie să asculte de Legea Sa. Înţeleptul 
spune: „Teme-te de Dumnezeu şi păzeşte poruncile Lui. Aceasta este  
datoria oricărui om” (Eclesiastul 12:13). Fără ascultare de poruncile  
Sale, nicio închinare nu poate fi plăcută lui Dumnezeu. „Căci dragostea 
de Dumnezeu stă în păzirea poruncilor Lui” (1 Ioan 5:3). …

În Apocalipsa 14, oamenii sunt chemaţi să I se închine Creatorului, iar 
profeţia scoate în evidenţă o categorie de oameni care, datorită întreitei 
solii, păzesc poruncile lui Dumnezeu. Una dintre aceste porunci arată di-
rect către Dumnezeu în calitate de Creator. – Tragedia veacurilor, p. 436 

Natura dă mărturie că Cineva infinit în putere, mare în bunătate, 
îndurare şi dragoste a creat pământul şi l-a umplut cu viaţă şi bucurie.  
Chiar şi în starea lor degenerată, toate lucrurile dezvăluie atingerea 
marelui Maestru. Oriîncotro ne-am întoarce, putem să auzim glasul lui 
Dumnezeu şi să vedem dovezile bunătăţii Sale.

… El, care a pus perlele în ocean şi ametistul şi crisolitul printre stânci, 
este un iubitor de frumos. Soarele care se înalţă pe cer este o reprezen-
tare a Celui care este viaţa şi lumina a tot ce a creat. Toată strălucirea 
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şi frumuseţea care împodobesc pământul şi luminează cerurile vorbesc 
despre Dumnezeu. … 

Toate lucrurile vorbesc despre grija Sa gingaşă de părinte şi despre 
dorinţa Sa de a-i face pe copiii Lui fericiţi. – Divina vindecare, p. 411–412

Importanţa Sabatului ca memorial al creaţiunii păstrează mereu pre-
zent adevăratul motiv pentru care Îi datorăm închinarea noastră lui 
Dum nezeu – pentru că El este Creatorul, iar noi suntem fiinţe create de 
El. De aceea, Sabatul stă la temelia închinării cerute de Dumnezeu, pen-
tru că el ne învaţă acest mare adevăr în modul cel mai impresionant, aşa 
cum nu o face nicio altă instituţie. Baza oricărei închinări poate fi găsită 
în distincţia dintre Creator şi fiinţele pe care le-a creat El. Acest fapt im-
portant nu poate deveni niciodată învechit şi nu trebuie să fie uitat nicio-
dată. – J. N. Andrews, History of the Sabbath, p. 510 

Întotdeauna trebuia păstrat acest adevăr în mintea oamenilor, că 
Dum nezeu a instituit Sabatul în Eden şi, câtă vreme faptul că El es-
te Creatorul nostru continuă să fie motivul pentru care să ne închinăm 
Lui, atâta vreme Sabatul va continua să fie semnul şi memorialul Său. 
Dacă Sabatul ar fi fost păstrat pretutindeni, gândurile şi afecţiunile omu-
lui ar fi fost îndreptate către Creator ca obiect al adorării şi al închină-
rii şi niciodată n-ar fi existat vreun închinător la idoli, vreun ateu sau 
vreun necredincios. Păzirea Sabatului este un semn al credincioşiei faţă 
de adevăratul Dumnezeu, „Acela care a făcut cerul şi pământul, marea 
şi izvoarele apelor”. Urmează ca solia care le porunceşte oamenilor să 
I se închine lui Dumnezeu şi să păzească poruncile Sale să le ceară în 
mod deosebit să păzească porunca a patra. – Tragedia veacurilor, p. 437 

 Marți, 9 mai Un Dumnezeu care este aproape 

Noi Îl dezonorăm pe Dumnezeu când ne gândim la El ca la un judecător 
aspru, dornic să ne condamne, şi uităm că El este un Tată iubitor. Întreaga 
viaţă spirituală este modelată de concepţiile noastre despre Dumnezeu şi, 
dacă hrănim vederi greşite despre caracterul Său, sufletul nostru va fi 
păgubit. Noi trebuie să vedem în Dumnezeu pe Cineva care tânjeşte de 
dor după copiii oamenilor, dorind să le facă bine. Peste tot în Scriptură, 
Dumnezeu este reprezentat ca unul care cheamă inimile copiilor Săi care 
greşesc şi insistă prin iubirea Lui plină de gingăşie. Niciun părinte pă-
mântesc nu poate fi atât de răbdător cu defectele şi greşelile copiilor săi 
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cum este Dumnezeu cu cei pe care doreşte să-i salveze. Nimeni nu poate 
pleda cu mai multă iubire pe lângă un păcătos. De pe buzele niciunui 
om nu au venit niciodată rugăminţi mai stăruitoare şi mai duioase pen-
tru cel rătăcitor. Oh, cum să nu-L iubim pe Dumnezeu şi să nu-I arătăm 
iubirea noastră printr-o ascultare smerită? Să avem grijă de gândurile 
noastre, de experienţele noastre, de atitudinea noastră faţă de El, pentru 
că toate făgăduinţele Sale nu sunt decât glasul unei iubiri de nespus. –  
That I May Know Him, p. 263 

Hristos a venit să înveţe fiinţele omeneşti ce doreşte Dumnezeu ca ele 
să ştie. În cerul de deasupra, pe pământ şi în apele întinse ale oceanului, 
vedem lucrarea mâinii lui Dumnezeu. Toate lucrurile create mărturisesc 
despre puterea Lui, despre înţelepciunea şi despre dragostea Lui. Dar, de 
la stele, de la ocean sau de la cascadă, nu putem cunoaşte personalitatea 
lui Dumnezeu, aşa cum este ea descoperită în Hristos. 

Dumnezeu a văzut că, pentru a ilustra atât personalitatea, cât şi carac-
terul Său, era nevoie de o revelaţie mai clară decât natura. El L-a trimis 
pe Fiul Său în lume ca să descopere, atât cât puteau să suporte ochii omu-
lui, natura şi atributele Dumnezeului nevăzut. – Mărturii, vol. 8, p. 265 

„Căci dacă este cineva în Hristos, este o făptură nouă. Cele vechi s-au 
dus; iată că toate lucrurile s-au făcut noi” (2 Corinteni 5:17). Poate că un 
om nu va şti să spună exact timpul, locul sau să redea întregul şir al îm-
prejurărilor din procesul convertirii sale, dar faptul acesta nu dovedeşte 
că el este nepocăit. … Asemenea vântului care este invizibil, dar ale cărui 
efecte sunt văzute şi simţite în mod neîndoielnic, tot aşa este şi cu Duhul 
lui Dumnezeu în lucrarea Lui asupra inimii omului. Puterea aceasta rege-
neratoare, pe care niciun ochi omenesc nu o poate vedea, dă naştere unei 
vieţi noi în suflet şi creează un om nou, după chipul şi asemănarea lui 
Dumnezeu. Deşi lucrarea Duhului este tăcută şi imperceptibilă, efectele 
ei sunt vizibile. Dacă inima a fost reînnoită prin Duhul lui Dumnezeu, 
viaţa va da mărturie despre acest fapt. În timp ce noi înşine nu putem 
face nimic pentru schimbarea inimilor noastre sau pentru a ne aduce 
în armonie cu Dumnezeu, în timp ce nu ne putem încrede deloc în noi 
înşine sau în faptele noastre bune, viaţa noastră va dovedi dacă harul 
lui Dumnezeu locuieşte sau nu în noi. Se va observa atunci o schimbare 
în caracterul, obiceiurile şi preocupările noastre. Contrastul va fi clar şi 
categoric între ceea ce am fost şi ceea ce suntem. Caracterul se descoperă 
nu prin fapte bune sau rele săvârşite în anumite ocazii, ci prin tendinţa 
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continuă manifestată în cuvintele şi faptele noastre zilnice. – Calea către 
Hristos, p. 57 

 Miercuri, 10 mai Evanghelie, judecată, creație 

Deşi vorbeşte despre natura omenească a Domnului Hristos, Cuvântul 
lui Dumnezeu vorbeşte categoric şi despre preexistenţa Sa. Cuvântul a 
existat ca făptură divină, ca Fiul cel veşnic al lui Dumnezeu, fiind una cu 
Tatăl Său. El a fost Mijlocitorul legământului din veşnicie, acela în care 
urmau să fie binecuvântate toate popoarele lumii, atât iudei, cât şi nea-
muri, dacă aveau să-L primească. …

Lumea a fost făcută de El „şi nimic din ce a fost făcut n-a fost făcut 
fără El” (Ioan 1:3). Dacă Domnul Hristos a făcut toate lucrurile, înseam-
nă că El a existat înainte de toate lucrurile. Cuvintele spuse cu privire la 
faptul acesta sunt atât de hotărâte, încât nimeni nu trebuie să aibă îndo-
ieli. Domnul Hristos a fost Dumnezeu ca esenţă şi în sensul cel mai înalt.  
El a fost cu Dumnezeu din veşnicie, Dumnezeu peste toate lucrurile, bi-
necuvântat pentru veşnicie. 

Domnul Isus Hristos, Fiul divin al lui Dumnezeu, a existat din veşnicie 
ca persoană distinctă, şi totuşi una cu Tatăl. El a fost Slava neîntrecută 
a cerului. El a fost Comandantul făpturilor cereşti inteligente şi a avut 
dreptul de a primi omagiul plin de adorare al îngerilor. – Solii alese, car-
tea 1, p. 247 

Mântuitorul lumii a păşit pe terenul pe care a căzut Adam din cauza 
neascultării de Legea lui Iehova, iar singurul Fiu al lui Dumnezeu a venit 
în lumea noastră ca om, pentru a-i descoperi lumii că oamenii pot să res-
pecte Legea lui Dumnezeu. …

Fiul lui Dumnezeu a trecut în locul celui păcătos şi a păşit pe terenul 
pe care a căzut Adam, suportând ispitirea din pustie … Domnul Isus S-a 
împotrivit ispitelor lui Satana aşa cum se poate împotrivi fiecare suflet 
ispitit, arătând spre raportul inspirat şi spunând: „Este scris”. 

Domnul Hristos a biruit ispitele lui Satana în calitate de om. Fiecare 
om poate să biruiască, aşa cum a biruit Hristos. El S-a umilit pentru noi. 
El a fost ispitit în toate lucrurile ca şi noi. El a răscumpărat eşecul lui 
Adam şi căderea lui ruşinoasă şi a fost biruitor, dovedind în felul aces-
ta tuturor lumilor necăzute şi omenirii căzute că omul poate să respecte 
poruncile lui Dumnezeu prin puterea divină, care îi este dată din cer. –  
Solii alese, cartea 3, p. 136 
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La cruce s-au întâlnit mila şi adevărul; acolo, neprihănirea şi adevă-
rul s-au sărutat (n.tr.: preluare a ideii din Psalmul 85:10 – „Bunătatea şi 
credincioşia se întâlnesc, dreptatea şi pacea se sărută”. În engleză: „Mila 
şi adevărul s-au întâlnit, neprihănirea şi pacea s-au sărutat”). Fiecare 
elev şi fiecare angajat în lucrare să studieze lucrul acesta din nou şi din 
nou, pentru ca, prezentându-L în mijlocul nostru pe Domnul răstignit, 
să poată face din acesta un subiect proaspăt pentru oameni. Arătaţi că 
viaţa lui Hristos descoperă un caracter infinit de desăvârşit. Învăţaţi-i că 
„tuturor celor ce L-au primit, adică celor ce cred în Numele Lui, le-a dat 
dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu” (Ioan 1:12). Spuneţi-le acest 
lucru mereu şi mereu. Noi putem deveni fii ai lui Dumnezeu, membri 
ai familiei regale, copii ai Tatălui ceresc. Să se ştie că toţi cei care Îl pri-
mesc pe Isus Hristos şi îşi păstrează credinţa statornică de la început pâ-
nă la sfârşit vor fi moştenitori ai lui Dumnezeu şi împreună-moştenitori  
cu Hristos. – Mărturii, vol. 6, p. 59 

 Joi, 11 mai Creatorul pe cruce 
Domnul Hristos mi-a încredinţat următoarea solie: „Trebuie să vă naşteţi 
din nou, altfel nu veţi putea intra în Împărăţia cerurilor!” Prin urmare, 
toţi cei care au o înţelegere corectă a acestui subiect trebuie să renunţe 
la spiritul de controversă şi să-L caute pe Domnul cu toată inima. Dacă 
vor face aşa, Îl vor găsi pe Hristos, şi experienţa lor religioasă va putea să 
aibă un caracter distinctiv. Ei trebuie să le prezinte oamenilor în fiecare 
predică, neîncetat şi cu claritate acest subiect – simplitatea adevăratei 
evlavii. El îşi va găsi locul în fiecare suflet flămând şi însetat care doreşte 
nespus să ajungă la siguranţa speranţei şi a credinţei şi la încrederea  
deplină în Dumnezeu, prin Domnul nostru Isus Hristos.

Să prezentăm în mod distinct şi clar acest subiect, faptul că merite-
le făpturii create nu pot să schimbe cu nimic nici statutul nostru înain-
tea lui Dumnezeu, nici darul pe care ni-l dă Dumnezeu. Dacă faptele şi 
credinţa cumpără darul mântuirii pentru cineva, atunci Creatorul are o 
obligaţie faţă de făptura creată. Aici există posibilitatea ca ideile false să 
fie acceptate ca fiind adevăr. … Dacă omul nu poate să merite mântuirea 
prin niciuna dintre faptele lui bune, atunci ea trebuie să fie în totalita-
te prin har, primită de omul păcătos pe temeiul faptului că o acceptă şi  
crede în Isus. Ea este în totalitate un dar. – Credinţa şi faptele, p. 19–20 

Domnul Isus, strălucirea slavei Tatălui, „măcar că avea chipul lui 
Dumnezeu, totuşi n-a crezut ca un lucru de apucat să fie deopotrivă 
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cu Dumnezeu, ci S-a dezbrăcat de Sine Însuşi şi a luat un chip de rob” 
(Filipeni 2:6,7). El a fost de acord să treacă prin cele mai umilitoare 
experienţe ale vieţii, trăind printre copiii oamenilor nu ca un rege care 
pretinde omagii şi respect, ci ca unul a cărui misiune era aceea de a le 
sluji altora. În purtarea Sa nu era nicio urmă de bigotism, nici austeritate 
rece. …

Domnul Isus S-a golit de Sine Însuşi şi nu s-a văzut nicio urmă de ego-
ism în tot ce a făcut. El a supus totul voinţei Tatălui Său. Când misiunea 
Lui pe pământ era pe punctul de a se încheia, Domnul a putut spune: 
„Eu Te-am proslăvit pe pământ, am sfârşit lucrarea pe care Mi-ai dat-o 
s-o fac” (Ioan 17:4). El ne îndeamnă: „Învăţaţi de la Mine, căci Eu sunt  
blând şi smerit cu inima” (Matei 11:29). – Cugetări de pe Muntele 
Fericirilor, p. 14 

Domnul Hristos spunea: „Şi, după ce voi fi înălţat de pe pământ, 
voi atrage la Mine pe toţi oamenii” (Ioan 12:32). Domnul Hristos tre-
buie să fie descoperit păcătosului ca Mântuitor care a murit pentru pă-
catele lumii. Privind la Mielul lui Dumnezeu înălţat pe crucea Golgotei, 
taina mântuirii începe să se descopere minţii noastre, iar bunăta-
tea lui Dumnezeu ne conduce la pocăinţă. Prin moartea Sa pentru cei 
păcătoşi, Domnul Hristos a dat pe faţă o iubire mai presus de înţelegerea  
noastră. Pe măsură ce păcătosul o contemplă, dragostea aceasta îi în du-
ioşează inima, îi impresionează mintea şi îi conduce sufletul la căinţă. …

Păcătosul se poate opune acestei iubiri divine, el poate refuza să se 
lase atras de Hristos, dar, dacă nu se va opune, va fi atras de Hristos. 
Înţelegerea planului de mântuire îl va conduce la piciorul crucii în adâncă 
pocăinţă pentru păcatele sale, care au pricinuit suferinţele Fiului scump 
al lui Dumnezeu. – Calea către Hristos, p. 26–27 
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8
13 – 19 mai

Sabatul și sfârșitul 

Sabat după-amiază, 13 mai

Dumnezeu nu recunoaşte nicio deosebire bazată pe naţionalitate, rasă 
ori clasă socială. El este Creatorul tuturor oamenilor. Prin faptul că El 
i-a creat, toţi oamenii constituie o singură familie şi toţi sunt una prin 
răscumpărare. Domnul Hristos a venit pentru a dărâma orice zid de 
despărţire, pentru a deschide larg fiecare încăpere a templului, aşa încât 
fiecare suflet să poată avea intrare liberă la Dumnezeu. Dragostea Sa este 
atât de largă, de adâncă şi de mare, încât ajunge pretutindeni. Ea îi elibe-
rează de sub puterea lui Satana pe oamenii sărmani care au fost amăgiţi 
de înşelăciunile lui şi îi aşază sub influenţa tronului lui Dumnezeu, care 
este înconjurat de curcubeul făgăduinţei. 

În Hristos, nu există nici iudeu, nici grec, nici rob, nici slobod. Toţi 
au fost apropiaţi prin sângele Său preţios (Galateni 3:28; Efeseni 2:13). 
Oricare ar fi deosebirile în ce priveşte credinţa religioasă, strigătul de 
ajutor al omenirii suferinde trebuie să fie auzit şi trebuie să primească 
răspuns. Acolo unde există resentimente amare din cauza deosebirilor 
religioase, poate fi făcut mult bine printr-o lucrare personală. Slujirea 
iubitoare va sfărâma barierele prejudecăţii şi va câştiga suflete pentru 
Dumnezeu. 

Noi trebuie să venim în întâmpinarea necazurilor, dificultăţilor şi gri-
jilor altora. Trebuie să luăm parte la bucuriile şi la grijile tuturor, atât ale 
celor de sus, cât şi ale celor de jos, atât ale celor bogaţi, cât şi ale celor 
săraci. „Fără plată aţi primit”, spune Domnul Hristos, „fără plată să daţi” 
(Matei 10:8). – Parabolele Domnului Hristos, p. 386 

Dumnezeu le-a arătat oamenilor o nemărginită profunzime a iubirii 
şi, cu toate acestea, cât de puţin apreciem noi această iubire! Domnul 
Hristos a murit pe crucea de pe Golgota pentru ca păcătoşii să poată fi 
răscumpăraţi din robia păcatului şi aşezaţi pe un teren avantajos înaintea 
lui Dumnezeu. Gândiţi-vă la iubirea minunată pe care ne-a descoperit-o 
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Tatăl făcând acest sacrificiu! Acum este partea noastră să le arătăm ce-
lor din afară această iubire, acum este partea noastră să le spunem celor 
păcătoşi ce a făcut Domnul Hristos pentru noi şi ce pot deveni ei prin 
harul Său transformator. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 269 (17 septembrie)

În cuvinte de o frumuseţe şi de o gingăşie fără seamăn, apostolul 
Pavel a prezentat înaintea înţelepţilor din Atena scopul divin în creşterea 
şi împărţirea raselor şi popoarelor. „Dumnezeu, care a făcut lumea şi 
tot ce este în ea”, spune apostolul, „… a făcut ca toţi oamenii, ieşiţi din-
tr-unul singur, să locuiască pe toată faţa pământului; le-a aşezat anu-
mite vremuri şi a pus anumite hotare locuinţei lor, ca ei să caute pe  
Dumnezeu şi să se silească să-L găsească …” (Faptele 17:24-27). 

Dumnezeu a făcut cunoscut că oricine vrea poate intra în prevede-
rea legământului (Ezechiel 20:37). Când a creat pământul, scopul Său 
a fost ca el să fie locuit de fiinţe a căror existenţă să fie o binecuvântare 
atât pentru ele însele, cât şi una pentru alta şi o cinste pentru Creatorul 
lor. Toţi aceia care vor se pot identifica cu acest scop. Despre ei se spune 
că sunt „poporul pe care Mi l-am alcătuit ca să vestească laudele Mele”  
(Isaia 43:21). – Profeţi şi regi, p. 500 

 Duminică, 14 mai Judecata, Creația și responsabilitatea noastră 

Pavel spunea: „Eu sunt dator şi grecilor, şi barbarilor, şi celor învăţaţi, 
şi celor neînvăţaţi.” Dumnezeu i-a arătat lui Pavel adevărul Său şi, în 
acest fel, l-a făcut dator faţă de cei din întuneric să le descopere lumina. 
Dar mulţi nu îşi dau seama că sunt răspunzători în faţa lui Dumnezeu. 
Întrebuinţează talanţii Domnului lor şi au capacităţi ale gândirii care, 
dacă ar fi folosite în direcţia cea bună, i-ar putea face conlucrători cu 
Hristos şi cu îngerii Lui. Multe suflete ar putea fi salvate prin eforturile 
lor şi ar putea străluci asemenea stelelor în cununa bucuriei lor. Dar lor 
nu le pasă de acest lucru. Prin atracţiile acestei lumi, Satana a căutat să 
îi înlănţuie şi să le paralizeze capacităţile morale. Şi a reuşit chiar foarte 
bine. – Sfaturi pentru administrarea creştină a vieţii, p. 212 

Indiferent cât de multe sau de puţine ar fi resursele materiale ale unui 
individ, acesta să nu uite că tot ce are i-a fost doar încredinţat. El trebu-
ie să-I dea socoteală lui Dumnezeu pentru puterea, capacităţile, timpul, 
talentele, oportunităţile şi mijloacele lui. Aceasta este o lucrare individu-
ală; Dumnezeu ne oferă nouă, pentru ca, oferind altora, noi să devenim 
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asemenea Lui: generoşi, mărinimoşi, miloşi. Cei care, uitând misiunea 
sacră ce le-a fost încredinţată, caută să economisească sau să cheltuias-
că pentru a-şi satisface mândria sau egoismul, poate că vor reuşi să-şi 
asigure câştigurile şi plăcerile acestei lumi, însă, în ochii lui Dumnezeu, 
când sunt evaluaţi în funcţie de realizările lor spirituale, ei sunt săraci, 
nenorociţi, ticăloşi, orbi şi goi. – Sfaturi pentru administrarea creştină 
a vieţii, p. 22

Domnul Hristos a fost împuternicit de Tatăl să-i dea harul Său divin şi 
putere omului, creându-i astfel posibilitatea de a fi biruitor prin Numele 
Său. …

Isus nu vrea ca aceia care au fost răscumpăraţi cu un preţ atât de mare 
să devină obiectul batjocurii pentru ispitele vrăjmaşului. El nu vrea ca noi 
să fim biruiţi şi să pierim. Acela care a închis gurile leilor acolo, în groapa 
lor, şi a mers alături de martorii Săi prin flăcările cuptorului aprins este 
şi astăzi la fel de dispus să lucreze în favoarea noastră, să supună orice 
rău din natura noastră. Astăzi El stă la altarul harului, prezentând îna-
intea lui Dumnezeu rugăciunile acelora care doresc ajutorul Său. El nu 
alungă un suflet care plânge şi este chinuit de remuşcări. Pe cei care caută 
adăpost la El, Domnul Isus îi ridică deasupra acuzaţiilor şi duşmăniei 
oamenilor. Niciun om şi niciun înger rău nu le poate aduce acuzaţii. 
Hristos îi uneşte cu natura Sa divino-umană. – My Life Today, p. 317

În lupta cu puterile satanice există momente decisive care determi-
nă victoria – fie pentru Dumnezeu, fie pentru cei care sunt de partea 
prinţului acestei lumi. Dacă cei angajaţi în acest conflict nu sunt treji, 
plini de râvnă, vigilenţi, nu se roagă pentru înţelepciune şi nu veghează 
în vederea rugăciunii, Satana iese biruitor, deşi el ar trebui să fie biruit de 
oştirile Domnului. Santinelele credincioase ale lui Dumnezeu nu trebuie 
să le ofere niciun avantaj puterilor răului. …

Acela care vrea să fie biruitor trebuie să se ţină strâns de Hristos. El 
nu trebuie să privească înapoi, ci să-şi ţină privirea întotdeauna în sus. – 
Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 6, p. 1094 

 Luni, 15 mai Sabatul și Creația 

Întrucât El [Hristos] a făcut toate lucrurile, El a făcut şi Sabatul. El l-a 
pus deoparte, ca un semn de amintire al lucrării creaţiunii. Sabatul arată 
spre El, dovedindu-L că este Creator şi Sfinţitor. El declară că Acela care 
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a creat toate lucrurile în cer şi pe pământ şi prin care sunt ţinute toate 
lucrurile este conducătorul bisericii şi că, prin puterea Lui, noi suntem 
împăcaţi cu Dumnezeu. … Prin urmare, Sabatul este un semn al puterii 
lui Hristos de a ne sfinţi. El le este dat tuturor acelora pe care îi sfinţeşte 
Hristos. Ca semn al puterii Sale sfinţitoare, Sabatul le este dat tuturor 
acelora care, prin Hristos, devin o parte a Israelului lui Dumnezeu. …

… Pentru toţi aceia care primesc Sabatul ca pe un semn al puterii cre-
atoare şi răscumpărătoare a lui Hristos, el va fi o desfătare. Văzându-L 
pe Hristos în Sabat, ei se desfată în El. Sabatul îi îndrumă către lucrările 
creaţiunii, ca o dovadă a marii Lui puteri de a mântui. În timp ce ne atra-
ge atenţia către pacea Edenului care a fost pierdută, el ne vorbeşte despre 
pacea restabilită prin Mântuitorul. Fiecare lucru din natură repetă che-
marea Lui: „Veniţi la Mine, toţi cei trudiţi şi împovăraţi, şi Eu vă voi da 
odihnă” (Matei 11:28). – Hristos, Lumina lumii, p. 288–289 

Primele patru porunci au fost date ca să le arate oamenilor datoria lor 
faţă de Dumnezeu. A patra este veriga de legătură dintre atotputernicul 
Dumnezeu şi om. Sabatul a fost dat special pentru beneficiul oamenilor 
şi pentru onoarea lui Dumnezeu. …

Sabatul trebuia să fie un semn veşnic între Dumnezeu şi poporul Lui. 
El avea să fie un semn în felul următor: toţi cei care păzeau Sabatul arătau 
prin aceasta că erau închinătorii viului Dumnezeu, Creatorul cerurilor şi 
al pământului. Sabatul trebuia să fie un semn între Dumnezeu şi poporul 
Său cât timp El avea un popor pe pământ. – Istoria mântuirii, p. 141 

Adevăratul Sabat trebuie să fie înălţat în poziţia care i se cuvine de 
drept, ca zi de odihnă a lui Dumnezeu. În capitolul 58 din cartea lui Isaia 
este subliniată lucrarea pe care trebuie să o facă poporul lui Dumnezeu. 
El trebuie să slăvească Legea şi să o facă vrednică de cinste, să zidească 
pe dărâmăturile de mai înainte şi să ridice din nou temeliile străbune. 
Acelora care fac astfel, Dumnezeu le spune: „Vei fi numit Dregător de 
spărturi, Cel ce drege drumurile şi face ţara cu putinţă de locuit. Dacă 
îţi vei opri piciorul în ziua Sabatului ca să nu-ţi faci gusturile tale în ziua 
Mea cea sfântă, dacă Sabatul va fi desfătarea ta ca să sfinţeşti pe Domnul, 
slăvindu-L şi dacă-l vei cinsti neurmând căile tale, neîndeletnicindu-te 
cu treburile tale şi nededându-te la flecării, atunci te vei putea desfăta 
în Domnul şi Eu te voi sui pe înălţimile ţării, te voi face să te bucuri de 
moştenirea tatălui tău Iacov, căci gura Domnului a vorbit” (vers. 12-14). 
– Mărturii, vol. 6, p. 352 
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 Marți, 16 mai O amăgire nu chiar atât de subtilă 

Dumnezeu a zis şi cuvintele Sale au creat lucrurile pe care le vedem în 
natură. Creaţiunea lui Dumnezeu nu este decât un rezervor, un depozit 
de mijloace gata să fie folosite de El pe moment pentru a face ceea ce Îi 
place. 

Iubire infinită – cât de mare este! Dumnezeu a făcut lumea pentru a 
extinde cerul. El doreşte o familie mai largă de fiinţe inteligente. 

Tot cerul a arătat un interes profund şi plin de bucurie atunci când 
Dumnezeu a creat lumea şi omul. Fiinţele omeneşti erau un ordin nou 
şi deosebit de celelalte. Omul a fost făcut „după chipul lui Dumnezeu” şi 
planul Creatorului era ca oamenii să populeze pământul. …

Ciclul săptămânal de şapte zile literale, şase pentru lucru şi a şaptea 
pentru odihnă, care a fost păstrat de-a lungul istoriei biblice, îşi are origi-
nea în marele fapt al existenţei primelor şapte zile. – Comentariile Ellen 
G. White în CBAZȘ, vol. 1, p. 1081 

„Cerurile au fost făcute prin Cuvântul Domnului şi toată oştirea lor, 
prin suflarea gurii Lui. ... Căci El zice şi se face; porunceşte şi ce porun-
ceşte ia fiinţă” (Psalmii 33:6,9). Biblia nu recunoaşte lungi perioade de  
timp în care pământul să fi evoluat încet din haos. Cu privire la fiecare 
zi a creaţiunii, raportul Sfintelor Scripturi declară că ea consta dintr-o 
seară şi o dimineaţă, la fel ca celelalte zile care au urmat. La terminarea  
fiecărei zile este dat rezultatul lucrării Creatorului. Declaraţia făcută la 
sfârşitul primei săptămâni de lucru a Creatorului sună astfel: „Iată is-
toria cerurilor şi a pământului, când au fost făcute” (Geneza 2:4). Iar 
faptul acesta nu exprimă ideea că zilele creaţiunii au fost altceva decât 
zilele literale. În fiecare zi a apărut ceva, pentru că în ea Dumnezeu a 
adus la existenţă, a generat sau a produs, o nouă parte din lucrarea Sa. – 
Patriarhi şi profeţi, p. 112

Este unul dintre mijloacele de înşelare ale lui Satana, acela de a-i face 
pe credincioşi să accepte o idee greşită, căci el poate să umbrească atât de 
mult Legea lui Dumnezeu, care în sine este foarte simplă, încât să-i facă 
pe oameni să se războiască împotriva poruncii a patra, pentru că ea arată 
atât de clar spre viul Dumnezeu, Creatorul cerurilor şi al pământului.

Se depune un efort continuu pentru a explica lucrarea creaţiunii ca 
un rezultat al unor cauze naturale, iar raţionamentul omenesc este ac-
ceptat chiar de către cei care mărturisesc a fi creştini, raţionament ce 

EGW_2-2023.indd   65EGW_2-2023.indd   65 2/6/2023   12:41:39 PM2/6/2023   12:41:39 PM



66 Studiul 8

este în flagrantă opoziţie cu faptele cele simple ale Scripturii. Sunt mulţi 
aceia care se opun cercetării profeţiilor biblice, în mod deosebit acelea 
din Daniel şi Apocalipsa, declarând despre ele că sunt obscure şi deci nu 
le putem înţelege; cu toate acestea, chiar aceste persoane acceptă unele 
teorii care sunt în contradicţie cu raportul mozaic. Dacă însă ceea ce a 
descoperit Dumnezeu este aşa de greu de înţeles, cât de neprincipial este 
să acceptăm simple presupuneri cu privire la ceea ce El n-a descoperit!

„Lucrurile ascunse sunt ale Domnului, Dumnezeului nostru, iar 
lucrurile descoperite sunt ale noastre şi ale copiilor noştri pe vecie” 
(Deuteronomul 29:29). El nu le-a descoperit niciodată oamenilor modul 
exact în care a adus la îndeplinire lucrarea creaţiunii. Înţelepciunea ome-
nească nu poate pătrunde tainele Celui Preaînalt. Puterea Sa creatoare 
este tot atât de nepătrunsă ca existenţa Sa. – Patriarhi şi profeţi, p. 113 

 Miercuri, 17 mai Creația, Sabatul și sfârșitul timpului 

Cerinţa lui Dumnezeu, dreptul Lui la respect şi închinare mai presus de 
toţi zeii păgâni, se bazează pe faptul că El este Creator şi că toate celelalte 
fiinţe Îi datorează Lui existenţa. Aşa este El prezentat în Sfânta Scriptură. 
Profetul Ieremia spune: „Dar Domnul este Dumnezeu cu adevărat, este 
un Dumnezeu viu şi un Împărat veşnic. ... Dumnezeii care n-au făcut nici 
cerurile, nici pământul, vor pieri de pe pământ şi de sub ceruri. Dar El a 
făcut pământul prin puterea Lui, a întemeiat lumea prin înţelepciunea 
Lui, a întins cerurile prin priceperea Lui”. … Sabatul, ca monument de 
aducere-aminte a puterii creatoare a lui Dumnezeu, arată spre El ca 
Făcător al cerului şi al pământului. De aceea, Sabatul este un martor 
permanent al existenţei lui Dumnezeu şi un amintitor al măreţiei Lui, al 
înţelepciunii şi al iubirii Lui. – Patriarhi şi profeţi, p. 336 

[Sabatul] Este singura poruncă din tot Decalogul care ne spune cine 
este Dumnezeu. Ea face deosebirea între Dumnezeu şi orice alt zeu. Ea 
spune că Dumnezeu este acela care a făcut cerul şi pământul, Dumnezeu 
a făcut copacii şi florile şi l-a creat pe om. Acesta este Dumnezeul pe ca-
re trebuie să-L păstrezi înaintea copiilor tăi şi nu trebuie decât să arăţi 
spre flori şi să le spui că Dumnezeu le-a făcut şi că El S-a odihnit în ziua 
a şaptea de tot lucrul Său. Ziua a şaptea este un monument de aducere-
aminte lăsat de Dumnezeu. 

Arătând spre Dumnezeu, Cel care a creat cerurile şi pământul, aceas-
ta [porunca a patra] Îl deosebeşte pe adevăratul Dumnezeu de toţi 
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dumnezeii falşi. Toţi cei care ţin ziua a şaptea arată prin acest act că I se 
închină lui Iehova. Astfel, Sabatul este semnul supunerii omului faţă de 
Dumnezeu. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 59 (22 februarie)

La fel ca Sabatul, şi săptămâna îşi are originea la creaţiune şi a fost păs-
trată ajungând până la noi de-a lungul întregii istorii biblice. Dumnezeu 
Însuşi a stabilit prima săptămână ca un etalon pentru săptămânile care 
aveau să se succeadă până la sfârşitul timpului. La fel ca toate celelalte, 
ea a fost formată din şapte zile literale. Şase zile au fost folosite pentru 
lucrarea creaţiunii; în ziua a şaptea, Dumnezeu S-a odihnit şi a binecu-
vântat atunci această zi, punând-o deoparte ca zi de odihnă pentru om. …

După ce a dat porunca … El arată motivul pentru care trebuie să pri-
vim astfel săptămâna, arătând înapoi spre propriul exemplu: „Căci în 
şase zile a făcut Domnul cerurile, pământul şi marea şi tot ce este în ele, 
iar în ziua a şaptea S-a odihnit, de aceea a binecuvântat Domnul ziua de 
odihnă şi a sfinţit-o” (Exodul 20:8-11). Acest motiv este frumos şi puter-
nic atunci când înţelegem zilele creaţiunii ca fiind zile literale. Primele 
şase zile ale fiecărei săptămâni îi sunt date omului pentru muncă, pentru 
că Dumnezeu a folosit aceeaşi perioadă de timp din prima săptămână 
în lucrarea creaţiunii. În ziua a şaptea omul trebuie să se reţină de la 
lucru, în amintirea faptului că în ziua a şaptea Creatorul S-a odihnit. – 
Patriarhi şi profeţi, p. 111 

 Joi, 18 mai Sabatul și odihna veșnică 

La început, Tatăl şi Fiul S-au odihnit în Sabat după lucrarea Lor de 
creaţiune. Când „au fost sfârşite cerurile şi pământul şi toată oştirea lor” 
(Geneza 2:1), Creatorul şi toate fiinţele cereşti se bucurau în contempla-
rea scenei pline de măreţie „când stelele dimineţii izbucneau în cântări 
de bucurie” (Iov 33:7). Isus Se odihnea acum [în mormânt] de lucrarea 
mântuirii; şi, deşi printre aceia de pe pământ care-L iubeau era întris-
tare, în ceruri era totuşi bucurie. Glorioasă era în ochii fiinţelor cereşti 
făgăduinţa cu privire la viitor. Dumnezeu şi îngerii vedeau o creaţiune 
refăcută, un neam de oameni răscumpăraţi, care, după ce au biruit păca-
tul, nu aveau să mai cadă niciodată – şi toate acestea ca rezultat al lucrării 
desăvârşite a lui Hristos. Ziua în care Isus S-a odihnit este pentru tot-
deauna legată de această scenă. … Când vor veni „vremurile aşezării din 
nou a tuturor lucrurilor: despre aceste vremuri a vorbit Dumnezeu prin 
gura tuturor sfinţilor Săi prooroci din vechime” (Faptele 3:21), Sabatul 
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creaţiunii, ziua în care Isus a fost aşezat la odihnă în mormântul lui Iosif, 
încă va fi o zi de odihnă şi bucurie. Cerul şi pământul se vor uni în lau-
de, când în „fiecare Sabat” (Isaia 66:23) neamurile celor mântuiţi se vor 
pleca în fericită adorare înaintea lui Dumnezeu şi a Mielului. – Hristos, 
Lumina lumii, p. 769 

De-a lungul întregii săptămâni să nu pierdeţi din vedere Sabatul 
cel sfânt al Domnului, pentru că această zi este consacrată slujirii 
lui Dumnezeu. Este o zi în care mâinile trebuie să se odihnească de la 
activităţile acestei lumi şi să le fie acordată o atenţie specială nevoilor 
sufletului.

Sabatul – oh, faceţi din el cea mai plăcută, cea mai binecuvântată zi 
din întreaga săptămână! Părinţii pot şi trebuie să le dea atenţie copiilor 
lor, citindu-le cele mai atractive părţi din istoria biblică, învăţându-i să 
respecte ziua Sabatului, să o ţină conform poruncii. Ei pot face din Sabat 
o desfătare dacă vor urma calea cea mai potrivită pentru aceasta. – My 
Life Today, p. 287 

Sfânta zi de odihnă a Domnului a fost făcută pentru om şi faptele de 
milă sunt în armonie desăvârşită cu scopul urmărit prin ea. Dumnezeu 
nu doreşte ca făpturile Lui să sufere nici măcar o oră, fie în Sabat, fie în 
altă zi, dacă acea suferinţă poate să fie îndepărtată. …

Cererile adresate lui Dumnezeu în ziua de Sabat sunt mult mai nu-
meroase decât în alte zile. În ziua aceasta, copiii Săi lasă lucrurile lor 
obişnuite şi petrec timpul în meditaţie şi rugăciune. Ei cer îndurarea lui 
Dumnezeu mai mult în Sabat decât în alte zile. Ei cer atenţia Lui deo-
sebită. Ei imploră binecuvântările Lui alese. Dumnezeu nu aşteaptă în-
tâi să treacă Sabatul, ca numai după aceea să le îndeplinească cererile. 
Lucrarea cerului nu încetează niciodată şi nici oamenii n-ar trebui să 
înceteze să facă bine. Sabatul nu are ca scop să fie un timp de inactivita-
te. Legea opreşte lucrările pământeşti în ziua Domnului; munca pentru 
câştigarea hranei trebuie să înceteze; nicio osteneală pentru plăcere sau 
profit lumesc nu este îngăduită în această zi; ci, după cum Dumnezeu a 
încetat lucrarea creaţiunii, S-a odihnit în Sabat şi l-a binecuvântat, tot 
aşa şi omul trebuie să lase la o parte ocupaţiile de toate zilele şi să în-
chine orele acelea sfinte odihnei sănătoase, închinării şi faptelor sfinte. 
– Hristos, Lumina lumii, p. 207 
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20 – 26 mai

O cetate numită confuzie 

Sabat după-amiază, 20 mai 

Termenul Babilon este derivat de la „Babel” şi înseamnă confuzie. Este 
folosit în Scriptură pentru a desemna diferitele forme ale religiei false sau 
apostate. În Apocalipsa capitolul 17, Babilonul este reprezentat printr-o 
femeie – o metaforă care este folosită în Biblie ca simbol al bisericii, o 
femeie virtuoasă reprezentând o biserică curată, iar o femeie stricată re-
prezentând o biserică decăzută. – Tragedia veacurilor, p. 381 

Mesajele solemne care au fost date, în ordinea lor, în Apocalipsa tre-
buie să ocupe primul loc în mintea celor care sunt poporul lui Dumnezeu. 
Nimic altceva nu trebuie lăsat să ne absoarbă atenţia. Timpul preţios tre-
ce cu grăbire şi există pericolul ca mulţi să fie jefuiţi de timpul pe care ar 
fi trebuit să-l acorde proclamării mesajelor pe care Dumnezeu le-a trimis 
unei lumi căzute. Satana este mulţumit să vadă că mintea oamenilor este 
distrasă de la a se angaja în studierea adevărurilor care au de-a face cu 
realităţile veşnice. Mărturia lui Hristos, o mărturie cu caracterul cel mai 
solemn, trebuie să fie dusă lumii. Pretutindeni, în cartea Apocalipsa, sunt 
cele mai preţioase şi mai înălţătoare făgăduinţe şi, de asemenea, aver-
tizări de cea mai solemnă şi mai înfricoşătoare importanţă. Oare aceia 
care susţin că au cunoştinţa adevărului să nu citească mărturia dată de 
Hristos lui Ioan? Aici nu este vorba de presupuneri sau de amăgire ştiin-
ţifică. Aici sunt adevăruri care privesc binele nostru prezent şi viitor. Ce 
este pleava faţă de grâu? – Mărturii, vol. 8, p. 302

Pe măsură ce ne apropiem de încheierea istoriei acestei lumi, trebuie 
să studiem mai ales profeţiile cu privire la zilele din urmă. Ultima carte a 
Noului Testament este plină de adevăruri pe care trebuie să le înţelegem. 
Satana a orbit mintea multora, aşa încât s-au mulţumit să găsească orice 
scuză posibilă pentru a nu studia Apocalipsa. În această carte, Domnul 
Hristos i-a relatat slujitorului Său Ioan evenimentele care vor avea loc 
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în zilele din urmă, spunându-i: „Ferice de cine citeşte şi de cei ce ascultă 
cuvintele acestei prorocii şi păzesc lucrurile scrise în ea” (Apocalipsa 1:3). 

„Şi viaţa veşnică este aceasta”, spunea Domnul Hristos, „să Te cu-
noască pe Tine, singurul Dumnezeu adevărat, şi pe Isus Hristos, pe care 
L-ai trimis Tu” (Ioan 17:3). Oare de ce nu înţelegem noi valoarea acestei 
cunoaşteri? De ce aceste adevăruri pline de slavă nu umplu de strălucire 
inima noastră, pătrunzând întreaga noastră fiinţă şi constituind subiectul 
vorbirii noastre? – Parabolele Domnului Hristos, p. 133 

Noi trebuie să păstrăm întotdeauna în minte faptul că timpul este 
scurt. Nelegiuirea creşte la fiecare pas. Cei drepţi sunt puşi în lume ca 
lumini. Prin ei trebuie să îi fie descoperită lumii slava lui Dumnezeu. 
Păstraţi mereu în faţa ochilor evenimentele solemne ale viitorului – ma-
rea judecată de cercetare şi revenirea Domnului Hristos. Voi şi familia 
voastră trebuie să fiţi pregătiţi pentru această zi. – Astăzi cu Dumnezeu, 
p. 322 (9 noiembrie)

 Duminică, 21 mai Două sisteme opuse 

Dumnezeu este gata să pedepsească lumea pentru nelegiuirea ei. Este 
gata să pedepsească organizaţiile religioase pentru că au respins lumina 
şi adevărul care le-au fost date. Marele mesaj, conţinând soliile primu-
lui, celui de-al doilea şi celui de-al treilea înger, trebuie să fie dus lumii. 
Aceasta trebuie să fie povara lucrării noastre. Aceia care cred cu adevărat 
în Hristos se vor conforma în mod deschis Legii lui Dumnezeu. Sabatul 
este semnul între Dumnezeu şi poporul Său, şi noi trebuie să facem să se 
vadă că ne conformăm Legii lui Dumnezeu păzind Sabatul. El trebuie să 
fie semnul care îl deosebeşte pe poporul ales al lui Dumnezeu de lume. – 
Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 7, p. 949 

Femeia (Babilonul) din Apocalipsa capitolul 17 este descrisă ca fiind 
împodobită în purpură şi stacojiu şi gătită cu aur, cu pietre preţioase şi 
diamante, având în mână o cupă de aur plină cu stricăciuni şi necurăţii 
... iar pe frunte avea scris un nume: „Taină, Babilonul cel mare, mama 
desfrânatelor” (Apocalipsa 17:4-6). Puterea aceea care timp de multe 
secole a exercitat o guvernare despotică asupra monarhilor creştinătăţii 
este Roma. Purpura şi stacojiul, aurul, diamantele şi pietrele preţioase 
descriu în mod viu măreţia şi pompa, mai mult decât împărăteşti, 
desfăşurate de scaunul trufaş al Romei. Şi despre nicio altă putere nu 
s-a putut spune într-adevăr că a fost „îmbătată de sângele sfinţilor” ca 
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despre această biserică, ce i-a persecutat cu atâta cruzime pe urmaşii lui 
Hristos. Babilonul mai este încărcat şi cu păcatul legăturii nelegiuite cu 
„împăraţii pământului”. Biserica iudaică devenise deja o desfrânată, ca 
urmare a îndepărtării de Domnul şi a alierii cu păgânii; iar Roma care a 
decăzut în acelaşi fel, deoarece a căutat sprijin la puterile pământeşti, va 
primi aceeaşi condamnare. – Tragedia veacurilor, p. 382 

În ultima mare bătălie se descoperă două mari puteri aflate în opo-
ziţie. De o parte este Creatorul cerului şi al pământului. Toţi cei care  
sunt de partea Lui poartă sigiliul Său. Ei ascultă de poruncile Lui. De cea-
laltă parte este prinţul întunericului împreună cu cei care au ales apos ta-
zia şi răzvrătirea.

Pentru biserică, prezentul este un timp înfricoşător. Îngerii sunt de-
ja pregătiţi, aşteptând ca Domnul să le dea semnalul pentru a vărsa cu-
pa mâniei asupra lumii. Îngerii mâniei au primit misiunea de a aduce la 
îndeplinire lucrarea de răzbunare, pentru că Spiritul lui Dumnezeu Se 
retrage treptat din lume. Şi Satana îşi verifică forţele răului, mergând me-
reu înainte la „împăraţii pământului şi lumea întreagă” pentru a-i aduna 
pe toţi sub stindardul său, pentru a-i pregăti în vederea luptei din „marea 
zi a Dumnezeului Atotputernic”. Satana este gata să facă cele mai mari 
eforturi pentru a conduce în acest ultim mare conflict. Principiile fun-
damentale vor fi scoase la lumină şi se vor lua decizii cu privire la ele. 
Scepticismul domneşte peste tot. Lipsa de religiozitate abundă. Credinţa 
fiecărui membru al bisericii va fi pusă la probă ca şi cum nu ar mai exista 
în lume nici un alt om. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 7, 
p. 982–983 

 Luni, 22 mai Vinul mâniei 
Lupta noastră este crâncenă. Conflicte teribile stau în faţa noastră, ba 
sunt chiar asupra noastră. Rugăciunile noastre trebuie să se înalţe spre 
Dumnezeu ca să mai ţină cele patru vânturi să nu sufle pentru a răni 
sau a distruge până când nu va fi dată lumii ultima avertizare. Şi apoi 
să acţionăm în armonie cu rugăciunile noastre. Nimic să nu micşoreze 
forţa adevărului pentru acest timp. Preocuparea noastră cea dintâi să fie 
adevărul prezent. 

Mesajul îngerului al treilea trebuie să-şi facă lucrarea de a separa din 
biserici un popor care să ia poziţie pe temelia adevărului veşnic. Mesajul 
nostru este unul de viaţă şi de moarte şi noi trebuie să-l prezentăm aşa 
cum este, puterea cea mare a lui Dumnezeu. Trebuie să îl proclamăm în 
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toată forţa lui grăitoare. Atunci, Domnul îl va face să aibă efect. Este pri-
vilegiul nostru să aşteptăm lucruri mari, chiar manifestarea Duhului lui 
Dumnezeu. Aceasta este puterea care va convinge şi va converti sufletul. 
– Mărturii, vol. 6, p. 61 

[Satana] îi pune la lucru pe agenţii săi bine pregătiţi şi îi îndeamnă 
la o activitate intensă. El îşi fortifică armata de agenţi omeneşti ca să  
se angajeze în ultima luptă împotriva Prinţului vieţii, să doboare la pă-
mânt Legea lui Dumnezeu, care este temelia tronului Său. Satana va lu-
cra prin minuni ca să-i întărească pe oameni în convingerea că el este 
cine susţine că este – stăpânitorul acestei lumi – şi că biruinţa este a 
sa. El îşi va întoarce toate forţele împotriva celor care Îi sunt credincioşi 
lui Dumnezeu, dar, deşi le poate produce durere şi nenorociri până la 
agonie, el nu poate să distrugă sufletul. El poate veni cu ispite şi poate 
provoca nenorociri, dar nu poate să-l facă să piară nici pe cel mai mic din-
tre cei ce sunt ai lui Hristos. În aceste ultime zile, poporul lui Dumnezeu 
trebuie să se aştepte să intre în focul conflictului, deoarece Cuvântul  
profetic spune: „Şi balaurul, mâniat pe femeie, s-a dus să facă război cu 
rămăşiţa seminţei ei, care păzesc poruncile lui Dumnezeu şi ţin mărturia 
lui Isus Hristos.” – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 4, p. 1153 

Timpul de suferinţă dinaintea poporului lui Dumnezeu va cere o cre-
dinţă care să nu şovăie. Copiii Săi trebuie să arate clar că singurul obiect 
al închinării lor este El şi că niciun motiv, nici chiar viaţa însăşi, nu-i poa-
te determina să facă nici cea mai mică concesie închinării false. Pentru 
inima credincioasă, poruncile oamenilor mărginiţi şi păcătoşi se vor pră-
buşi fără însemnătate în faţa Cuvântului veşnicului Dumnezeu. Adevărul 
va fi ascultat, chiar dacă urmarea ar fi închisoarea, exilul sau moartea. 

… Satana împreună cu toate oştirile răului nu-l vor putea distruge pe 
cel mai slab dintre sfinţii lui Dumnezeu. Îngeri care excelează în putere 
îi vor ocroti şi Iehova Se va descoperi în favoarea lor ca „Dumnezeu al 
dumnezeilor”, în stare să-i mântuiască în chip desăvârşit pe aceia care 
şi-au pus încrederea în El. – Profeţi şi regi, p. 512–513

 Marți, 23 mai Taina, Babilonul cel mare 

De abia fusese repopulat pământul şi oamenii şi-au reluat ostilitatea faţă 
de Dumnezeu şi de cer. Ei le-au transmis urmaşilor lor această duşmănie 
ca şi cum arta şi mijloacele de a-i amăgi pe oameni şi de a-i face să conti-
nue această luptă nefirească ar fi fost o moştenire sacră.

EGW_2-2023.indd   72EGW_2-2023.indd   72 2/6/2023   12:41:39 PM2/6/2023   12:41:39 PM



73O cetate numită confuzie 

Confederaţia aceasta s-a născut din revolta împotriva lui Dumnezeu. 
Locuitorii din câmpia Şinear şi-au înfiinţat împărăţia pentru înălţare de 
sine, nu pentru gloria lui Dumnezeu. Dacă ar fi izbutit, s-ar fi născut o 
mare forţă care avea să alunge neprihănirea şi să inaugureze o nouă re-
ligie. Lumea ar fi fost coruptă. Amestecul de idei religioase şi teorii ero-
nate ar fi făcut să fie închisă uşa pentru pace, fericire şi siguranţă. Aceste 
presupuneri şi teorii false, susţinute şi dezvoltate, ar fi abătut cu totul 
mintea de la supunerea faţă de preceptele divine, iar Legea lui Iehova ar 
fi fost trecută cu vederea şi uitată. Oameni hotărâţi, inspiraţi şi împinşi 
de primul mare răzvrătit, s-ar fi împotrivit oricărei încercări de a se in-
terveni asupra planurilor lor rele sau asupra modului lor de a acţiona. În 
locul preceptelor divine, ei ar fi pus legi formulate potrivit cu dorinţele 
inimilor lor egoiste, ca să îşi poată aduce la îndeplinire planurile lor. – 
Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 1, p. 1091–1092 

Aceia care se străduiesc să fie biruitori vor fi urmăriţi de ispitele 
vrăjmaşului. Satana va încerca să strice principiile pe care trebuie să 
le păstreze toţi aceia care vor să atingă standardul înalt pe care l-a pus 
Dumnezeu înaintea lor. El se bucură atunci când poate să conducă sufle-
tele în idei greşite, până când numele lor sunt şterse din cartea vieţii şi 
puse între ale celor nedrepţi. Noi putem să biruim numai în felul în care 
a biruit Isus Hristos – prin ascultare din toată inima de fiecare poruncă a 
lui Dumnezeu. Adevărata religie înseamnă ascultare de toate poruncile. 

Fiecare suflet salvat trebuie să renunţe la planul lui şi să urmeze calea 
pe care îl conduce Hristos. Priceperea trebuie să Îi fie supusă lui Hristos, 
pentru ca El să o curăţească, să o rafineze, să o purifice. Aceasta se va 
face atunci când primim cum se cuvine învăţăturile lui Hristos. O, cât 
de mult avem nevoie de o mai mare apropiere de El pentru a-L cunoaşte 
mai bine! Trebuie să pătrundem mai mult în planul Lui, să-I împlinim 
voinţa spunând din toată inima: „Doamne, ce vrei să fac?” – Astăzi cu 
Dumnezeu, p. 322 (9 noiembrie)

Noi trebuie să îmbrăcăm fiecare piesă a armurii [lui Dumnezeu] şi 
apoi să stăm fermi. Domnul ne-a onorat alegându-ne să fim în oştirea 
Sa. Să luptăm plini de curaj pentru El, făcând întotdeauna numai ce 
este corect în orice tranzacţie. Corectitudinea în toate lucrurile este 
esenţială pentru bunăstarea sufletului. … Luaţi ca platoşă apărată de  
Dumnezeu neprihănirea – este privilegiul tuturor de a o purta. Ea vă va 
apăra viaţa spirituală.
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Dacă am îmbrăcat armura lui Dumnezeu, vom vedea că atacurile 
vrăjmaşului nu au nicio putere asupra noastră. Îngerii lui Dumnezeu vor 
fi în jurul nostru ca să ne apere. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 6, p. 1119 

 Miercuri, 24 mai O chemare la devotament 
Biserica lui Dumnezeu nu a fost întemeiată pe puterea şi tăria omenească 
şi acestea nici nu o pot distruge. Nu pe puterea omenească, ci pe Hristos 
– Stânca veacurilor – a fost întemeiată biserica, şi „porţile Locuinţei 
morţilor nu o vor birui” (Matei 16:18). Prezenţa lui Dumnezeu dă stator-
nicie cauzei Sale. „Nu vă încredeţi în cei mari, în fiii oamenilor” (Psalmii 
146:3), este cuvântul dat nouă. „În linişte şi odihnă va fi mântuirea voas-
tră, în seninătate şi încredere va fi tăria voastră” (Isaia 30:15). Lucrarea 
proslăvită a lui Dumnezeu, întemeiată pe principiile veşnice ale dreptăţii, 
nu se va nărui niciodată. Ea va merge din putere în putere, „nici prin pu-
tere, nici prin tărie, ci prin Duhul Meu, zice Domnul oştirilor” (Zaharia 
4:6). – Profeţi şi regi, p. 595

În zilele cele mai întunecate ale luptei ei îndelungate cu răul, bisericii 
lui Dumnezeu i-au fost date descoperiri cu privire la planul cel veşnic al 
lui Iehova. Poporului Său i-a fost îngăduit să privească, dincolo de în-
cercările prezentului, la biruinţele viitorului şi, când lupta se va sfârşi, 
cei răscumpăraţi vor intra în stăpânirea ţării făgăduite. Aceste viziuni 
ale slavei viitoare, scene descrise de mâna lui Dumnezeu, ar trebui să 
fie scumpe bisericii Sale de astăzi, când lupta veacurilor se apropie cu  
repeziciune de încheiere, iar binecuvântările făgăduite sunt gata să se  
împlinească în curând în toată plinătatea lor. 

Multe au fost soliile de mângâiere date bisericii prin prorocii din vechi-
me. „Mângâiaţi, mângâiaţi pe poporul Meu” (Isaia 40:1), a fost solia dată 
lui Isaia din partea lui Dumnezeu şi, odată cu ea, i-au fost date vedenii 
care au fost nădejdea şi bucuria celor credincioşi în toate generaţiile care 
au urmat. Dispreţuiţi de oameni, prigoniţi, părăsiţi, copiii lui Dumnezeu 
din toate veacurile au fost susţinuţi totuşi prin făgăduinţele Sale sigure. 
Prin credinţă, au privit înainte la vremea când El va împlini faţă de bise-
rica Sa asigurarea: „Te voi face o podoabă veşnică, o pricină de bucurie 
pentru oameni, din neam în neam” (Isaia 60:15). – Profeţi şi regi, p. 722

Fiecare suflet trebuie să ajungă să înţeleagă că Hristos este Mântui-
torul său personal; atunci, dragostea, zelul şi statornicia se vor vedea în 
viaţa creştină. …
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Hristos nu trebuie să fie pierdut din vedere niciodată. Despre El, în-
gerii au spus: „Îi vei pune Numele Isus, pentru că El va mântui pe po-
porul Lui de păcatele sale.” Isus, Mântuitor preţios! Asigurarea, ajutorul, 
protecţia şi pacea – toate se află în El. El este Cel care ne risipeşte toate 
îndoielile, El este cea mai înflăcărată speranţă a noastră. Cât de preţios 
este gândul că putem deveni în mod real părtaşi naturii dumnezeieşti 
prin care putem să biruim la fel cum a biruit Hristos! Isus este plinăta-
tea aşteptărilor noastre. El este melodia cântecelor noastre, umbra unei 
stânci mari într-un pământ uscat. El este apa vie pentru sufletul însetat. 
El este adăpostul nostru în furtună. El este neprihănirea noastră, sfinţirea 
noastră, răscumpărarea noastră. Dacă Isus este mântuitorul nostru 
personal, Îi vom aduce laudă Aceluia care ne-a chemat din întuneric la  
lumina Sa minunată. – Asemenea lui Hristos, p. 21 (7 ianuarie)

 Joi, 25 mai Babilonul, centrul idolatriei 

Idolatria şi toate păcatele care veneau pe urmele ei erau o urâciune îna-
intea lui Dumnezeu şi El a poruncit poporului Său să nu se amestece cu 
celelalte popoare – „să nu te iei după popoarele acestea în purtarea lor” 
(Exodul 23:24) – şi să-L uite pe Dumnezeu. El le-a interzis israeliţilor 
căsătoria cu idolatrii, ca nu cumva inimile lor să se îndepărteze de El. Era 
tot atât de necesar atunci, cum este şi astăzi, ca poporul lui Dumnezeu 
să fie curat, „neîntinat de lume”. El trebuia să se păstreze neatins, liber 
de spiritul acesteia, pentru că ea este vrăjmaşă adevărului şi neprihă-
nirii. Dar Dumnezeu nu intenţiona ca poporul Său, într-o exclusivistă 
îndreptăţire de sine, să se izoleze de lume, astfel încât să nu poată avea 
vreo influenţă asupra ei.

Asemenea Învăţătorului lor, urmaşii Domnului Hristos din fiecare 
veac trebuie să fie lumina lumii. Mântuitorul spunea: „O cetate aşezată 
pe un munte nu poate să rămână ascunsă. Şi oamenii n-aprind lumina ca 
s-o pună sub obroc, ci o pun în sfeşnic şi luminează tuturor celor din ca-
să”, adică din lume. Şi El adaugă: „Tot aşa să lumineze şi lumina voastră 
înaintea oamenilor, ca ei să vadă faptele voastre bune şi să slăvească pe 
Tatăl vostru, care este în ceruri” (Matei 5:14-16). Aceasta este tocmai ce 
au făcut Enoh, Noe, Avraam, Iosif şi Moise. – Patriarhi şi profeţi, p. 369 

Acela care cercetează inima doreşte să îi câştige pe copiii Săi de la 
orice formă de idolatrie. Cuvântul lui Dumnezeu, cartea binecuvântată 
a vieţii, să ocupe mesele care acum sunt ocupate de ornamentele inutile. 
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Cheltuiţi-vă banii cumpărând cărţile care vor fi nişte metode de ilumina-
re a minţii cu privire la adevărul prezent. … Primiţi Cuvântul Domnului 
ca pe comoara înţelepciunii şi a iubirii infinite. Acesta este ghidul care ne 
arată calea spre cer. El Îl evidenţiază pe Mântuitorul care iartă, spunând: 
„Iată Mielul lui Dumnezeu, care ridică păcatul lumii” (Ioan 1:29).

Oh, dacă aţi cerceta Scripturile cu inimi pline de rugăciune şi de un 
spirit de predare faţă de Dumnezeu! Oh, dacă v-aţi cerceta inima ca şi 
când aţi privi-o cu o lumină aprinsă şi dacă aţi descoperi şi aţi rupe firul 
cel mai firav care vă leagă de obiceiurile lumeşti care vă abat gândurile 
de la Dumnezeu! Rugaţi-L pe Dumnezeu să vă arate fiecare practică şi 
fiecare obicei care vă abat gândurile şi simţămintele de la Dumnezeu! 
Dumnezeu i-a dat omului Legea Sa sfântă, ca măsură a Sa pentru ca-
racterul omului. Prin Legea aceasta, puteţi să vedeţi şi să biruiţi fieca-
re defect din caracterul vostru. Puteţi să vă despărţiţi de orice idol şi 
să vă legaţi de tronul lui Dumnezeu prin lanţul de aur al harului şi al  
adevărului. – Solii alese, cartea 2, p. 318 

Nu toţi oamenii din generaţia aceea [a lui Noe] au fost idolatri, în 
deplinul înţeles al cuvântului. Mulţi mărturiseau a fi închinători ai lui 
Dumnezeu. Ei pretindeau că idolii lor erau reprezentări ale Divinităţii şi 
că prin ei poporul putea ajunge la o mai clară înţelegere a Fiinţei divine. 
Această clasă de oameni era în fruntea celor care respingeau propovă-
duirea lui Noe. În străduinţa de a-L înfăţişa pe Dumnezeu prin lucruri 
materiale, mintea lor a ajuns oarbă faţă de maiestatea şi puterea Lui; ei 
au încetat să-şi mai dea seama de sfinţenia caracterului Său ori de natura 
sfântă şi neschimbătoare a cerinţelor Lui. 

Omul nu se va ridica niciodată mai sus decât concepţia lui despre ade-
văr, curăţie şi sfinţenie. Dacă mintea, fiinţa lui, nu se înalţă mai presus 
de nivelul firii pământeşti, dacă nu se ridică prin credinţă să contem-
ple înţelepciunea şi iubirea infinită a lui Dumnezeu, atunci omul se va 
cufunda mereu mai jos şi tot mai jos. Închinătorii falşilor dumnezei au 
înveşmântat zeităţile lor cu atribute şi pasiuni omeneşti şi astfel standar-
dul caracterului lor a fost coborât la asemănarea cu firea pământească 
păcătoasă. – Conflict and Courage, p. 32

 Vineri, 26 mai: Pentru studiu suplimentar 

Solii alese, „Fiecare făptură omenească se va afla fie în oştirea lui Hristos, 
fie în oştirea lui Satana”, cartea 3, p. 423. 
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10
27 mai – 2 iunie

Amăgirile finale  
ale lui Satana 

Sabat după-amiază, 27 mai

Încleştarea strânsă a marii lupte este chiar înaintea noastră, când, cu „tot 
felul de minciuni, de semne şi puteri mincinoase şi cu toate amăgirile 
nelegiuirii”, Satana va acţiona pentru a prezenta în mod greşit caracterul 
lui Dumnezeu, astfel încât „să înşele, dacă va fi cu putinţă, chiar şi pe cei 
aleşi”. Dacă a fost vreodată un popor care să aibă nevoie mai mult de o 
creştere continuă a luminii din cer, atunci acesta este poporul pe care, 
în acest timp plin de pericole, Dumnezeu l-a chemat să fie depozitarul 
Legii Sale sfinte şi să apere caracterul Său înaintea lumii. Cei cărora le-a 
fost acordată o încredere atât de sfântă trebuie să crească în spiritualitate 
şi să fie înnobilaţi şi însufleţiţi de adevărurile pe care spun că le cred. – 
Mărturii, vol. 5, p. 746 

Domnul Isus spune: „Cuvântul Tău este adevărul”. De aceea noi tre-
buie să ne familiarizăm cu Cuvântul lui Dumnezeu, să îl studiem şi să îl 
aplicăm în viaţa noastră. Noi Îl tăgăduim pe Isus ca fiind Acela care ia 
păcatele lumii dacă, după ce am primit adevărul, nu îi descoperim lu-
mii efectele sfinţitoare ale adevărului asupra caracterului nostru. Dacă 
nu suntem oameni mai buni, cu inimi mai binevoitoare, mai miloşi, mai 
bine-crescuţi, mai delicaţi şi mai plini de iubire, dacă nu manifestăm faţă 
de alţii iubirea care L-a determinat pe Domnul Isus să vină în această 
lume în misiunea Sa de har, nu suntem înaintea lumii martori ai puterii 
lui Isus Hristos. …

Domnul Hristos este modelul nostru, dar, dacă nu privim la El, dacă 
nu contemplăm caracterul Său, nu vom reflecta acest caracter în mod 
practic în viaţa noastră. Lui Dumnezeu nu-I place modul nostru de a ne 
purta cu alţii – insensibil, aspru şi lipsit de înţelegere. Toate aceste ma-
nifestări de egoism trebuie să fie îndepărtate din caracterul nostru; noi 
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trebuie să luăm jugul lui Hristos. Atunci vom fi potriviţi să stăm împreu-
nă cu îngerii cerului. … Aşa cum Domnul vieţii şi al slavei a venit în lumea 
noastră ca reprezentant al Tatălui, tot aşa trebuie să mergem şi noi în 
lume ca reprezentanţi ai lui Isus. – That I May Know Him, p. 306 

Alergaţi cu răbdare în alergarea creştină şi ridicaţi-vă mai presus de 
orice ispită care ar veni peste voi, oricât de dureroasă, de chinuitoare 
ar fi ea. Împotriviţi-vă Diavolului şi el va fugi de la voi. Apropiaţi-vă de 
Dumnezeu şi, dacă vreţi să faceţi primul pas spre în sus, veţi găsi mâna 
Lui întinsă ca să vă ajute. Depinde de fiecare dintre voi, în mod personal, 
dacă umblaţi în lumina Soarelui Neprihănirii sau în întunericul rătăcirii. 
Adevărul lui Dumnezeu poate fi o binecuvântare pentru voi doar dacă 
îngăduiţi ca influenţa lui să vă curăţească şi să vă înnobileze sufletul. –  
Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 79 (13 martie)

 Duminică, 28 mai Calea care-i pare bună omului 

Odată ce impulsul şi emoţia obţin supremaţia asupra judecăţii calme, se 
va manifesta o grabă mult prea mare, chiar şi în călătoria pe calea cea 
dreaptă. Acela care merge prea repede va întâlni nu doar unul, ci multe 
feluri de pericole. Poate că nu va trece mult până când se va îndepărta de 
calea cea dreaptă şi va intra pe o cale greşită. 

Simţămintelor nu trebuie să li se îngăduie să aibă stăpânire asupra 
raţiunii nici măcar o singură dată. Există pericolul de a face excese în ceea 
ce este permis, iar ceea ce nu este permis va conduce cu siguranţă pe căi 
greşite. Dacă nu are loc o lucrare atentă, stăruitoare, inteligentă, solidă 
ca o stâncă, în promovarea fiecărei idei, a fiecărui principiu şi în fiecare 
cuvântare, sufletele vor fi distruse. …

… Mulţi presupun că o emoţie sau o stare de extaz este dovada prezen-
ţei Duhului Sfânt. Există pericolul ca părerile corecte să nu fie înţelese, 
iar cuvintele lui Hristos: „Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am poruncit” 
(Matei 28:20) să îşi piardă semnificaţia. Spuneţi poporului nostru: Nu 
fiţi nerăbdători să aduceţi ceva ce nu este descoperit în Cuvânt. Rămâneţi 
aproape de Hristos. – Solii alese, cartea 2, p. 17–18 

Domnul Isus Şi-a ridicat vocea, avertizând: „Păziţi-vă de proroci min-
cinoşi. Ei vin la voi îmbrăcaţi în haine de oi, dar pe dinăuntru sunt niş-
te lupi răpitori. Îi veţi cunoaşte după roadele lor” (Matei 7:15,16). „Aşa 
vorbeşte Domnul oştirilor: «N-ascultaţi cuvintele prorocilor care vă 
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pro rocesc! Ei vă leagănă în închipuiri zadarnice, spun vedenii ieşite din 
inima lor, nu ce vine din gura Domnului»” (Ieremia 23:16). „Dacă vă va 
zice cineva atunci: «Iată, Hristosul este aici» sau: «Iată-L acolo», să nu-l 
credeţi. Căci se vor scula hristoşi mincinoşi şi proroci mincinoşi. Ei vor 
face semne şi minuni ca să înşele, dacă ar fi cu putinţă, şi pe cei aleşi. 
Păziţi-vă! Iată că vi le-am spus toate dinainte” (Marcu 13:21-23). – Solii 
alese, cartea 3, p. 341 

Dumnezeu nu le-a dat oamenilor libertatea să se abată de la cereri-
le Sale. Domnul îi spusese lui Israel: „Să nu faceţi ... fiecare ... ce-i pla-
ce”, ci „păzeşte şi ascultă toate aceste lucruri pe care ţi le poruncesc” 
(Deuteronomul 12:8,28). Când ne hotărâm la un anumit fel de purtare, 
nu trebuie să ne întrebăm dacă ne aduce necaz, ci dacă este în acord cu 
voinţa lui Dumnezeu. „Multe căi pot părea bune omului, dar la urmă se 
văd că duc la moarte” (Proverbele 14:12). …

Nu se poate da o dovadă mai lămurită cu privire la puterea înşelătoare 
a lui Satana, decât faptul că mulţi care se lasă călăuziţi de el în felul acesta 
se înşală singuri, crezând că sunt în slujba lui Dumnezeu. Când s-au răz-
vrătit împotriva autorităţii lui Moise, Core, Datan şi Abiram au crezut că 
se împotrivesc numai unui conducător omenesc, unui om ca ei, şi astfel 
au ajuns să creadă că, de fapt, Îi fac un serviciu lui Dumnezeu. … Acelaşi 
duh este şi în inima acelora care şi-au propus să-şi urmeze propria voinţă, 
contrar voinţei lui Dumnezeu. – Patriarhi şi profeţi, p. 634–635 

 Luni, 29 mai Vechea minciună a nemuririi 

Satana le-a spus îngerilor lui să facă un efort deosebit pentru a răspân-
di minciuna spusă pentru prima dată Evei, în Eden: „Hotărât că nu veţi 
muri.” Iar când rătăcirea a fost primită de popor şi acesta a fost condus 
să creadă că omul este nemuritor, Satana l-a făcut să creadă mai departe 
că păcătosul avea să trăiască în nenorocire. Atunci a fost pregătită calea 
pentru ca Satana să lucreze prin reprezentanţii lui şi să-L reprezinte pe 
Dumnezeu înaintea oamenilor ca fiind un tiran răzbunător, care îi aruncă 
în iad pe toţi cei de care nu este mulţumit şi îi face să simtă veşnic mânia 
Sa, şi, în timp ce aceştia suferă un chin de nespus şi se zvârcolesc de dure-
re în flăcările veşnice, El este reprezentat ca uitându-Se la ei cu satisfac-
ţie. Satana ştia că, dacă această rătăcire avea să fie primită, Dumnezeu ar 
fi fost urât de mulţi, în loc să fie iubit, adorat, şi mulţi alţii ar fi crezut că 
ameninţările din Cuvântul lui Dumnezeu nu se vor împlini în mod literal, 
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căci ar fi împotriva caracterului Său plin de bunăvoinţă şi iubire să arun-
ce în tortură veşnică făpturile pe care le-a creat. – Scrieri timpurii, p. 218 

În mare parte, tristele consecinţe ale spiritismului vor fi puse asupra 
clericilor acestui veac; pentru că ei au călcat în picioare adevărul şi au 
preferat, în locul lui, legende şi născociri. Predica pe care Satana i-a ţi-
nut-o Evei, cu privire la nemurirea sufletului – „Hotărât că nu veţi muri” 
– … este temelia spiritismului. Cuvântul lui Dumnezeu nu învaţă nicăieri 
că sufletul omului este nemuritor. Nemurirea este un atribut care Îi apar-
ţine doar lui Dumnezeu. 1 Timotei 6:16: „… singurul care are nemurirea, 
care locuieşte într-o lumină, de care nu poţi să te apropii, pe care niciun 
om nu L-a văzut, nici nu-L poate vedea şi care are cinstea şi puterea veş-
nică! Amin.”

Dacă este corect înţeles şi aplicat, Cuvântul lui Dumnezeu este un scut 
sigur împotriva spiritismului. … Această doctrină atât de larg răspândită 
[învăţătura despre un iad care arde veşnic] i-a îndreptat pe mulţi oameni 
spre universalism, necredinţă şi ateism. Cuvântul lui Dumnezeu este 
clar. Este un lanţ continuu şi armonios al adevărului şi se va dovedi a fi 
o ancoră pentru cei care vor să-l accepte, chiar dacă, pentru aceasta, vor 
trebui să sacrifice legendele şi născocirile pe care înainte le îndrăgeau. El 
îi va salva de teribilele înşelăciuni ale acestor timpuri pline de pericole. – 
Mărturii, vol. 1, p. 344

Învăţătura despre nemurirea naturală a sufletului a pregătit calea 
pentru spiritismul modern. … Aici se află un mijloc considerat sfânt, prin 
care Satana lucrează pentru realizarea scopurilor lui. Îngerii căzuţi, care 
împlinesc poruncile lui Satana, apar sub forma unor soli veniţi din lumea 
spiritelor. În timp ce pretind a-i pune pe cei vii în legătură cu cei morţi, 
Satana îşi exercită influenţa fascinantă asupra minţii lor. 

Mulţi caută să explice manifestările spiritiste atribuindu-le întru totul 
fraudei şi dexterităţii mediilor spiritiste. Deşi este adevărat că rezulta-
tele înşelăciunii au fost înfăţişate adesea ca fiind nişte manifestări ade-
vărate, au existat şi manifestări evidente ale unei puteri supranaturale. 
Ciocăniturile misterioase cu care a început spiritismul modern nu au fost 
rezultatul înşelăciunii sau al şireteniei omeneşti, ci au fost lucrarea direc-
tă a îngerilor răi, care au iniţiat în felul acesta una dintre amăgirile cele 
mai pline de succes în nimicirea sufletelor. Mulţi vor fi prinşi în capcană 
prin credinţa că spiritismul este doar o impostură omenească, dar, când 
vor fi puşi faţă în faţă cu manifestări pe care nu vor putea să le considere 
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altfel decât supranaturale, vor fi amăgiţi şi determinaţi să le accepte ca 
fiind marea putere a lui Dumnezeu. – Istoria mântuirii, p. 393–394 

 Marți, 30 mai Babilonul, centrul închinării la soare 

În anul al şaselea al domniei lui Zedechia, Domnul i-a descoperit lui 
Ezechiel, în vedenie, unele dintre urâciunile care se practicau în Ierusalim, 
înăuntrul Casei Domnului şi chiar în curtea interioară. …

Aceia care ar fi trebuit să fie conducători spirituali în popor, „bătrânii 
casei lui Israel”, în număr de şaptezeci, au fost văzuţi aducând tămâie 
înaintea reprezentărilor idolatre care fuseseră introduse în încăperile tai-
nice din locurile sfinte ale curţii templului. …

Dar mai erau „şi alte urâciuni mari” pe care avea să le vadă prorocul. 
La intrarea din curtea exterioară spre cea dinăuntru, i-au fost arătate nişte 
„femei care plângeau pe Tamuz” şi „în curtea dinăuntru a Casei Domnului 
… la uşa Templului Domnului, între pridvor şi altar, erau aproape două-
zeci şi cinci de oameni cu dosul întors spre Templul Domnului şi cu 
faţa spre răsărit şi se închinau înaintea soarelui, spre răsărit” (Ezechiel 
8:13-16). – Profeţi şi regi, p. 448–449 

Pe vremea când încă era păgân, Constantin a dat un decret prin care 
impunea respectarea generală a duminicii în calitate de sărbătoare publi-
că în întregul Imperiu Roman. După convertire, el a rămas un susţinător 
hotărât al duminicii şi şi-a impus din nou decretul păgân în interesul noii 
lui credinţe. Totuşi, cinstea arătată faţă de ziua aceasta nu era suficientă 
pentru a-i împiedica pe creştini să respecte Sabatul adevărat ca fiind ziua 
sfântă a Domnului. Era necesar încă un pas. Sabatul fals trebuia să fie 
înălţat pe o poziţie de egalitate cu cel adevărat. La câţiva ani după emite-
rea decretului lui Constantin, episcopul de la Roma i-a conferit dumini-
cii titlul de Ziua Domnului. În felul acesta, oamenii au fost determinaţi, 
treptat, să considere că duminica avea o anumită măsură de sfinţenie. 
Sabatul original era însă încă respectat. – Istoria mântuirii, p. 329 

Arhiamăgitorul … era hotărât să aducă lumea creştină sub stindar-
dul lui şi să îşi exercite puterea prin locţiitorul său, mândrul pontif ca-
re pretindea că este reprezentantul lui Hristos. El şi-a atins scopul prin 
păgânii pe jumătate convertiţi, prin prelaţii ambiţioşi şi prin oamenii 
iubitori de lume din biserică. Din când în când, au fost întrunite mari  
concilii bisericeşti, la care s-au adunat demnitarii bisericii din toată 
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lumea. În aproape fiecare conciliu, importanţa Sabatului pe care îl insti-
tuise Dumnezeu a fost micşorată puţin câte puţin, în timp ce importanţa 
duminicii a fost tot mai înălţată. Astfel că, în cele din urmă, sărbătoarea 
păgână a ajuns să fie cinstită ca fiind o instituţie divină, în timp ce Sabatul 
Bibliei a fost declarat o rămăşiţă a iudaismului, iar aceia care îl respectau 
au fost declaraţi blestemaţi. …

Acum, protestanţii susţin că evenimentul învierii lui Hristos a făcut 
ca duminica să fie Sabatul creştin. Totuşi dovada Scripturii lipseşte. Nici 
Domnul Hristos, nici apostolii nu i-au acordat acestei zile o astfel de cin-
stire. Respectarea duminicii în calitate de sărbătoare creştină îşi are ori-
ginea în „taina fărădelegii”, care îşi începuse lucrarea încă din zilele lui 
Pavel. – Istoria mântuirii, p. 229–230 

 Miercuri, 31 mai O chemare la credincioșie 
Timpul în care ne aflăm este un timp în care beneficiem de un privile-
giu solemn şi avem o răspundere sfântă. Dacă slujitorii lui Dumnezeu 
îşi îndeplinesc cu credincioşie răspunderea care le-a fost încredinţată, 
când Domnul va spune: „Dă-ţi socoteală de isprăvnicia ta”, răsplata lor 
va fi mare. Truda serioasă, munca neegoistă şi efortul răbdător şi per-
severent vor fi răsplătite din abundenţă. Domnul Isus va spune: „Nu 
vă mai numesc robi, … ci v-am numit prieteni” (Ioan 15:15). Aprobarea 
Domnului nu este acordată datorită măreţiei lucrării realizate, ci dato-
rită credincioşiei manifestate în tot ce s-a făcut. Nu rezultatele pe care 
le realizăm sunt importante în ochii lui Dumnezeu, ci motivele pentru 
care acţionăm. Dumnezeu preţuieşte mai presus de toate bunătatea şi 
credincioşia. – Slujitorii Evangheliei, p. 267 

Ambasadorului credincios al lui Hristos nu-i este ruşine de stindardul 
adevărului. El nu încetează să proclame adevărul, oricât de nepopular ar 
fi acesta. El duce vestea bună a mântuirii pretutindeni, la vreme potrivi-
tă şi la vreme nepotrivită. Misionarii lui Dumnezeu sunt chemaţi să se 
confrunte cu pericole, să îndure lipsuri şi să sufere batjocuri de dragul 
adevărului, însă, chiar înconjuraţi de pericole, greutăţi şi batjocură, ei 
trebuie să ţină steagul sus. 

Îngerul al treilea nu îşi proclamă mesajul în şoaptă sau cu şovăire. El 
strigă cu voce tare în timp ce trece rapid prin mijlocul cerului. Aceasta 
ne arată că lucrarea slujitorilor lui Dumnezeu va fi îndeplinită cu serio-
zitate şi rapiditate. Ei trebuie să fie martori neînfricaţi ai adevărului. Ei 
merg în lume şi proclamă mesajul final al îndurării fără să le fie ruşine, 
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cu capul sus, răspândind razele strălucitoare ale Soarelui Neprihănirii, 
cu bucuria că mântuirea lor se apropie. – Asemenea lui Hristos, p. 347 
(29 noiembrie) 

Fiecare om din lumea lui Dumnezeu se află sub legile guvernării Sale. 
Dumnezeu a plasat Sabatul la mijlocul Decalogului şi l-a făcut criteriul 
ascultării. Prin el putem învăţa despre puterea Sa aşa cum este arătată în 
lucrările şi în Cuvântul Său. …

Creştinii cu numele care ignoră ziua sfântă de odihnă a lui Dumnezeu 
pentru un sabat fals pretind că sunt sfinţi. Însă Dumnezeu spune că 
sfinţirea care vine de la El este revărsată asupra acelora care Îl onorează 
prin ascultare de poruncile Sale. Sfinţirea pe care o pretind cei care con-
tinuă în fărădelege este o sfinţire falsă. În felul acesta, lumea religioasă  
este înşelată de duşmanul lui Dumnezeu şi al omului.

Oamenii au căutat să inventeze multe lucruri. Ei au luat o zi obişnuită, 
pe care Dumnezeu nu a sfinţit-o, şi au înveşmântat-o în prerogati-
ve sacre. Au declarat-o zi sfântă, dar aceasta nu îi dă nicio urmă de 
sfinţenie. Ei Îl dezonorează pe Dumnezeu când acceptă astfel de instituiri 
omeneşti şi prezintă lumii ca Sabat creştin o zi care nu se întemeiază pe  
autoritatea unui „Aşa zice Domnul”. – Maranatha, p. 238 (18 august) 

 Joi, 1 iunie Har pentru ascultare 

Când Şi-a început lucrarea publică, Domnul Isus a curăţit templul de 
profanarea nelegiuită. Aproape ultimul act al slujirii Sale a fost acela 
de a curăţa templul din nou. Tot astfel, în ultima lucrare de avertizare 
a lumii, bisericilor le vor fi adresate două apeluri distincte: solia îngeru-
lui al doilea şi vocea din cer care va striga: „Ieşi din mijlocul ei, poporul 
Meu. ... Pentru că păcatele ei s-au îngrămădit şi au ajuns până în cer şi  
Dumnezeu Şi-a adus aminte de nelegiuirile ei” (Apocalipsa 18:4,5). 

Aşa cum i-a chemat pe copiii lui Israel să iasă din Egipt pentru a pu-
tea să respecte Sabatul Său, tot astfel Dumnezeu îi cheamă pe cei din 
poporul Său să iasă din Babilon pentru a nu se închina fiarei, nici chi-
pului ei. Omul fărădelegii, despre care se spune că va schimba vremile 
şi Legea, s-a înălţat pe sine mai presus de Dumnezeu, prezentându-i lu-
mii un sabat fals, iar lumea creştină a acceptat acest copil al papalităţii, 
l-a crescut şi l-a susţinut, sfidându-L în felul acesta pe Dumnezeu, prin  
înlăturarea memorialului Său şi prin stabilirea unui sabat rival. – Solii 
alese, cartea 3, p. 406 
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Cei care L-au primit pe Hristos trebuie să arate în cămin ce a făcut 
harul Lui pentru ei. „Dar tuturor celor ce L-au primit, adică celor ce cred 
în Numele Lui, le-a dat dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu” (în  
engl.: le-a dat puterea să devină fii ai lui Dumnezeu). Adevăratul credin-
cios al lui Hristos este pe deplin conştient de puterea influenţei sale în  
cămin. Aceasta poate fi favorabilă pentru desăvârşirea caracterelor tu-
turor membrilor familiei.

Un cămin creştin ordonat este un argument puternic în favoarea re-
ligiei creştine, un argument pe care cei necredincioşi nu îl pot nega. Toţi 
pot vedea că există o influenţă care lucrează în cămin şi îi afectează pe 
copii şi că Dumnezeul lui Avraam este cu ei. Dacă familiile celor care pre-
tind a fi creştini ar avea în vedere adevăratul model cu privire la religie, ei 
ar exercita o puternică influenţă spre bine. Ar deveni atunci cu adevărat 
„lumina lumii”. – Căminul adventist, p. 36 

Cel care devine părtaş naturii divine va trăi în armonie cu marele stan-
dard al neprihănirii lui Dumnezeu, care este Legea Sa sfântă. Aceasta este 
regula după care evaluează Dumnezeu faptele oamenilor. Acesta va fi tes-
tul caracterului la judecată. …

Satana a pretins că este imposibil ca omul să respecte poruncile lui 
Dumnezeu şi este adevărat că, prin puterea noastră, nu suntem capabili 
să le respectăm. Dar Domnul Hristos a venit în chip omenesc şi, prin 
ascultarea Sa desăvârşită, a dovedit că, unită cu natura divină, natura 
umană poate respecta fiecare poruncă a lui Dumnezeu. 

„Dar tuturor celor ce L-au primit, adică celor ce cred în Numele Lui, 
le-a dat dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu” (Ioan 1:12). Această 
putere nu se află în om. Ea este puterea lui Dumnezeu. Când Îl primeşte 
pe Domnul Hristos, omul primeşte şi puterea de a trăi viaţa lui Hristos. – 
Parabolele Domnului Hristos, p. 314 

 Vineri, 2 iunie: Pentru studiu suplimentar 

Mărturii pentru pastori şi slujitorii Evangheliei, „Conflictul ajunge mai 
puternic”, p. 407; Solii alese, cartea 2, paragrafele adresate celor îndoliaţi, 
din capitolul „Dimineaţa învierii, plină de slavă”, p. 270. 
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11
3 – 9 iunie

Sigiliul lui Dumnezeu și 
semnul fiarei (1)

Sabat după-amiază, 3 iunie

Satana îi ispiteşte permanent pe cei care fac parte din poporul lui 
Dumnezeu, încercând să le distragă mintea de la solemna lucrare de pre-
gătire pentru scenele care îi aşteaptă în viitor. El este, în adevăratul sens 
al cuvântului, un înşelător, un amăgitor versat. Îşi îmbracă planurile şi 
cursele într-un veşmânt de lumină împrumutat din cer. El a ispitit-o pe 
Eva să mănânce din fructul oprit, făcând-o să creadă că, prin aceasta, 
avea să obţină un mare avantaj. … Satana are multe urzeli fine, plase pe-
riculoase, care sunt astfel făcute, încât să pară nevinovate, dar prin care 
el se pregăteşte cu grijă şi pricepere să întunece mintea celor care sunt 
poporul lui Dumnezeu. Se oferă … o varietate nesfârşită de alte atracţii, 
anume calculate ca să-i determine pe copiii lui Dumnezeu să iubească lu-
mea şi lucrurile care sunt în lume. Prin această unire cu lumea, credinţa 
slăbeşte… . – Mărturii, vol. 1, p. 550 

Dacă, într-adevăr, cetăţenia noastră este de sus şi avem dreptul la o 
moştenire nemuritoare, de o esenţă veşnică, atunci vom avea acea cre-
dinţă care lucrează prin dragoste şi care curăţeşte sufletul. Noi suntem 
membri ai familiei cereşti, copii ai Împăratului ceresc, moştenitori ai lui 
Dumnezeu şi împreună-moştenitori cu Hristos. La venirea Sa, vom avea 
cununa vieţii, care nu se poate veşteji. …

Privilegiile acordate copiilor lui Dumnezeu sunt fără limită: a fi legaţi 
cu Isus Hristos, care, prin tot universul ceresc şi al lumilor ce nu au căzut, 
este adorat de fiecare inimă şi la adresa Lui cântă laude fiecare limbă; 
a fi copii ai lui Dumnezeu, a purta Numele Său, a deveni membri al fa-
miliei regale; a fi înrolaţi sub stindardul Prinţului Emanuel, Împăratul 
împăraţilor şi Domnul domnilor. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 372 
(31 decembrie)
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Nu teama de pedeapsă sau nădejdea răsplătirii veşnice îi face pe uce-
nicii lui Hristos să-L urmeze. Ei privesc iubirea neîntrecută a lui Hristos, 
descoperită în timpul vieţii Sale pe pământ, de la staulul din Betleem pâ-
nă la crucea de pe Golgota, şi privirea Lui atrage, linişteşte şi supune su-
fletul. În inima celor ce privesc se aprinde iubirea. Ei aud glasul Lui şi-L 
urmează.

După cum păstorul merge înaintea oilor, dând mai întâi el piept cu 
greutăţile drumului, tot astfel procedează şi Isus cu poporul Său. „După 
ce şi-a scos toate oile, merge înaintea lor.” Calea către cer este sfinţită 
de urmele paşilor Mântuitorului. Cărarea poate fi prăpăstioasă şi aspră, 
dar Isus a mers pe calea aceasta; picioarele Sale au călcat şi îndoit spinii, 
pentru a face calea mai uşoară pentru noi. Orice povară pe care suntem 
chemaţi să o purtăm a fost purtată mai înainte de El. …

… Sufletul care s-a predat lui Hristos este mai de preţ în ochii Lui de-
cât lumea întreagă. Mântuitorul ar fi trecut prin agonia Calvarului, chiar 
dacă prin aceasta n-ar fi fost mântuit decât un singur om. El nu îl va 
părăsi niciodată pe niciunul dintre cei pentru care a murit. El îi va păstra 
pe toţi lângă El, în afară de cazul că urmaşii Săi aleg să-L părăsească. – 
Hristos, Lumina lumii, p. 480 

 Duminică, 4 iunie Rezistență statornică 

Există două mari principii – cel al loialităţii şi cel al lipsei de loialitate. 
Noi toţi avem nevoie de mai mult curaj creştin ca să putem înălţa stin-
dardul pe care sunt înscrise poruncile lui Dumnezeu şi credinţa lui Isus. 
Linia de demarcaţie dintre cel ascultător şi cel neascultător trebuie să 
fie clară şi distinctă. Noi trebuie să fim ferm hotărâţi să facem voia lui 
Dumnezeu în orice timp şi în orice loc.

Creştinul capătă putere când Îi slujeşte Domnului cu credincioşie. 
Tinerii şi tinerele ar trebui să înţeleagă că a fi una cu Hristos este cea mai 
mare onoare la care pot ajunge. Prin credincioşie strictă, ei trebuie să lup-
te pentru independenţă morală, o independenţă care trebuie menţinută 
împotriva oricărei autorităţi care ar putea să încerce să-i abată de la prin-
cipiile drepte. – My Life Today, p. 73 

Tu cedezi atât de uşor la credinţa ta actuală, din cauză că nu ai avut 
niciodată rădăcinile înfipte adânc în credinţa care creşte. Ea te-a costat 
prea puţin. Această credinţă nu te susţine în încercare şi nu te mângâie în 
necaz, din cauză că nu a fost întărită prin efort şi nu a fost curăţită prin 
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sacrificiu. Aceia care sunt dispuşi să sufere pentru Hristos vor simţi mai 
multă bucurie în această suferinţă decât pentru faptul că Hristos a suferit 
pentru ei, arătându-le astfel că i-a iubit. Cei care câştigă cerul vor depune 
eforturi nobile şi vor lucra cu toată îndelunga răbdare, ca să poată culege 
roadele trudei. 

Există o mână care va deschide larg porţile Paradisului pentru aceia 
care au rezistat încercării ispitei şi au păstrat o conştiinţă curată renun-
ţând la lume, la onorurile şi la aplauzele ei, din dragoste faţă de Hristos, 
mărturisindu-L astfel înaintea oamenilor şi aşteptând cu toată răbdarea 
ca El să-i mărturisească înaintea Tatălui Său şi a sfinţilor îngeri. – Solii 
alese, cartea 2, p. 166 

„Ceea ce câştigă biruinţa asupra lumii este credinţa noastră” (1 Ioan 
5:4). … Lucrarea de biruire a răului trebuie făcută prin credinţă. Cei care 
merg pe câmpul acestei lupte vor vedea că trebuie să-şi pună întreaga ar-
mură a lui Dumnezeu. Scutul credinţei le va asigura protecţia şi îi va face 
să fie mai mult decât biruitori. În afară de credinţa în Domnul oştirilor 
şi ascultarea de poruncile Sale, nimic nu le va fi de folos. Armate uriaşe, 
dotate cu orice fel de facilităţi, nu vor folosi la nimic în ultimul mare 
conflict. Fără credinţă, nici chiar o armată de îngeri nu poate fi de folos. 
Numai trăirea în credinţă îi va face pe oameni de neînvins şi capabili să-şi 
păstreze până la sfârşit încrederea şi nădejdea. – Sfaturi pentru părinţi 
educatori şi elevi, p. 182

 Luni, 5 iunie Lupta cosmică 

Se pare că mulţi oameni nu ştiu ce înseamnă credinţa. Mulţi se plâng că 
se află în întuneric şi sunt descurajaţi. Eu i-am întrebat: Este faţa voastră 
îndreptată spre Isus? Priviţi voi la El, la Soarele Neprihănirii? Trebuie să 
le prezentaţi bisericilor în mod clar subiectul credinţei şi al dependenţei 
totale de neprihănirea lui Hristos. Se vorbeşte atât de puţin despre 
Hristos, despre dragostea Sa incomparabilă, despre marea Sa jertfă pen-
tru noi, încât Satana aproape că ne-a întunecat concepţia pe care trebuie 
să o avem despre Isus Hristos. Noi trebuie să ne încredem mai puţin în 
oameni pentru ajutor spiritual şi mai mult, mult mai mult în apropierea 
de Isus Hristos ca Răscumpărător al nostru.

Noi trebuie să stăruim cu mintea asupra atributelor divine ale 
Domnului Isus Hristos, trebuie să vorbim despre iubirea Sa, să vorbim 
şi să cântăm despre îndurarea Lui, să Îl primim ca Mântuitor personal. 
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Atunci suntem una cu Hristos. Iubim ce a iubit El şi urâm păcatul, pe 
care l-a urât El. Despre aceste lucruri trebuie să vorbim, la ele trebuie să 
medităm. – Asemenea lui Hristos, p. 82 (9 martie)

Solia îngerului al treilea este proclamarea poruncilor lui Dumnezeu şi 
a credinţei lui Isus Hristos. Poruncile lui Dumnezeu fuseseră proclamate, 
dar credinţa lui Isus Hristos nu fusese proclamată de către adventiştii de 
ziua a şaptea ca având o importanţă egală – Legea şi Evanghelia merg 
mână în mână. Nu pot să găsesc cuvinte pentru a exprima subiectul aces-
ta în plinătatea lui.

„Credinţa lui Isus.” Se vorbeşte despre ea, dar nu este înţeleasă. Ce 
anume constituie credinţa lui Isus, care face parte din solia îngerului al 
treilea? Isus devine purtătorul păcatului nostru ca să poată fi Mântuitorul 
nostru care ne iartă păcatul. El a fost tratat aşa cum merităm noi. El a 
venit în lumea noastră şi a luat păcatele noastre, pentru ca noi să putem 
avea neprihănirea Sa. Credinţa în capacitatea lui Hristos de a ne mântui 
pe deplin, în mod desăvârşit, este credinţa lui Isus. – Solii alese, cartea 
3, p. 172 

Când vine acest timp de strâmtorare, fiecare caz este decis; nu mai 
există timp de probă, nu mai există har pentru cel nepocăit. Sigiliul vi-
ului Dumnezeu este asupra poporului Său. Această mică rămăşiţă, in-
capabilă să se apere singură în conflictul de moarte cu puterile pămân-
tului care mărşăluiesc alături de oştirea balaurului, face din Dumnezeu 
apărarea ei. Cea mai înaltă autoritate pământească dă decretul ca aceşti 
credincioşi să i se închine fiarei şi să primească semnul ei, sub ame-
ninţarea cu persecuţia şi moartea. Fie ca Dumnezeu să-i ajute acum pe 
cei care sunt poporul Său, altfel, ce ar putea face ei într-o luptă atât de  
teribilă, fără ajutorul Său? 

Curajul, tăria morală, credinţa şi încrederea absolută în puterea lui 
Dumnezeu de a mântui nu vin într-o clipă. Aceste virtuţi cereşti se ob-
ţin prin experienţa anilor. Printr-o viaţă de străduinţă sfântă şi de ade-
rare fermă la ce este bine, copiii lui Dumnezeu îşi pecetluiesc destinul. 
Asaltaţi de ispite fără număr, ei ştiu că trebuie să reziste neclintiţi sau să 
fie învinşi. Ei simt că au o mare lucrare de făcut şi că pot fi chemaţi ori-
când, în orice ceas, să-şi dezbrace armura şi, dacă ar ajunge la încheierea 
vieţii cu lucrarea neterminată, ar fi o pierdere veşnică. Ei au primit cu ne-
răbdare lumina din cer, aşa cum au primit-o primii ucenici de pe buzele 
lui Isus. – Mărturii, vol. 5, p. 212–213 
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 Marți, 6 iunie Culegând ce am semănat 

Hristos i-a avertizat pe ucenicii Săi cu privire la ce aveau să întâmpine în 
lucrarea lor ca evanghelişti. El ştia cu ce suferinţe şi încercări urmau să 
se confrunte şi ce poveri aveau să fie chemaţi să poarte. El nu le-a ascuns 
ce avea să se întâmple, ca nu cumva încercarea, venind pe neaşteptate, 
să facă să li se clatine credinţa. „V-am spus aceste lucruri acum, înainte 
ca să se întâmple”, le-a zis El, „pentru ca, atunci când se vor întâmpla, să 
credeţi” (Ioan 14:29). Atunci când aveau să vină încercările, credinţa lor 
urma să fie întărită, nu slăbită. Aveau să-şi spună unul altuia: „El ne-a 
spus că acestea vor veni asupra noastră şi ce avem de făcut ca să le facem 
faţă.” „Iată”, le-a spus Hristos, „Eu vă trimit ca pe nişte oi în mijlocul lu-
pilor. Fiţi dar înţelepţi ca şerpii şi fără răutate ca porumbeii.” „Veţi fi urâţi 
de toţi, din pricina Numelui Meu, dar cine va răbda până la sfârşit va fi 
mântuit” (Matei 10:16,22). Oamenii L-au urât pe Hristos fără motiv. Este 
oare de mirare că îi urăsc pe cei care poartă semnul Lui şi care Îi slujesc 
Lui? – Mărturii, vol. 9, p. 235

Cei care I se închină lui Dumnezeu se vor evidenţia îndeosebi prin 
faptul că respectă porunca a patra – deoarece acesta este semnul puterii 
Sale creatoare şi dovada dreptului Său de a primi respectul şi omagiul din 
partea omului. Cei nelegiuiţi se vor evidenţia prin eforturile lor de a dă-
râma memorialul Creatorului şi de a înălţa instituţia Romei. În conflictul 
acesta, creştinătatea va fi împărţită în două mari clase – aceia care păzesc 
poruncile lui Dumnezeu şi au credinţa lui Isus şi aceia care se închină 
fiarei şi chipului ei şi primesc semnul ei. Deşi biserica şi statul îşi vor uni 
puterile pentru a-i constrânge pe „toţi, mici şi mari, bogaţi şi săraci, slo-
bozi şi robi” (Apocalipsa 13:16) să primească semnul fiarei, totuşi cei din 
poporul lui Dumnezeu nu îl vor primi. … 

Pe cei din poporul lui Dumnezeu îi aşteaptă încercări înspăimântă-
toare. Spiritul războiului tulbură popoarele de la un capăt al pământului 
la celălalt. Totuşi, în acest timp de necaz care vine, un necaz cum n-a 
mai fost niciodată, cei din poporul ales al lui Dumnezeu vor sta neclintiţi. 
Satana şi îngerii lui nu pot să-i nimicească, deoarece îngeri care excelează 
în putere îi vor ocroti. – Solii alese, cartea 2, p. 55 

Fiecare moment din viaţa noastră este foarte real. Viaţa nu este un joc, 
ea este încărcată de o însemnătate înfricoşătoare, cu responsabilităţi care 
au urmări veşnice. Când privim viaţa din această perspectivă, ne dăm 
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seama cât de mare nevoie avem de ajutorul lui Dumnezeu. Atunci ajun-
gem la convingerea fermă că o viaţă fără Hristos va fi o viaţă de eşec total, 
dar, dacă Hristos locuieşte în noi, vom trăi cu un scop, viaţa noastră va 
avea sens. Vom înţelege atunci că, fără puterea harului lui Dumnezeu şi 
a Duhului Sfânt nu putem atinge standardul înalt care este pus înaintea 
noastră. – That I May Know Him, p. 85 

 Miercuri, 7 iunie Cei care Îl urmează pe Miel 

În Apocalipsa capitolul 13 (versetele 1-10) este descrisă o altă fiară „ca 
un leopard”, căreia balaurul i-a dat „puterea lui, tronul lui şi o stăpânire 
mare”. Acest simbol, aşa cum au crezut majoritatea protestanţilor, re-
prezintă papalitatea care a urmat puterii, tronului şi autorităţii deţinute 
odinioară de Imperiul Roman. Despre fiara care seamănă cu un leopard 
se spune: „I s-a dat o gură, care rostea vorbe mari şi hule. ... Şi-a deschis 
gura şi a început să rostească hule împotriva lui Dumnezeu, să-I huleas-
că Numele, cortul şi pe cei ce locuiesc în cer. I s-a dat să facă război cu 
sfinţii şi să-i biruiască. Şi i s-a dat stăpânire peste orice seminţie, pes-
te orice norod, peste orice limbă şi peste orice neam”. Această profeţie, 
care este aproape la fel cu descrierea cornului mic din Daniel capito-
lul 7, arată fără îndoială către papalitate. – Tragedia veacurilor, p. 439 

Dumnezeu are pe pământ un popor al Său care Îl va urma pe Miel 
oriunde merge. El are mii de credincioşi care nu s-au plecat în genunchi 
înaintea lui Baal. Aceştia vor sta cu El pe muntele Sionului. Însă ei trebu-
ie să stea în picioare pe acest pământ, având pusă întreaga armură, gata 
să se angajeze în lucrarea de salvare a celor care sunt gata să piară. 

Noi nu trebuie să aşteptăm să fim luaţi la cer pentru a-L urma pe 
Hristos. Noi Îl vom urma pe Mielul lui Dumnezeu în curţile de sus numai 
dacă Îl urmăm şi aici. … Noi nu trebuie să-L urmăm pe Hristos după 
capricii sau când ni se pare nouă potrivit, când avem un avantaj de aici. 
Noi trebuie să alegem să-L urmăm. În viaţa de zi cu zi trebuie să urmăm 
exemplul Său aşa cum îl urmează turma pe păstor. Trebuie să-L urmăm 
suferind pentru Numele Lui, spunând la fiecare pas: „Chiar dacă mă va 
ucide, eu tot mă voi încrede în El” (Iov 13:15, în engl.) – In Heavenly 
Places, p. 298 

Mulţimile [de oameni] din lume sunt martore la această competiţie a 
vieţii, care este lupta creştină. Şi aceasta nu este totul. Regele universului 
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şi miliardele de îngeri cereşti privesc la această întrecere. Ei sunt nerăb-
dători să vadă cine vor fi biruitorii care vor câştiga „cununa care nu se 
poate veşteji, a slavei”. Dumnezeu şi îngerii cereşti observă cu un mare 
interes stăpânirea de sine, sacrificiul şi eforturile chinuitoare ale celor 
angajaţi în alergarea creştină. Răsplata care îi va fi dată fiecărui om va fi 
în conformitate cu eforturile şi cu stăruinţa plină de credincioşie cu care 
el şi-a îndeplinit partea în marea întrecere. 

În competiţiile la care ne-am referit, unul singur putea fi sigur de pre-
miu. În alergarea creştină, apostolul spune: „Eu, deci, alerg, dar nu ca şi 
cum n-aş şti încotro alerg.” Noi nu vom fi dezamăgiţi la capătul cursei. 
Pentru toţi cei care se conformează pe deplin condiţiilor din Cuvântul lui 
Dumnezeu … cursa nu este nesigură. Toţi pot să câştige premiul, să fie 
învingători şi să poarte cununa slavei nemuritoare, care nu se veştejeşte. 
– Mărturii, vol. 4, p. 34–35

 Joi, 8 iunie Isus, singurul nostru Mijlocitor 

Domnul cerului le îngăduie celor din lume să aleagă cine să fie condu-
cătorul lor. Să citim cu atenţie capitolul treisprezece din Apocalipsa, 
deoarece el se referă la fiecare om, fie mare, fie neînsemnat. Fiecare 
făptură omenească trebuie să treacă de o parte sau alta, fie de par-
tea Dumnezeului celui viu şi adevărat, care i-a dat lumii memorialul 
Creaţiunii, Sabatul zilei a şaptea, fie de partea unui sabat fals, instituit 
de oamenii care s-au înălţat pe ei înşişi mai presus de tot ce se numeş-
te Dumnezeu şi de tot ce este vrednic de închinare şi care şi-au însuşit 
atributele lui Satana, asuprindu-i pe cei credincioşi, care păzesc porun-
cile lui Dumnezeu. Această putere persecutoare va impune cu forţa în-
chinarea la fiară, insistând asupra respectării sabatului instituit de ea. În 
felul acesta, va aduce defăimare lui Dumnezeu, aşezându-se „în Templul 
lui Dumnezeu şi dându-se drept Dumnezeu” (2 Tesaloniceni 2:4). –  
Solii alese, cartea 3, p. 424 

Omul care este atras în repetate rânduri de Răscumpărătorul său, 
dar desconsideră avertizările primite, nu se supune convingerii per-
sonale de a se pocăi şi nu ţine seamă de îndemnurile de a căuta ierta-
re şi har, se află într-o poziţie periculoasă. Domnul Isus îl atrage către 
Sine, Duhul Sfânt Îşi exercită puterea asupra lui îndemnându-l să-şi 
supună voinţa sa voinţei lui Dumnezeu şi, când invitaţia nu este luată 
în seamă, Duhul Sfânt este întristat şi alungat. Dacă păcătosul alege să  
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rămână în păcat şi nepocăinţă, deşi are dovezi evidente care să-l încura-
jeze în credinţă, alte dovezi nu vor mai aduce niciun bine. 

El îi răspunde altcuiva care îl atrage, lui Satana. El se supune şi ascultă 
de puterile întunericului. Calea aceasta duce la moarte, ea lasă sufletul în 
nepocăinţa sa încăpăţânată. Acesta este păcatul care este cel mai răspân-
dit printre oameni şi lucrează în modul cel mai subtil, până când păcă-
tosul nu mai simte nicio remuşcare, nicio mustrare de conştiinţă, nicio 
părere de rău şi, în consecinţă, pentru el nu mai există iertare. – That I 
May Know Him, p. 244 

Ascensiunea la putere a bisericii romane a marcat începutul Evului 
întunecat. Pe măsură ce puterea ei creştea, întunericul se adâncea. 
Credinţa a fost transferată de la Hristos, adevărata temelie, asupra papei 
din Roma. În loc să se încreadă în Fiul lui Dumnezeu pentru iertarea 
păcatelor şi pentru salvarea veşnică, oamenii priveau la papa şi la preoţii 
şi prelaţii împuterniciţi de el. Oamenii erau învăţaţi că papa era mijloci-
torul lor şi că nimeni nu putea să se apropie de Dumnezeu decât prin el, 
ba mai mult, că el ţinea locul lui Dumnezeu pentru ei şi de aceea trebuia 
ascultat fără nicio rezervă. Orice abatere de la cerinţele lui era suficientă 
ca să aducă pedeapsa cea mai severă asupra trupurilor şi sufletelor celor 
vinovaţi.

În felul acesta, mintea poporului a fost întoarsă de la Dumnezeu către 
oamenii căzuţi, greşiţi şi cruzi şi, mai mult decât atât, către însuşi prinţul 
întunericului, care-şi exercita puterea prin ei. Păcatul era deghizat într-o 
haină de sfinţenie. Când Scripturile sunt interzise şi omul ajunge să se 
privească pe sine ca suprem, trebuie să ne aşteptăm numai la înşelătorie, 
vicleşug şi fărădelege josnică. Prin înălţarea legilor şi tradiţiilor omeneşti 
s-a manifestat corupţia care vine întotdeauna ca rezultat al lepădării 
Legii lui Dumnezeu. – Istoria mântuirii, p. 331–332 
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Studiul

12
10 – 16 iunie

Sigiliul lui Dumnezeu și 
semnul fiarei (2) 

Sabat după-amiază, 10 iunie 

În data de 26 noiembrie 1885, sora White a părăsit localitatea Basel, ple-
când în Italia, la Torre Pellice … .

Ellen White a rămas în Torre Pellice timp de trei săptămâni. Ea le-a  
vorbit oamenilor de zece ori şi a vizitat câteva locuri renumite, unde val-
denzii, care fugeau de persecutorii lor, fuseseră urmăriţi şi capturaţi, 
torturaţi şi ucişi. Cu privire la aceste experienţe, ea scria:

„Dacă ar putea fi auzite glasurile acestor munţi veşnici, care străjuiesc 
văile, ce istorie ar putea relata ei despre suferinţele îndurate de poporul 
lui Dumnezeu din cauza credinţei! Ce povestiri despre vizitele îngerilor 
pe care aceşti fugari creştini nu îi recunoscuseră! De repetate ori, îngerii 
au vorbit cu oamenii, aşa cum vorbeşte cineva cu prietenul lui, călăuzin-
du-i în locuri sigure. Cuvintele lor de încurajare au înviorat spiritul acelor 
credincioşi şi, purtându-le gândul mai presus de culmile celor mai înalţi 
munţi, i-au determinat să contemple prin credinţă hainele albe, coroane-
le şi ramurile de palmier ale biruinţei, pe care le vor primi în ziua când se 
vor afla în jurul marelui tron alb.” – Schiţe din viaţa mea, p. 290

Ori de câte ori, prin credinţa în Mielul lui Dumnezeu, un suflet renunţă 
să mai slujească păcatului, mânia lui Satana se aprinde. Viaţa cea sfân-
tă a lui Abel era o mărturie împotriva susţinerilor lui Satana că este cu 
neputinţă ca omul să ţină Legea lui Dumnezeu. Când Cain, împins de 
duhul cel rău, a văzut că nu îl poate stăpâni pe Abel, s-a înfuriat atât de 
tare, încât i-a luat viaţa. Şi, ori de câte ori se va afla cineva care va sta 
pentru apărarea dreptăţii Legii lui Dumnezeu, acelaşi spirit se va da pe 
faţă împotriva lui. Este acelaşi spirit care, în decursul tuturor veacuri-
lor, a înălţat rugurile şi a aprins focul pentru a-i nimici pe ucenicii lui 
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Hristos. Dar cruzimile îngrămădite asupra urmaşilor lui Isus sunt insu-
flate de Satana şi de oastea lui, deoarece aceştia nu-i pot constrânge să li 
se supună. Aceasta este furia unui vrăjmaş înfrânt. Fiecare martir al lui 
Isus a murit ca biruitor. Profetul spune: „Ei l-au biruit [pe „balaurul cel 
mare, şarpele cel vechi, numit Diavolul şi Satana”] prin sângele Mielului 
şi prin cuvântul mărturisirii lor şi nu şi-au iubit viaţa chiar până la moar-
te” (Apocalipsa 12:11,9). – Patriarhi şi profeţi, p. 77 

Printre locuitorii pământului, răspândiţi prin toate ţările sunt cei care 
nu şi-au plecat genunchiul înaintea lui Baal. La fel ca stelele cerului, care 
se văd numai noaptea, aceşti credincioşi vor străluci atunci când întu-
nericul va acoperi pământul şi negură mare, popoarele. În ceasul celei 
mai cumplite apostazii, când Satana depune efortul suprem pentru a fa-
ce ca „toţi, mici şi mari, bogaţi şi săraci, slobozi şi robi” să primească, 
sub ameninţarea pedepsei cu moartea, semnul de supunere faţă de o zi 
falsă de odihnă, aceşti credincioşi vor „străluci ca nişte lumini în lume” 
(Filipeni 2:15). Cu cât noaptea este mai întunecată, cu atât mai tare vor 
străluci ei. – Maranatha, p. 196 (7 iulie)

 Duminică, 11 iunie Rana de moarte 

Ca să ducă până la capăt această lucrare profanatoare, Roma şi-a asumat 
dreptul de a scoate din Legea lui Dumnezeu porunca a doua, care inter-
zicea închinarea la chipuri cioplite, împărţind în două porunca a zecea, 
pentru a păstra numărul poruncilor. 

Spiritul concesiilor făcute păgânismului a deschis calea pentru o des-
considerare şi mai mare a autorităţii Cerului. Satana a falsificat şi po-
runca a patra şi a încercat să înlăture Sabatul din vechime, ziua pe care 
Dumnezeu o binecuvântase şi o sfinţise, şi să înalţe în locul lui sărbătoa-
rea respectată de păgâni ca fiind „ziua venerabilă a soarelui”. La început, 
încercarea aceasta de schimbare nu a fost făcută într-un mod deschis. În 
primele secole, adevăratul Sabat a fost respectat de toţi creştinii. Ei erau 
zeloşi pentru onoarea lui Dumnezeu şi credeau că Legea Sa este neschim-
bătoare, aşadar respectau cu zel sfinţenia poruncilor ei. Totuşi Satana a 
lucrat cu o mare subtilitate prin slujitorii lui pentru a-şi atinge scopul. 
Pentru ca atenţia oamenilor să fie atrasă asupra duminicii, ziua aceasta a 
fost declarată o zi de sărbătoare în cinstea învierii lui Hristos. În timpul ei 
aveau loc servicii religioase, dar era privită ca o zi de recreere, iar Sabatul 
continua să fie respectat cu sfinţenie. – Istoria mântuirii, p. 328
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„I s-a dat putere să lucreze patruzeci şi două de luni.” Iar profetul spu-
ne: „Unul din capetele ei părea rănit de moarte.” Şi iarăşi: „Cine duce pe 
alţii în robie trebuie să meargă şi el în robie. Cine ucide cu sabia trebuie 
să fie ucis cu sabia”. Cele patruzeci şi două de luni sunt acelaşi lucru ca o 
vreme, două vremi şi o jumătate de vreme, trei ani şi jumătate sau o mie 
două sute şaizeci de zile din Daniel capitolul 7 – timpul în care puterea 
papală urma să persecute pe poporul lui Dumnezeu. Această perioadă, 
aşa cum se spune în capitolul precedent, a început cu supremaţia papală, 
anul 538 d.Hr., şi s-a încheiat în anul 1798. La data aceasta, papa a fost 
făcut prizonier de către armata franceză, puterea papală a primit rana de 
moarte şi astfel s-a împlinit profeţia: „Cine duce pe alţii în robie va merge 
şi el în robie”. – Tragedia veacurilor, p. 439 

Dar singurul lucru din lumea noastră pe care ne putem sprijini este 
Cuvântul lui Dumnezeu. „Căutaţi mai întâi Împărăţia lui Dumnezeu şi 
neprihănirea Lui şi toate aceste lucruri vi se vor da pe deasupra” (Matei 
6:33). Chiar şi în viaţa aceasta nu este spre binele nostru să ne îndepăr-
tăm de voinţa Tatălui din cer. Când cunoaştem puterea Cuvântului Său, 
nu trebuie să urmăm sugestiile lui Satana când este vorba să ne câştigăm 
hrana sau să ne salvăm viaţa. Singurul lucru la care trebuie să ne gândim 
este acesta: Care e porunca lui Dumnezeu şi care e făgăduinţa Lui? Dacă le 
cunoaştem, trebuie să ascultăm de prima şi să ne încredem în cea de a doua.

În ultimul mare conflict al luptei cu Satana, cei care Îi vor rămâne 
credincioşi lui Dumnezeu vor vedea cum li se ia orice mijloc de întreţinere. 
Pentru că ei refuză să calce Legea Sa ca să asculte de puterile pământeşti, 
li se va interzice să cumpere şi să vândă. În cele din urmă, se va da un 
decret ca toţi să fie omorâţi. Vezi Apocalipsa 13:11-17. Dar celui care as-
cultă de Dumnezeu i se dă făgăduinţa: „Acela va locui în locurile înalte; 
stânci întărite vor fi locul lui de scăpare; i se va da pâine şi apa nu-i va 
lipsi” (Isaia 33:16). Prin această făgăduinţă vor trăi copiii lui Dumnezeu. 
– Hristos, Lumina lumii, p. 121 

 Luni, 12 iunie Părăsirea adevărului 

„Atunci mulţi vor cădea, se vor vinde unii pe alţii şi se vor urî unii pe alţii” 
(Matei 24:10).

Când furtuna se apropie, o mare grupă de credincioşi care au mărturi-
sit credinţa în solia îngerului al treilea, dar n-au fost sfinţiţi prin ascultare 
de adevăr, îşi vor părăsi poziţia şi vor trece în rândurile împotrivitorilor. 
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Unindu-se cu lumea şi împărtăşindu-se de spiritul ei, au ajuns să va-
dă lucrurile aproape în aceeaşi lumină şi, când ajung la încercare, sunt 
pregătiţi să aleagă partea uşoară, populară. Bărbaţi de talent şi cu vor-
bire plăcută, care odinioară se bucuraseră de adevăr, îşi folosesc acum 
puterile pentru a amăgi şi rătăci suflete. Ei devin vrăjmaşii cei mai aprigi 
ai fraţilor lor de altădată. Când păzitorii Sabatului sunt aduşi înaintea 
tribunalelor pentru a da socoteală de credinţa lor, aceşti apostaţi sunt 
agenţii cei mai eficienţi ai lui Satana în a-i prezenta într-o lumină falsă şi 
a-i acuza. Prin declaraţii mincinoase şi insinuări, ei îi incită pe conducă-
tori împotriva lor. – Maranatha, p. 196 (7 iulie)

Îngerul a spus: „Nimic mai puţin decât toată armura neprihănirii nu-l 
poate face pe om în stare să biruie puterile întunericului şi să-şi menţină 
victoria asupra lor. Satana a luat în stăpânire totală bisericile, ca întreg. 
Se iau în discuţie cuvintele şi faptele oamenilor în locul adevărurilor pă-
trunzătoare ale Cuvântului lui Dumnezeu. Spiritul lumii şi prietenia ei 
sunt în vrăjmăşie cu Dumnezeu. Când adevărul, în simplitatea şi puterea 
lui, aşa cum este el în Isus, este adus pentru a lupta împotriva spiritu-
lui lumii, dintr-o dată spiritul de prigoană se trezeşte. Foarte mulţi care 
mărturisesc că sunt creştini nu L-au cunoscut pe Dumnezeu. Inima fi-
rească nu a fost schimbată şi mintea nerenăscută rămâne în vrăjmăşie 
cu Dumnezeu. Aceştia sunt slujitorii credincioşi ai lui Satana, chiar dacă 
şi-au dat un alt nume”. – Scrieri timpurii/Experienţe şi viziuni, p. 273 

Să avem întotdeauna în minte gândul că în niciun caz nu trebuie să 
invităm noi persecuţia. Nu trebuie să folosim cuvinte aspre şi tăioase. 
Scoateţi-le din orice articol scris, din orice prelegere rostită. Lăsaţi ca 
doar Cuvântul lui Dumnezeu să facă lucrarea de tăiere, de mustrare; oa-
menii, care sunt limitaţi, să se ascundă în Isus Hristos şi să rămână în El. 
Ceea ce se vede să fie spiritul lui Hristos. Toţi să fie atenţi la cuvintele pe 
care le spun, ca nu cumva să stârnească în cei care sunt de altă credinţă 
o duşmănie de moarte împotriva noastră şi să-i dea lui Satana ocazia să 
folosească acele cuvinte nechibzuite pe care le-am rostit, pentru a ne ri-
dica bariere în cale. 

Urmează să fie un timp de necaz şi de tulburare cum nu a mai fost de 
când sunt neamurile. Lucrarea noastră este aceea de a căuta să îndepăr-
tăm din toate cuvântările noastre orice ar putea să pară răzbunare, sfi-
dare sau atac împotriva bisericilor sau a indivizilor, pentru că nu aceasta 
este calea, nici metoda lui Hristos. 
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Deoarece poporul lui Dumnezeu, care cunoaşte adevărul, nu şi-a făcut 
datoria potrivit luminii date în Cuvântul lui Dumnezeu, este necesar ca 
noi să fim mai precauţi, ca să nu-i jignim pe cei necredincioşi înainte ca 
aceştia să fi auzit argumentele credinţei noastre cu privire la Sabat şi la 
duminică. – Mărturii, vol. 9, p. 244 

 Marți, 13 iunie Strategia finală a lui Satana 

Pe măsură ce ne apropiem de ultima criză, este de o importanţă vita-
lă ca între instrumentele Domnului să fie armonie şi unire. Lumea este 
plină de furtuni, război şi neînţelegeri. Totuşi, lumea se va uni sub un 
cap – puterea papală – ca să se împotrivească lui Dumnezeu în persoana 
martorilor Lui. 

Cine îşi va da împărăţia acestei puteri? Protestantismul, o putere care, 
în timp ce pretinde a avea caracteristici şi spirit de miel şi a fi aliat cu 
Cerul, vorbeşte cu glas de balaur. El este mânat de o putere de jos. 

„Toţi au acelaşi gând”. Va exista o uniune universală, o mare armonie, 
o confederaţie a puterilor lui Satana. „Şi dau fiarei puterea şi stăpânirea 
lor.” Astfel este manifestată o putere arbitrară şi asupritoare împotriva 
libertăţii religioase, a libertăţii de închinare la Dumnezeu potrivit cu în-
demnurile conştiinţei, la fel cum a manifestat papalitatea în trecut, când 
i-a persecutat pe cei care au îndrăznit să nu se conformeze cu ritualurile 
religioase şi ceremoniile romanismului. – Maranatha, p. 187 (28 iunie)

Aceeaşi minte tiranică ce a complotat împotriva credincioşilor din 
secolele trecute încă mai caută să cureţe pământul de cei care se tem 
de Dumnezeu şi ascultă de Legea Sa. Satana va stârni indignare îm-
potriva modestei minorităţi care refuză cu conştiinciozitate să accepte 
obiceiurile şi tradiţiile populare. Bărbaţi cu poziţie şi reputaţie se vor 
uni cu nelegiuiţii şi cu ticăloşii pentru a se sfătui împotriva copiilor lui 
Dumnezeu. Neavând un „Aşa zice Scriptura”, pentru a-l aduce împotriva 
apărătorilor Sabatului biblic, ei vor recurge la legi opresive pentru a com-
pensa această lipsă. – Maranatha, p. 198 (9 iulie)

Toate lucrurile din natură şi din lume sunt foarte serioase. În colabo-
rare cu îngerii lui şi cu oamenii răi, Satana va depune orice efort pentru 
a câştiga biruinţa şi va părea că a reuşit. Totuşi, din conflictul acesta, 
adevărul şi neprihănirea vor ieşi biruitoare şi triumfătoare. – Manuscript 
24, 1891
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Când răbdarea divină se va termina, vor avea loc lucruri îngrozitoare, 
deoarece mânia lui Dumnezeu se va revărsa atât de vizibil şi de puternic, 
încât este prezentată ca fiind neamestecată cu milă şi pământul întreg va 
fi pustiit. Este un timp de apostazie naţională, când conducătorii ţării vor 
pune în aplicare strategia lui Satana şi se vor uni trecând de partea omu-
lui fărădelegii – atunci cupa vinovăţiei va fi plină; apostazia naţională 
este semnul care anunţă ruina naţională. 

Dumnezeu i-a pus pe cei din poporul Său să stea la spărtură, să repare 
zidurile, să ridice temelia care există de multe generaţii. Fiinţele cereşti 
inteligente, îngeri care excelează în putere, aşteaptă ca, la porunca Lui, să 
se alăture slujitorilor Săi omeneşti, iar Domnul va interveni atunci când 
lucrurile vor ajunge într-o asemenea situaţie, încât numai o putere divină 
va fi în stare să contracareze mijloacele prin care lucrează Satana. Când 
poporul Său va fi în pericolul cel mai mare, părând a fi incapabil să reziste 
puterii lui Satana, Dumnezeu va lucra pentru el. Disperarea omului este 
ocazia lui Dumnezeu de a interveni. – Solii alese, cartea 2, p. 372–373 

 Miercuri, 14 iunie Semnul fiarei

Dar creştinii din generaţiile trecute au păzit duminica fiind convinşi 
că, făcând astfel, ei păzesc Sabatul biblic; şi astăzi mai există creştini 
adevăraţi în fiecare biserică, inclusiv în cea romano-catolică, ce cred cu 
sinceritate că duminica este Sabatul rânduit de Dumnezeu. Dumnezeu 
primeşte sinceritatea scopului lor şi integritatea lor înaintea Lui. Dar, 
când păzirea duminicii va fi impusă prin lege, iar lumea va fi lămurită 
cu privire la obligaţia de a păzi Sabatul adevărat, atunci toţi aceia ca-
re vor călca porunca lui Dumnezeu pentru a asculta de un precept ca-
re nu are o autoritate mai înaltă decât aceea a Romei, vor onora prin 
aceasta papalitatea mai presus de Dumnezeu. Ei aduc cinstire Romei şi 
puterii care impune instituţia rânduită de Roma. Ei se închină fiarei şi 
chipului ei. Când leapădă instituţia pe care Dumnezeu a declarat-o ca 
fiind semnul autorităţii Sale şi cinstesc în locul ei ceea ce Roma a ales 
ca semn al supremaţiei ei, prin aceasta, oamenii aleg semnul supunerii 
faţă de Roma – „semnul fiarei”. Şi lucrul acesta nu se va produce până 
când problema nu va fi pusă lămurit înaintea poporului, iar oamenii vor fi 
aduşi să aleagă între poruncile lui Dumnezeu şi poruncile oamenilor, iar 
aceia care continuă în nelegiuire vor primi „semnul fiarei”. – Tragedia  
veacurilor, p. 449 
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Cei care I se închină lui Dumnezeu se vor evidenţia îndeosebi prin 
faptul că respectă porunca a patra, deoarece acesta este semnul puterii 
Sale creatoare şi dovada dreptului Său de a primi respectul şi omagiul din 
partea omului. Cei nelegiuiţi se vor evidenţia prin eforturile lor de a dă-
râma memorialul Creatorului şi de a înălţa instituţia Romei. În conflictul 
acesta, creştinătatea va fi împărţită în două mari clase – aceia care păzesc 
poruncile lui Dumnezeu şi au credinţa lui Isus şi aceia care se închină 
fiarei şi chipului ei şi primesc semnul ei. Deşi biserica şi statul îşi vor uni 
puterile pentru a-i constrânge pe „toţi, mici şi mari, bogaţi şi săraci, slo-
bozi şi robi” (Apocalipsa 13:16) să primească semnul fiarei, totuşi cei din 
poporul lui Dumnezeu nu îl vor primi. 

Profetul de pe Patmos îi vede pe biruitorii fiarei, ai icoanei ei şi ai nu-
mărului numelui ei stând pe o mare de sticlă, cu alăutele lui Dumnezeu 
în mână (Apocalipsa 15:2) şi cântând cântarea lui Moise şi a Mielului. – 
Solii alese, cartea 2, p. 55 

 Joi, 15 iunie Testul Sabatului
Sunt mulţi, chiar dintre cei angajaţi în această mişcare pentru impunerea 
duminicii, care sunt orbi faţă de consecinţele acestei acţiuni. Ei nu văd 
că, de fapt, lovesc direct în libertatea religioasă. Sunt mulţi cei care n-au 
înţeles niciodată cerinţele Sabatului biblic şi temelia falsă pe care stă in-
stituţia duminicii. Orice mişcare în favoarea unei legislaţii religioase este, 
în realitate, un act de concesie făcut papalităţii care, timp de mulţi ani, a 
luptat constant împotriva libertăţii de conştiinţă. 

Păzirea duminicii îşi datorează existenţa ca o aşa-numită instituţie 
creştină „tainei nelegiuirii”, iar impunerea ei va fi, practic, o recunoaş-
tere tocmai a acelor principii care constituie piatra unghiulară a bisericii 
Romei. Când naţiunea noastră va abjura de la principiile guvernării sale 
până acolo încât să decreteze o lege duminicală, prin acest act, protestan-
tismul va da mâna cu papalitatea; aceasta nu va însemna altceva decât să 
dea viaţă tiraniei care aşteaptă de mult timp şi cu nerăbdare ocazia de a 
se ridica din nou la un despotism activ. – Mărturii, vol. 5, p. 711 

În lupta care se va da în zilele din urmă, toate puterile decăzute care 
au apostat de la supunerea faţă de Legea lui Iehova se vor uni în împo-
trivirea faţă de poporul lui Dumnezeu. În această luptă, marele punct al 
conflictului va fi Sabatul poruncii a patra, deoarece în porunca Sabatului, 
Marele Autor al Legii Se identifică pe Sine ca fiind Creatorul cerurilor şi 
al pământului. …
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Protestanţii din Statele Unite se vor afla în primele rânduri pentru a 
întinde mâna peste abis şi a prinde mâna spiritismului; ei vor trece peste 
abis pentru a da mâna cu puterea romană şi, sub influenţa acestei uniri 
întreite, această ţară va merge pe urmele Romei, pentru a călca în picioa-
re drepturile conştiinţei. – Maranatha, p. 187 (28 iunie)

Imediat ce poporul lui Dumnezeu este sigilat pe frunte, nu cu un sigi-
liu sau semn vizibil, ci printr-o stabilire în adevăr, atât din punct de ve-
dere intelectual, cât şi spiritual, şi este pregătit pentru zguduire, aceasta 
va veni. Într-adevăr, ea a şi început; judecăţile lui Dumnezeu sunt deja 
asupra pământului ca să ne avertizeze, să ştim ce va veni. …

Ne va fi impus semnul fiarei. Celor care, pas cu pas, au cedat cerinţelor 
lumeşti şi s-au conformat obiceiurilor lumii li se va părea mai uşor să se 
supună acelor puteri decât să suporte batjocura, insultele, ameninţările 
cu închisoarea şi moartea. Lupta se dă între poruncile lui Dumnezeu şi 
poruncile oamenilor. În timpul acesta, în biserică, aurul va fi separat de 
zgură. Adevărata evlavie va fi clar deosebită de cea care este doar o formă 
şi o poleială. Multe stele pe care le-am admirat pentru strălucirea lor vor 
dispărea în întuneric. … Toţi cei care acum etalează podoabele sanctuaru-
lui, dar nu sunt îmbrăcaţi cu neprihănirea lui Hristos, vor apărea atunci 
în ruşinea goliciunii lor. – Maranatha, p. 200 (11 iulie)

 Vineri, 16 iunie: Pentru studiu suplimentar 

Scrieri timpurii, „Semnul fiarei”, p. 64–67. 
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Studiul

13
17 – 23 iunie

Luminați de slava  
lui Dumnezeu

Sabat după-amiază, 17 iunie

Căderea omului în păcat a umplut cerul de durere. Lumea pe care 
Dumnezeu o făcuse a ajuns ruinată de blestemul păcatului şi locuită de 
fiinţe omeneşti sortite mizeriei şi morţii. Se părea că nu există nicio scă-
pare pentru aceia care au călcat Legea. …

Fiului lui Dumnezeu, Comandantului cel glorios al cerului, I S-a făcut 
milă de neamul omenesc căzut. Inima Sa a fost mişcată de o neţărmurită 
milă atunci când vaietele lumii s-au înălţat până la El. Dar iubirea divină 
concepuse un plan prin care omul să poată fi răscumpărat. … Nimeni  
altul, ci numai Hristos putea să răscumpere neamul omenesc din bles-
temul Legii şi să-l aducă iarăşi în armonie cu cerul. …

Planul de mântuire fusese alcătuit mai înainte de aducerea la existenţă 
a pământului, căci Hristos este „Mielul care a fost junghiat de la întemeie-
rea lumii” (Apocalipsa 13:8); totuşi a fost o luptă chiar pentru Împăratul 
Universului care avea să dea pe Fiul Său să moară pentru neamul ome-
nesc căzut. Dar „atât de mult a iubit Dumnezeu lumea, că a dat pe sin-
gurul Lui Fiu pentru ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţă 
veşnică” (Ioan 3:16). O, taină a mântuirii! Iubirea lui Dumnezeu pentru o 
lume care nu L-a iubit! Cine poate pricepe adâncurile acestei iubiri care 
„întrece orice cunoştinţă”? De-a lungul veacurilor nesfârşite, minţi ne-
muritoare, căutând să înţeleagă taina acelei iubiri de nepătruns, se vor 
uimi şi-L vor adora. – Patriarhi şi profeţi, p. 63 
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Temelia speranţei pe care o avem în Hristos este faptul că recunoaştem 
că suntem nişte păcătoşi care au nevoie să fie refăcuţi şi răscumpăraţi. 
Pentru că suntem păcătoşi avem curaj să Îi cerem să fie Mântuitorul nos-
tru. Atunci să avem grijă ca, în relaţiile cu cei care rătăcesc să nu ne pur-
tăm într-un mod care să le spună altora că noi nu avem nevoie să fim 
răscumpăraţi. Să nu acuzăm, condamnăm şi rănim ca şi cum noi am fi 
desăvârşiţi. Lucrarea lui Hristos este aceea de a repara, de a vindeca, de 
a reface. Dumnezeu este dragoste. El nu îi dă ocazie lui Satana să triumfe 
făcând să fie văzută partea cea rea din noi sau expunându-ne slăbiciunile 
în faţa duşmanilor noştri.

Hristos a venit să pună salvarea la îndemâna tuturor. Cel mai greşit 
şi cel mai păcătos nu erau trecuţi cu vederea. Lucrarea Lui era mai ales 
pentru aceia care aveau cel mai mult nevoie de mântuirea pe care El ve-
nise să o aducă. Cu cât era mai mare nevoia lor de a fi refăcuţi, cu atât era 
interesul Său mai profund, simpatia Sa era mai mare şi lucrarea Sa, mai 
plină de ardoare. Inima Sa plină de iubire era mişcată până în străfunduri 
pentru cei a căror situaţie era cea mai lipsită de speranţă şi care aveau 
cel mai mult nevoie de harul Său transformator. – In Heavenly Places, 
p. 291 

 Duminică, 18 iunie Pregătirea pentru criza finală 

Cei neprihăniţi şi cei răi vor trăi încă pe pământ în starea lor muritoare – 
oameni vor sădi şi vor construi, vor mânca şi vor bea şi nimeni nu va şti 
că hotărârea finală şi irevocabilă a fost pronunţată în Sanctuarul de sus. 
Înainte de potop, după ce Noe a intrat în corabie, Dumnezeu l-a închis pe 
el înăuntru, iar pe cei nelegiuiţi, afară. Dar, timp de şapte zile, oamenii, 
fără să ştie că pierzarea lor era hotărâtă, şi-au continuat viaţa lor nepă-
sătoare şi iubitoare de plăceri, bătându-şi joc de avertizările cu privire 
la judecata iminentă. „Tot aşa”, spune Mântuitorul, „va fi şi la venirea 
Fiului omului.” Pe tăcute şi neobservat, ca un hoţ la miezul nopţii, va veni  
ceasul hotărâtor care marchează deciderea destinului fiecărui om, retra-
gerea finală a ofertei harului pentru omul vinovat. 

Oamenii sunt gata să se lase legănaţi într-o siguranţă fatală, ca să fie 
treziţi numai de revărsarea mâniei lui Dumnezeu. – Maranatha, p. 264 
(13 septembrie)

Fiecare adevărat urmaş al Domnului Hristos are de făcut o lucrare. 
Dumnezeu i-a încredinţat fiecăruia lucrarea lui; în prezent sunt puţini cei 
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ce arată spre sulul profeţiei care se împlineşte cu rapiditate, proclamând: 
Pregătiţi-vă, arătaţi-vă ascultarea de Dumnezeu prin respectarea porun-
cilor Sale! …

Toţi cei care Îl iubesc pe Dumnezeu să se gândească la faptul că acum, 
cât este zi, este timpul să lucreze, dar nu printre oile aflate deja în staul, 
ci să meargă în căutarea celor pierdute, care pier. Acestea sunt oile care 
au nevoie de ajutor pentru a fi readuse în staul. Este timpul ca toţi cei 
nepăsători să se trezească din somnolenţa lor. Este timpul ca sufletele 
să fie îndemnate stăruitor nu doar să asculte Cuvântul lui Dumnezeu, 
ci să-şi asigure fără întârziere untdelemnul de rezervă pentru candele-
le lor. Undelemnul este neprihănirea lui Hristos. El reprezintă caracte-
rul, iar caracterul nu este transferabil. Niciun om nu poate să-l obţină 
pentru altul. Fiecare trebuie să-şi formeze pentru el însuşi un caracter 
curăţat de orice pată a păcatului. – Mărturii pentru pastori şi slujitorii 
Evangheliei, p. 233 

„De aceea, şi voi fiţi gata, căci Fiul omului va veni în ceasul în care nu 
vă gândiţi” (Matei 24:44).

Noi nu ştim timpul exact când Domnul nostru Se va arăta pe norii 
cerului, dar El ne-a spus că, pentru siguranţa noastră, trebuie să fim gata 
în orice moment – să veghem şi să aşteptăm. Fie că mai avem înaintea 
noastră un an, cinci sau zece, noi trebuie să ne păstrăm credinţa pe care 
o avem azi. Trebuie să ne îndeplinim îndatoririle fiecărei zile cu atât de 
mare conştiinciozitate ca şi cum aceea ar fi ultima zi din viaţa noastră. 

Noi nu facem voia lui Dumnezeu dacă aşteptăm lenevind. El i-a 
încredinţat fiecărui om o lucrare de făcut şi aşteaptă de la fiecare să-şi 
facă partea cu credincioşie. Ca niciodată mai înainte trebuie să ne împo-
trivim păcatului şi puterilor întunericului. Timpul pe care îl trăim cere o 
activitate energică şi hotărâtă din partea acelora care cred adevărul pre-
zent. Ei ar trebui să le prezinte altora adevărul atât prin învăţături, cât şi 
prin exemplu. – That I May Know Him, p. 358 

 Luni, 19 iunie Cunoașterea adevărului 

Cei care doresc să descopere comorile adevărului trebuie să le caute 
ca un miner care sapă adânc pentru a găsi comoara ascunsă în pământ. O 
lucrare superficială şi neatentă, făcută cu jumătate de inimă, nu va avea 
rezultate. Atât pentru tineri, cât şi pentru cei în vârstă, este esenţial nu 
doar să lectureze Cuvântul lui Dumnezeu, ci să-l studieze stăruitor, cu o 
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dedicare totală, rugându-se şi căutând adevărul ca pe o comoară ascunsă. 
Cei care vor face aşa vor fi răsplătiţi, pentru că Domnul Hristos va înviora 
capacitatea lor de înţelegere. 

Mântuirea noastră depinde de cunoaşterea adevărului cuprins în 
Sfintele Scripturi. Este voinţa lui Dumnezeu ca noi să avem acest ade-
văr. Cercetaţi, oh, cercetaţi Biblia cea preţioasă, cu inimi flămânde după 
neprihănire! Exploraţi Cuvântul lui Dumnezeu, aşa cum explorează mi-
nerul pământul ca să descopere filoanele de aur! Nu renunţaţi nicioda-
tă la cercetare până nu sunteţi siguri de relaţia voastră cu Dumnezeu şi 
nu înţelegeţi care este voia Sa pentru voi! Domnul Hristos declară: „Şi 
orice veţi cere în Numele Meu voi face pentru ca Tatăl să fie proslăvit 
în Fiul. Dacă veţi cere ceva în Numele Meu, voi face” (Ioan 14:13,14). – 
Parabolele Domnului Hristos, p. 111 

Aceia care strigă la Dumnezeu pentru eliberare din teribila fascinaţie 
pe care Satana o va exercita asupra lor vor pune mare preţ pe Scriptură. 
Unica noastră siguranţă este să primim întreaga Biblie, nu doar părţi 
detaşate din ea, ci să credem tot adevărul. Picioarele voastre sunt aşezate 
pe nisipuri mişcătoare dacă dispreţuiţi un singur cuvânt din ce stă scris. 
Biblia este dată de Dumnezeu şi este cu adevărat un mesaj pentru suflet, 
ca şi cum am auzi un glas din cer care ne vorbeşte. Cu cât respect, cu 
câtă adorare şi umilinţă ar trebui să începem studiul Bibliei, ca să putem 
învăţa despre realităţile eterne! Fiecare să studieze Biblia ştiind că ea es-
te Cuvântul lui Dumnezeu, care este la fel de solid ca tronul cel veşnic. 
Dacă veniţi la studiul Scripturii cu umilinţă, cu rugăciune arzătoare de a 
fi călăuziţi, îngerii lui Dumnezeu vor deschide înaintea voastră realităţile 
ei vii şi, dacă ţineţi la preceptele adevărului, ele vor fi pentru voi ca un 
zid de foc împotriva ispitelor, amăgirilor şi farmecelor lui Satana. – Our 
High Calling, p. 210 

Toţi cei care călătoresc pe calea către cer au nevoie de o călăuză sigură. 
Noi nu trebuie să mergem bizuindu-ne pe înţelepciunea omenească. Este 
privilegiul nostru să auzim vocea lui Hristos vorbindu-ne în timp ce mer-
gem înainte în călătoria vieţii şi cuvintele Lui sunt întotdeauna cuvinte 
pline de înţelepciune.

Satana lucrează cu mare sârg ca să ducă la ruină sufletele oamenilor. El 
a coborât cu mare putere, ştiind că nu are decât puţin timp. Unica noas-
tră siguranţă este să Îl urmăm îndeaproape pe Domnul Hristos, păşind 
conduşi de înţelepciunea Lui şi trăind adevărul Lui. Noi nu putem să 
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detectăm întotdeauna lucrările lui Satana, nu ştim unde îşi aşază el cap-
canele. Dar Domnul Isus cunoaşte şiretlicurile subtile ale vrăjmaşului şi 
poate să ne păstreze picioarele pe cărări sigure. „Eu sunt Calea, Adevărul 
şi Viaţa” (Ioan 14:6) declară Hristos. – Our High Calling, p. 16 

 Marți, 20 iunie Reforma continuă 

„După aceea, am văzut pogorându-se din cer un alt înger, care avea o ma-
re putere şi pământul s-a luminat de slava lui” (Apocalipsa 18:1).

Profeţiile din Apocalipsa 18 se vor împlini în curând. În timpul procla-
mării soliei îngerului al treilea, „un alt înger” va coborî din cer, cu „o mare 
putere” şi pământul va fi „luminat de slava lui”. …

În acest timp vor avea loc o serie de evenimente care vor descoperi 
faptul că Dumnezeu este stăpân pe situaţie. Adevărul va fi proclamat 
într-un limbaj clar şi fără greş. Ca popor, noi trebuie să pregătim calea 
Domnului, sub călăuzirea atotstăpânitoare a Duhului Sfânt. Evanghelia 
trebuie transmisă în toată curăţia ei. Râul de apă vie se va adânci şi lăr-
gi în cursul lui. În toate câmpurile, aproape şi departe, oamenii vor fi 
chemaţi de la plug şi de la alte afaceri obişnuite care le ocupă în mare mă-
sură mintea şi vor fi educaţi de bărbaţi cu experienţă. Pe măsură ce vor 
învăţa să lucreze cu eficienţă, ei vor proclama cu putere adevărul. Prin 
lucrări minunate ale providenţei divine, munţi de greutăţi vor fi mutaţi 
şi aruncaţi în mare. Solia care înseamnă atât de mult pentru locuitorii 
pământului va fi auzită şi înţeleasă. Oamenii vor şti ce este adevărul. 
Lucrarea va înainta mereu până când pământul întreg va fi avertizat. Şi 
atunci va veni sfârşitul. – Maranatha, p. 218 (29 iulie)

Marea revărsare a Duhului Sfânt care va lumina tot pământul cu sla-
va Lui, nu va veni înainte ca noi să avem un popor iluminat, care să ştie 
din experienţă ce înseamnă să fii împreună-lucrător cu Dumnezeu. Când 
ne consacrăm pe de-a întregul şi din toată inima în serviciul lui Hristos, 
Dumnezeu va recunoaşte acest lucru revărsând Duhul Său fără măsură, 
dar acest lucru nu se va întâmpla atâta timp cât cea mai mare parte dintre 
membrii bisericii nu sunt împreună-lucrători cu Dumnezeu. Dumnezeu 
nu poate turna Duhul Său Sfânt atâta timp cât se manifestă atâta egoism 
şi atâta îngăduinţă de sine. …

Când inimile credincioşilor sunt încălzite de iubirea lui Dumnezeu, 
ei vor lucra continuu pentru Dumnezeu. Ei vor manifesta smerenia lui 
Hristos şi vor arăta că au o ţintă precisă la care ţin în mod statornic şi 
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nu se lasă descurajaţi. Dumnezeu va folosi în lucrarea Sa oameni smeriţi 
pentru că lucrul în câmpul Său este mult şi este mare nevoie de lucră - 
tori. … 

Credincioşii, cu cât au mers mai aproape de Dumnezeu, cu atât mai 
clar şi mai puternic au dat mărturie despre iubirea şi harul salvator al 
Răscumpărătorului lor. Oamenii, bărbaţi şi femei, care de-a lungul 
veacurilor de încercări şi suferinţe s-au bucurat de o măsură bogată a 
prezenţei Spiritului Sfânt în viaţa lor au stat în lume ca semne şi minuni. 
– My Life Today, p. 59 

 Miercuri, 21 iunie Slava lui Dumnezeu umple pământul 

Noi nu trebuie să ne mulţumim numai să contemplăm slava Domnului 
Hristos, ci trebuie să şi vorbim despre măreţia Sa. Isaia nu numai că 
a privit slava Domnului Hristos, dar a şi vorbit despre El. În timp ce  
David cugeta, focul [din inimă] ardea; apoi, inspirat, el Îl lăuda pe 
Dumnezeu cu gura. Pe măsură ce cugeta la iubirea cea minunată a lui 
Dumnezeu, el nu putea să facă altceva decât să vorbească despre ce a 
văzut şi simţit. Cine poate să privească prin credinţă minunatul plan 
de mântuire, slava Fiului lui Dumnezeu, singurul născut din Tatăl, şi 
să nu vorbească despre ea? Cine poate contempla iubirea nepătrun-
să, care a fost arătată pe crucea de pe Golgota prin moartea Domnului 
Hristos, pentru ca noi să nu pierim, ci să avem viaţa veşnică, cine poa-
te să privească aceasta şi să nu aibă cuvinte prin care să-I aducă slavă  
Mântuitorului? – Cugetări de pe Muntele Fericirilor, p. 43 

Cuvântul lui Dumnezeu descoperă caracterul Său. El Însuşi a făcut 
şi face cunoscute iubirea şi mila Sa fără margini. Când Moise s-a rugat: 
„Arată-mi slava Ta”, Domnul a răspuns: „Voi face să treacă pe dinain-
tea ta toată frumuseţea Mea” (Exodul 33:18,19). Aceasta este slava Sa. 
Domnul a trecut pe dinaintea lui Moise „şi a strigat: «Domnul Dumnezeu 
este un Dumnezeu plin de îndurare şi milostiv, încet la mânie, plin de 
bunătate şi credincioşie, care Îşi ţine dragostea până la mii de neamuri 
de oameni, iartă fărădelegea, răzvrătirea şi păcatul»” (Exodul 34:6,7). 
El este „un Dumnezeu milos şi plin de îndurare, îndelung răbdător şi  
bogat în bunătate”, pentru că „Îi place îndurarea” (Iona 4:2; Mica 7:18). 

Dumnezeu a legat inimile noastre de El prin nenumărate dovezi, în 
ceruri şi pe pământ, ale iubirii Sale. El a căutat să ni Se descopere prin 
lucrurile din natură şi prin cele mai profunde şi gingaşe legături omeneşti 
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pe care inimile noastre le pot cunoaşte. Totuşi, toate acestea nu oglindesc 
decât imperfect iubirea Sa. – Calea către Hristos, p. 10 

Niciun om nu poate să vadă slava neacoperită a lui Dumnezeu şi să 
trăiască, dar Moise este asigurat că va vedea din slava divină atât de mult 
cât poate suporta în starea lui prezentă, muritoare. Mâna care a făcut 
lumea, care ţine munţii în locul lor, îl ia pe acest om de ţărână – pe acest 
om cu o credinţă puternică – şi îl acoperă cu îndurare în crăpătura unei  
stânci, în timp ce slava lui Dumnezeu şi toată frumuseţea Sa trec pe  
dinaintea lui. Să ne mai mirăm că „slava minunată” reflectată de Atotpu-
ternicie strălucea pe chipul lui Moise cu o asemenea putere, încât po-
porul nu putea să privească? Asupra lui era amprenta lui Dumnezeu,  
care îl făcea să arate ca unul dintre îngerii strălucitori de la tronul Său.

Această experienţă, mai presus de oricare altă asigurare că Dumnezeu 
avea să-i asculte rugăciunea şi că prezenţa divină avea să-l însoţească, 
a fost pentru Moise, ca lider, de o mai mare valoare decât toată învă-
ţătura primită în Egipt şi decât toate cunoştinţele lui în arta militară.  
Nicio putere, nicio iscusinţă şi nicio învăţătură omenească nu pot să 
ţină locul prezenţei lui Dumnezeu. În istoria vieţii lui Moise putem să 
vedem cât de strânsă poate fi comuniunea cu Dumnezeu de care omul 
are privilegiul să se bucure. Pentru cel păcătos, este un lucru teribil să 
cadă în mâinile viului Dumnezeu. Dar Moise nu s-a temut să fie singur cu 
Autorul Legii care fusese rostită cu o asemenea grandoare înfricoşătoare  
de pe Muntele Sinai, deoarece sufletul lui era în armonie cu voinţa 
Făcătorului său. – Mărturii, vol. 4, p. 533 

 Joi, 22 iunie Mielul, Mielul înjunghiat 

Nu sunt multe căi către cer. Nu se poate ca fiecare să-şi aleagă drumul său. 
Hristos zice: „Eu sunt Calea ... Nimeni nu vine la Tatăl decât prin Mine.” 
Chiar de atunci de când s-a predicat pentru prima dată Evanghelia, când 
în Eden s-a declarat că sămânţa femeii va sfărâma capul şarpelui, Hristos 
a fost înălţat ca fiind Calea, Adevărul şi Viaţa. El a fost Calea pe când trăia 
Adam, când Abel I-a înfăţişat lui Dumnezeu sângele mielului înjunghi-
at, care reprezenta sângele Mântuitorului. Hristos a fost Calea prin care 
au fost mântuiţi patriarhii şi profeţii. El este singura cale pe care putem 
ajunge la Dumnezeu. – Hristos, Lumina lumii, p. 663 

Când strigătul „S-a sfârşit” a ieşit de pe buzele Domnului Hristos, 
preoţii oficiau în templu. Era ceasul jertfei de seară. Mielul care Îl 
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reprezenta pe Domnul Hristos fusese adus ca să fie înjunghiat. Îmbrăcat 
în hainele sale frumoase şi pline de însemnătate, preotul stătea cu cuţitul 
ridicat, asemenea lui Avraam când era gata să-l aducă jertfă pe fiul său. 
Cu un interes deosebit, poporul privea scena. Dar pământul a început să 
se zguduie şi să tremure, căci Domnul Însuşi Se apropie. Cu un zgomot 
puternic, perdeaua dinăuntru a templului este ruptă de sus până jos de o 
mână nevăzută, permiţând mulţimii să privească un loc ce era odată plin 
de prezenţa lui Dumnezeu. … Locul cel mai sfânt din sanctuarul pămân-
tesc nu mai era deloc sfânt.

Totul este cuprins de groază şi confuzie. Preotul e gata să înjunghie 
victima, dar cuţitul cade din mâna sa fără putere şi mielul scapă. Tipul 
întâlneşte antitipul în moartea Fiului lui Dumnezeu. Marele sacrificiu 
a fost adus. … Era ca şi când un glas le-ar fi spus închinătorilor: Acum 
s-a terminat cu toate jertfele şi darurile pentru păcat. Fiul lui Dumnezeu 
a venit după Cuvântul Său: „Iată-Mă că vin! – în sulul cărţii este scris 
despre Mine – vreau să fac voia Ta, Dumnezeule!”; „Cu însuşi sângele 
Său”, „El a intrat în Locul Preasfânt ... după ce a căpătat o răscumpărare 
veşnică” (Evrei 10:7; 9:12). – Hristos, Lumina lumii, p. 757 

Ce temă de meditaţie este sacrificiul lui Isus pentru păcătoşii pierduţi! 
… Cum vom aprecia binecuvântările care ne-au fost astfel puse la dispo-
ziţie? Ar fi putut Isus să sufere mai mult? Ar fi putut să ne asigure bine-
cuvântări mai bogate? Nu ar trebui să se topească şi cea mai împietrită 
inimă când ne aducem aminte că, de dragul nostru, El a lăsat fericirea şi 
slava cerului şi a îndurat sărăcia şi ruşinea, suferinţa cruntă şi o moarte 
îngrozitoare? Dacă nu ne-ar fi deschis uşa speranţei, prin moartea şi prin 
învierea Lui, noi nu am fi putut să cunoaştem nimic altceva decât ororile 
întunericului şi mizeria disperării. În starea noastră actuală, aşa favori-
zaţi şi binecuvântaţi cum suntem, nu ne putem da seama din ce adâncuri 
am fost salvaţi. Noi nu putem aprecia cu cât mai adânci ne-ar fi fost rănile 
şi cu cât mai mari ne-ar fi fost durerea şi suferinţa dacă Isus nu ne-ar fi 
înconjurat cu braţul Său omenesc de simpatie şi de dragoste şi nu ne-ar fi 
ridicat. – Mărturii, vol. 5, p. 316 

 Vineri, 23 iunie: Pentru studiu suplimentar 

Asemenea lui Hristos, „Adevărul ne face liberi”, p. 114 (10 aprilie).
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